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Wojewoda Świętokrzyski Bożentyna Pałka - Koruba 
i Wicemarszałek Świętokrzyski Zdzisław Wrzałka 

wręczają Burmistrzowi Andrzejowi Iskrze statuetkę 
„Staszów Miastem Roku 2007/08”

fot. Łukasz Milewicz
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W dniu 30 maja �008 roku w 
Urzędzie Miasta i Gminy w Staszowie 
odbyła się XXIX Sesja Rady Miej-
skiej. 

Uczestniczyło w niej 19 z 21 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 
11 radnych za i 8 przeciw. Protokół z 
poprzedniej sesji został przyjęty jedno-
głośnie.

Na początku sesji odbyło się wystą-
pienie Przewodniczącego Zarządu 
EZGOK w Rzędowie Roberta Stacho-
wicza na temat „Gospodarki odpadami 
komunalnymi”, a w szczególności doty-
czyła działań podejmowanych przez 
EZGOK w związku z prowadzonym 
programem edukacyjnym.

Kolejnym punktem obrad było wystą-
pienie Mariusza Zdeba - Prezesa PGKiM, 
który przedstawił informację na temat 
realizacji umów na wywóz odpadów 
komunalnych. 

W swoim wystąpieniu przedstawił 
dane dotyczące zawartych umów tj.: „Na 
dzień 28.05.2008 r. na terenie miasta Sta-
szowa podpisanych zostało 1341 umów, 
co stanowi 75,8%, posesji, obejmuje 3243 
osoby, co stanowi 61% zameldowanych 
mieszkańców, na terenach wiejskich 
zawarto 1115 umów, co stanowi 41,8%, 
posesji, obejmuje 4179 osób, co stanowi 
38% zameldowanych mieszkańców.” 

Najwięcej umów podpisano we 
wsiach: Niemścice, Wiązownica Duża, 
Gaj Koniemłocki. Z kolei najmniej 
podpisanych umów jest w Wiśniowej, 
Grzybowie, Woli Osowej, Wiązownicy 
Kolonii. 

Jan Krygowski przedstawił infor-
mację o realizacji Projektu „Sanitacja 
Rzeki Czarnej Staszowskiej – wykonanie 
kanalizacji sanitarnej dla gmin: Połaniec, 
Staszów i Rytwiany”. 

Interpelacje na piśmie złożyli radni: Irene-
usz Kwiecjasz, Władysław Henryk Makuch, 
Jerzy Krauze, Stanisław Altenberg, Tomasz 
Otrębski, Bonifacy Wojciechowski, Czesław 
Maciej Dyl, Józef Bernyś.

Ponadto tematami obrad 
było między innymi podjęcie 
uchwał w sprawie:

a) przyjęcia regulaminu 
odwołania radnej Henryki 
Markowskiej z funkcji prze-
wodniczącego Rady Miejskiej 
w Staszowie, po odczytaniu 
regulaminu radni przeszli do 
głosowania, w którym to 11 
głosów było za, 8 przeciw. 

b) powołania Komisji 
Skrutacyjnej dla przeprowa-
dzenia głosowania nad odwo-
łaniem przewodniczącego 
Rady Miejskiej. W skład 
komisji Skrutacyjnej weszli: 
przewodniczący - Jarosław 
Sierant, sekretarz- Dariusz 
Kubalski, członek – Jerzy 
Krauze, Piotr Kasperkie-
wicz.

c) stwierdzenia odwołania 
radnej Henryki Markowskiej 
z funkcji Przewodniczącego 
Rady Miejskiej. Za odwoła-
niem przewodniczącej gło-
sowało 10 radnych 8 było 
przeciw, a 1 wstrzymał się 
od głosu w głosowaniu udział 
brało 19 radnych.

d) wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta i Gminy 
Staszów na 2008 rok. Za 
wprowadzeniem zmian w budżecie opo-
wiedziało się 10 radnych przeciw było 8 
radnych, a głosowało 18. 

e) dokonanano zmian w Uchwale 
nr III/7/06 Rady Miejskiej w Staszowie 
z dnia 7 grudnia 2006 roku w sprawie 
ustalenia wysokości i zasad wypłacania 
diet dla radnych Rady Miejskiej w Sta-
szowie oraz należności z tytułu zwrotu 
kosztów podróży służbowych. Za tymi 
zmianami opowiedziało się 10 radnych, 
8 się wstrzymało, w głosowaniu udział 
wzięło 18 radnych.

f ) podjęto uchwałę o udzieleniu 
pomocy finansowej Komendzie Powia-
towej Policji w Staszowie na prace pro-
jektowe modernizacji budynku przy ul. 
Armii Krajowej w Staszowie. W tej 
sprawie decyzja zapadła jednogłośnie. 
18 radnych głosowało za udzielaniem 
pomocy.

g) zatwierdzono roczne sprawozda-
nie finansowe za 2007 r. Staszowskiego 
Ośrodka Kultury. Również w tej kwe-
stii decyzja zapadła jednogłośnie.

h) zatwierdzono roczne sprawoz-
danie finansowe za 2007 r. Biblioteki 
Publicznej Miasta i Gminy Staszów. 

i) zatwierdzono zmiany w Statucie 
Miejsko – Gminnego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Staszowie. 

j) zaakceptowano miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego w miejscowości Grzybów na 
obszarze gminy Staszów. Za podjęciem 
tej uchwały było 10 radnych, 1 przeciw, 
6 wstrzymało się do głosu.

k) wyrażono zgodę na sprzedaż nie-
ruchomości gruntowej. Decyzja zapadła 
jednogłośnie 16 głosami. 

l) ustalono wynagrodzenie dla Bur-
mistrza Miasta i Gminy Staszów. Za pod-
wyższeniem wynagrodzenia głosowało 
10 radnych 7 było przeciw. 

Dnia 12 czerwca 2008 r. odbyła 
się XXX Sesja Rady Miejskiej w 
Staszowie. 

Interpelacje złożyli radni: Czesław 
Maciej Dyl, Jan Sajda, Stanisław Alten-
berg. Wnioski zgłosili: Józef Bernyś, 
Edward Anioł, Jan Sajda, Piotr Kasper-
kiewicz, Dariusz Kubalski, Bonifacy 
Wojciechowski, Janusz Rybus, Stanisław 
Altenberg, Jerzy Krauze.

Najważniejszymi punktami obrad 

Przewodniczący Zarządu EZGOK w trakcie  
przedstawiania prezentacji multimedialnej

Głosowanie nad odwołaniem Przewodniczącej Rady Miejskiej 
Henryki Markowskiej. Na zdjęciu od lewej radni:  

Henryka Markowska i Piotr Kasperkiewicz

Przerwa w obradach to chwila kiedy burmistrz  
może porozmawiać z zaproszonymi gośćmi
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był wybór Przewodniczącego i 
Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Staszowie.

Wniosek o wybór radnego 
na funkcję Przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Staszowie 
zgłosili: Czesław Maciej Dyl, 
Kryspin Bednarczyk, Józef 
Bernyś, Kazimierz Głodek, 
Zdzisław Rożek, Piotr Kasper-
kiewicz, Dariusz Kubalski, 
Janusz Rybus. 

Podjęto uchwałę w sprawie 
przyjęcia regulaminu wyboru 
Przewodniczącego RM w Sta-
szowie oraz uchwałę w sprawie 
powołania Komisji Skruta-
cyjnej dla przeprowadzenia 
głosowania. 

W skład Komisji Skruta-
cyjnej weszli: Jarosław Sie-
rant – przewodniczący, Jerzy 
Krauze – sekretarz, Zdzisław 
Rożek – członek, Piotr Kasper-
kiewicz – członek.

W wyniku przeprowadzo-
nego tajnego głosowania, w 
którym wzięło udział 20 rad-
nych nowowybranym Prze-
wodniczącym RM został 
Kryspin Bednarczyk. 11 rad-
nych było za kandydaturą, 9 
- przeciw.

Formalny wniosek o wybór radnego 
na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Staszowie zgłosili radni: 
Czesław Maciej Dyl, Kryspin Bednar-
czyk, Józef Bernyś, Kazimierz Głodek, 
Zdzisław Rożek, Piotr Kasperkiewicz, 
Dariusz Kubalski, Janusz Rybus.

W wyniku przeprowadzonego taj-

nego głosowania za powołaniem nowego 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 
głosowało 11 radnych, a 9 było przeciw 
- został nim Czesław Maciej Dyl.

Protokoły z sesji Rady Miejskiej znaj-
dują się na stronie internetowej: 

www.bip.staszow.pl 

Burmistrz Andrzej Iskra składa gratulacje wybranemu 
przewodniczącemu RM Kryspinowi Bednarczykowi

W skład komisji skrutacyjnej weszli:Jarosław Sierant, Jerzy 
Krauze, Piotr Kasperkiewicz i Zdzisław Rożek

Kryspin BEDNARCZYK
PRZEWODNICZĄCY 
RADY MIEJSKIEJ
Startował z listy
KW Samoobrona RP
w okręgu III

Czesław Maciej DYL
WICEPRZEWODNICZĄCY 
RADY MIEJSKIEJ
Startował z listy
KW PSL 
w okręgu III
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Inwestycje w mIeścIe I GmInIe staszów 

I etap rozbudowy Szkoły 
w Smerdynie.

Wykonano następujące 
prace: wymieniono insta-
lację elektryczną wewnątrz 
budynku nr 1, wykonano 
remont pomieszczeń części 
żywieniowej, remont dachu, 
docieplenie budynku, remont 
boiska do piłki nożnej oraz 
placu zabaw dla dzieci, 
wyremontowano ogrodzenie, 
wykonano chodniki z kostki 
brukowej oraz dobudowano 

wiatrołap do budynku nr 1.
Łączna wartość I etapu 

inwestycji: 232 353,89 zł.

Obecnie t rwa II etap 
rozbudowy, który obejmuje 
wykonanie łącznika pomię-
dzy budynkami szkoły, zmia-
nie konstrukcji dachu na 
budynku nr 2, wymianie w 
nim wewnętrznej instalacji 
elektrycznej oraz wykonanie 
ocieplenia.

Przebudowa ul. Kolejowej 
do torów w Staszowie. Prace 
obejmowały profilowanie pasa 
drogowego, wykonanie podbu-
dowy oraz asfaltu, utwardzenie 

pobocza, ułożenie ścieku z prefa-
brykatów na odcinku 160 m.

Łączna wartość inwestycji: 
51 718,85 zł.

I etap budowy ścieżki rowerowej Staszów - Kurozwęki.
Prace obejmowały wykonanie utwardzenia oraz nawierzchni 

asfaltowej na odcinku 1 600 m, o szerokości 3 m. 
Łączna wartość etapu inwestycji: 278 303,00 zł.

Przebudowa drogi gmin-
nej w Staszowie - droga 
dojazdowa do ul. Parkowej 
pomiędzy budynkami straż-
nic straży pożarnej i SOK. 

Inwestycja polegała na 
wykonaniu nowej podbu-
dowy d rogi,  wykonaniu 
nawierzchni asfaltowej, uło-

żeniu chodników z kostki 
brukowej. Wyregulowano 
studzienki kanalizacyjne i 
wpusty uliczne.

Łączna wartość inwesty-
cji: 44 997,26 zł.

fot. Łukasz Milewicz
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Dnia 9 maja �008 roku oddano do 
użytku Centrum Kształcenia p.n. „Wioska 
internetowa”, a także świetlicę profilak-
tyczno – środowiskową w Dobrej. Instytu-
cje te mieszczą się w budynku po dawnej 
szkole.

„Wioska internetowa kształcenie na 
odległość na terenach wiejskich” projekt 
zrealizowany był w ramach Działania  
2.1 a Sektorowego Programu Operacyjnego 
Rozwój Zasobów Ludzkich 2004 – 2006 
przez Fundację Regionalnej Agencji Promocji 
Zatrudnienia w Dąbrowie Górniczej.

Wioska internetowa to placówka oświa-
towa – Centrum Kształcenia, umożliwiająca 
mieszkańcom terenów wiejskich dostęp 
do nowoczesnych form edukacji. Obsługę 
Centrum Kształcenia pełnią osoby prze-
szkolone w tym zakresie. Ich zadaniem jest 
stworzenie odpowiedniego, przyjaznego kli-
matu wskazanie możliwości wykorzystania 
udostępnionych zasobów oraz zachęcanie do 
tego osób odwiedzających ośrodek, a przede 
wszystkim doraźna pomoc w kwestiach tech-
nicznych obsługi sprzętu i oprogramowania, 
zgodnie z zaleceniami Ministerstwa Edukacji 
Narodowej. 

Centrum Kształcenia gwarantuje opty-
malny dostęp dla mieszkańców naszej 
Gminy. Dlatego też funkcjonuje we wszyst-
kie dni tygodnia przez 8 godzin dziennie 
oraz w soboty i niedziele przez 4 godz. Z 
centrum będzie mogła skorzystać każda 
osoba zainteresowana zdobywaniem oraz 
uzupełnianiem swojej wiedzy. Wioska inter-
netowa wyposażona jest w 11 centralnych 
komputerów, znajdują się tam urządzenia 
wielofunkcyjne, szerokopasmowy dostęp do 
internetu, meble.

Głównym założeniem projektu jest 
wsparcie wiejskich społeczności lokalnych 
poprzez zwiększanie dostępu do edukacji 
oraz promowanie na terenach wiejskich. 

Realizator Programu Fundacja Regio-
nalnej Agencji Promocji zatrudnienia, 
służy wsparciem przez okres realizacji 
Projektu, tj. do 31 lipca 2008 roku. Do 
tego czasu gmina nie ponosi kosztów 
funkcjonowania Centrum Kształcenia. 
Natomiast po tym okresie, zgodnie z 
zawartą umową to gmina zagwarantuje 
dalsze udostępnienie zasobów ośrodka na 
potrzeby społeczności lokalnej.

Świetlica Profilaktyczno – Środowiskowa 
to kontynuacja ośrodka oświatowego w 
Dobrej. Została wyremontowana i wyposa-
żona w sprzęt i pomoce do realizowania zadań 
w tej świetlicy. 

Profilaktyka to zapobieganie uzależ-
nieniom od alkoholu, narkotyków. Dlatego 
głównym celem tej świetlicy będzie organi-
zacja czasu wolnego i promowanie zdrowego 
stylu życia. Oprócz tego w świetlicy będzie 
można skorzystać z pomocy w odrabianiu 
lekcji domowych, poradnictwa oraz drobnego 
poczęstunku. Gmina bezpłatnie udostępnia 
przejazd i wstęp na basen do Połańca oraz inne 
formy wyjazdowe dla dzieci i młodzieży. 

Całokształt organizowania wolnego czasu 
jest bardzo różnorodny. Będzie to miejsce 
do spotkań społeczności lokalnej. Teraz już 
tylko zaangażowanie osób tam pracujących 
będzie mieć wpływ na realizowane zadania, 
a na ich efekty zapewne długo gmina czekać 
nie będzie.

H. Rogozińska, E. Mazanka,  
fot. Ł. Milewicz

Uroczyste otwarcie świetlicy  
„wioski internetowej” w Dobrej

W województwie świętokrzyskim 
najwięcej środków z unii dostało miasto 
Kielce prawie 200 mln zł. 

Kielce jako samorząd zdobył najwięcej 
dotacji. Na drugim miejscu jako samo-
rząd uplasował się Staszów zdobywając 
41 mln zł, a na trzecim Starachowice ok. 
40 mln zł.

Najwięcej dotacji w naszym wojewódz-
twie pochodzi z programów operacyjnych, 
a wśród nich szczególnie z Zintegrowanego 
Programu Operacyjnego Rozwoju Regio-
nalnego, potem najwięcej dotacji mamy z 
Funduszu Spójności, z którego finansowane 
są przede wszystkim inwestycje infrastruk-
turalne.

Obecnie w przeliczeniu na jednego 
mieszkańca z funduszy unijnych przypada 
633 zł.

Red.
źródło: „Gazeta Prawna” 

Mariusz Gawrychowski

PIenIądze 
unijne w 

śwIętokrzyskIm

centrum kształcenIa  
na odleGłość

Młodzi mieszkańcy Dobrej dzielą się uwagami 
na temat wyposażenia komputerowego  

Centrum Kształcenia

Goście zaproszeni na uroczystość otwarcia Centrum Kształcenia w Dobrej
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Maj w Staszowie rozpo-
czął się niezwykłym wydarze-
niem medialnym. 5 maja br. 
w poniedziałek odbyła się w 
kościele p.w. Ducha Świętego 
– Sanktuarium modlitwy 
papieskiej uroczysta msza 
św. transmitowana na cały 
kraj za pośrednictwem Radia 
Maryja i telewizji TRWAM. 

Uroczystość poświęcona 
była oczekiwaniu na nawiedze-
nie diecezji ikoną obrazu Matki 
Boskiej Częstochowskiej, które 
rozpocznie się już za cztery 
miesiące, oraz modlitwie dzięk-
czynnej za pontyfikat Jana 
Pawła II. Było to także spotka-
nie Rodziny Radia Maryja toteż 
pielgrzymi przybyli z około 40 
miejscowości m. in. Sandomie-
rza, Stalowej Woli, Rzeszowa, 
Ostrowca Świętokrzyskiego, 
Przecławia, Kraśnika, Ota-
łęża, Łoniowa, Tarnobrzega, 
Jarząbek, Koniemłotów i wielu 
innych.

Po powitaniu wiernych 
przez o. Jacka Cydzika z TV 
TRWAM, wystąpili uczniowie 
z placówek noszących imię 
Jana Pawła II: Zespołu Szkół 
Ekonomicznych w Staszo-
wie, przedszkola w Staszowie 
oraz ze szkół w Rytwianach i 
Czajkowie. Dzieci i młodzież 
przedstawiły audycję słowno 
- muzyczną „Wy jesteście moją 
nadzieją”.

Po audycji ks. prałat Henryk 
Kozakiewicz – proboszcz para-
fii św. Bartłomieja i gospo-
darz uroczystości przypomniał 
wieloletnią, trudną historię 

odbudowy kościoła Ducha Św. 
i poświęcenia go jako wotum 
wdzięczności za uratowanie 
życia Papieża Polaka po zama-
chu w maju 1981 roku.

Ks. prałat niezwykle ciepło 
powitał przybyłych księży, 
szczególnie zaś ks. biskupa 
Edwarda Frankowskiego, ojca 
Tadeusza Rydzyka i rektora 
Seminarium Duchownego w 
Sandomierzu. Szczególnie 
serdecznie powitał Burmistrza 
Miasta i Gminy Andrzeja Iskrę 
i Starostę Powiatu Staszow-
skiego Romualda Garczew-
skiego, dziękując im jednocze-
śnie za wspaniałą współpracę 
na rzecz miasta i pomoc w 
organizacji uroczystości. 
Równie serdecznie powitał 
pielgrzymów wraz z kapłanami 
oraz mieszkańców Staszowa. 
Podziękował za przybycie 
pocztom sztandarowym szkół, 
straży pożarnej, leśników, poli-
cji, delegacjom zakładów pracy, 
uczelni wyższych- w tym rek-
torowi Uniwersytetu im. Jana 
Kochanowskiego w Kielcach 
– Reginie Renz.

Homilię wygłosił ks. Biskup 
Edward Frankowski, który w 
swej wypowiedzi nawiązał 
do rocznicy uchwalenia Kon-
stytucji 3 Maja, ślubów jasno-
górskich narodu Polskiego, 
poruszył tematy odpowiedzial-
ności każdego Polaka za losy 
ojczyzny, wychowania dzieci i 
młodzieży w rodzinach.

Podczas wręczania darów 
zabrzmiało w kościele „Ave 
Maryja” przepięknie wykonane 

przez Chór Nauczycielski ze 
Staszowa pod dyrekcją Michała 
Żala. Chór zapewnił oprawę 
muzyczną podczas całej uro-
czystości.

Tuż po zakończeniu mszy 
wystą pił ojciec Tadeusz 
Rydzyk, dziękując za zaprosze-
nie, za wielką życzliwość i za 
obecność tak wielu kapłanów.

Na zakończenie ks. prałat 
poprosił o zabranie głosu bur-
mistrza Andrzeja Iskrę, który 
w krótkich słowach bardzo 
serdecznie podziękował 
biskupowi Frankowskiemu,  
o. T. Rydzykowi, księżom, 
pielgrzymom z ziemi pod-
karpackiej, małopolskiej, 
mazowieckiej i łódzkiej oraz 
naszym mieszkańcom za przy-
jęcie zaproszenia na przybycie 
na naszą Ziemię Staszow-
ską i dzisiejszą uroczystość. 
Podkreślił, że uroczystość ta 
stała się okazją do pokazania 
historii narodu polskiego oraz 
przypomnienia i odnowienia 
pewnych idei i celów. Celami 

tymi są: odbudowa tożsamości 
narodowej i tożsamości chrze-
ścijańskiej.

Podziękowania wygłosił 
także reprezentant miejscowej 
społeczności parafialnej– Adam 
Koziński oraz przedstawiciele 
pielgrzymów.

Wydarzenie to i jego trans-
misja przyczyni się z pewno-
ścią do wzrostu zainteresowa-
nia naszym miastem i rozwoju 
szeroko pojętej turystyki.

Ponad trzygodzinna trans-
misja z naszego miasta była 
wydarzeniem nie tylko reli-
gijnym, ale też, jak już wspo-
mniano, medialnym. Miejmy 
nadzieję, że wielu byłych 
mieszkańców Staszowa prze-
bywających obecnie za gra-
nicą, a tęskniących za krajem 
mogło zobaczyć nasze sanktu-
arium i rozpoznać znajomych 
wśród osób zgromadzonych w 
kościele.

Aneta Sztaba-Derdaś

staszów w telewIzjI

Dary składają od lewej: sekretarz Sławomir Mikula,  
przewodnicząca RM Henryka Markowska, burmistrz Andrzej Iskra

Występy uczniów 

Kościół Ducha Św. podczas nabożeństwa
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W dniach 5 – 9 maja 2008 roku  
w Zespole Szkół w Czajkowie miał miejsce 
Szkolny Tydzień Profilaktyczny – tydzień 
poświęcony profilaktyce współczesnych 
zagrożeń: agresji, alkoholizmowi, narko-
manii, uzależnieniu od mediów. Organi-
zatorami zajęć byli pedagodzy szkolni.

Celem zajęć było zapoznanie uczniów 
z mechanizmami tworzenia się wcześniej 
wymienionych zjawisk i z ich konsekwen-
cjami. Każdy dzień poświęcony był innemu 
zagadnieniu, każdemu towarzyszyło inne 
hasło:

Dzień pierwszy – „Jak radzić sobie w 
trudnych sytuacjach”.

Dzień drugi – „ Przemocy mówię 
nie!”.

Dzień trzeci – „Uzależnienia utopia 
młodych”

Dzień czwarty – „W zdrowym ciele 
zdrowy duch”.

Dzień piąty – „Pomagam-jestem 
potrzebny”.

W tym czasie w szkole odbywało się 
szereg warsztatów i zajęć o tematyce profi-
laktycznej. Cała społeczność szkolna miała 
przypięte niebieskie wstążeczki jako symbol 
obchodów Tygodnia Profilaktycznego. 
Uczniowie klas gimnazjalnych brali udział 
w warsztatach prowadzonych przez funk-
cjonariuszy KPP w Staszowie z Zespołu 
ds. Nieletnich: mł.asp. Anetę Nowak-Lis 
i st. sierż. Pawła Skrzypka na temat „Jak 
bezpiecznie i zgodnie z prawem korzystać 
z Internetu ?” oraz „Odpowiedzialność 
prawna nieletnich za dręczenie fizyczne i 
psychiczne uczniów”, zastanawiali się oni 

nad problemem agresji i źródłach jej powsta-
wania wśród rówieśników. Z kolei, w spo-
tkaniu z pracownikiem PCK - Joanną Chebą 
odbyły się warsztaty z udzielania pierwszej 
pomocy. Uczniowie klas podstawowych jak 
i gimnazjalnych mieli możliwość poćwiczyć 
na fantomie. 

Podczas Tygodnia Profilaktycznego 
kadra pedagogiczna starała się zwiększyć 
świadomość problemu agresji wśród swoich 
uczniów, a także zmotywować ich do wła-
snych inicjatyw i działań. Uczniowie chętnie 
przyłączyli się do warsztatów plastycznych 
podsumowujących Tydzień Profilaktyczny, 
przygotowując plakaty z hasłami przeciwko 
przemocy i uzależnieniom. 

Tekst i fot. Joanna Modras-Nowacka
Ewelina Bąk

szkolny tydzIeń ProfIlaktyczny 

Uczniowie nabywali praktyczne umiejętności w ratowaniu zdrowia i życia ludzkiego

W dniu 4 maja br., z okazji Dnia Strażaka św. Floriana została 
odprawiona uroczysta Msza św. w kościele w Koniemłotach, w 
której uczestniczyli Burmistrz Miasta i Gminy Andrzej Iskra, 
wicestarosta staszowski Andrzej Kruzel oraz druhowie strażacy z 
miejscowej jednostki OSP oraz z Krzczonowic, Sichowa Małego, 

Święcicy, Tuklęczy, Grzybowa i Rzędowa.
Homilię wygłosił ks. Paweł Cygan.
Strażacy z Koniemłotów obchodzą w tym roku 85. rocznicę 

utworzenia jednostki.
Robert Widanka

fot. Łukasz Milewicz

dzIeń strażaka w konIemłotach

Uczestnicy „Szkolnego Tygodnia  
Profilaktycznego”
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W dniu 9 maja 2008 roku odbyła się 
V Inauguracja Sezonu Turystycznego 
Województwa Świętokrzyskiego. W tym 
roku uroczystość otwierająca odbyła się 
w Samorządowym Centrum Kultury w 
Busku Zdroju. Organizatorem spotkania 
był Marszałek Województwa Świętokrzy-
skiego Adam Jarubas.

Do Buska Zdroju na inaugurację przy-
byli m.in.: Piotr Żołądek - wicewojewoda 
świętokrzyski, Józef Żurek - wiceprzewod-
niczący Sejmiku Województwa Świętokrzy-
skiego, Lech Janiszewski - członek Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego, Jacek 
Kowalczyk - Dyrektor Departamentu Pro-
mocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki 
Urzędu Marszałkowskiego, Adam Bodzioch 
- burmistrz Kazimierzy Wielkiej, Krystyna 
Kielisz - burmistrz Opatowa, Andrzej Iskra 
- burmistrz Staszowa, Piotr Wąsowicz - bur-
mistrz Buska Zdroju, Jerzy Kolarz - starosta 
buski, Jerzy Żmijewski - starosta skarżyski, 
Stanisław Krzak - wójt Wiślicy, Wiesław 
Skop - wójt Pacanowa, Andrzej Jabłoński 
- wójt Bałtowa, Andrzej Matynia - starosta 
starachowicki, Wiktor Kwas - wójt Nowego 
Korczyna, Małgorzata Wilk – Grzywna 

– dyrektor Świętokrzy-
skiej ROT, Witold Kowal 
- przewodniczący LOT, 
Jerzy Pamuła – dyrek-
tor Sanatorium „Włók-
niarz”, Piotr Kiełkowski 
– dyrektor Uzdrowiska 
Busko  Zdrój S.A i wielu 
innych gości.

Po oficjalnej części, 
prezentacjach zwie-
dzano miasto i okolice. 
Uczestnicy udali się 
się na wycieczkę do 
Wiślicy, gdzie zwie-
dzali słynną Bazylikę 
Wiślicką.

W programie V Inauguracji Sezonu 
Turystycznego było m.in. przedstawianie 
prezentacji - promocja turystyczna regionu 
świętokrzyskiego oraz atrakcyjność tury-
styczna gminy uzdrowiskowej Busko Zdrój, 
czy też prezentacje sanatoriów Buska Zdroju 
i ich zwiedzanie.

W tegorocznym rozpoczęciu sezonu 
udział wzięło wielu gości w liczbie około 
100 osób.

Myślą przewodnią inauguracji sezonu 
turystycznego jest to by, co roku rozpo-
czynała się ona w innym miejscu. I tak w 
roku 2004 odbyła się ona w Bałtowie, w 
2005 roku w Kurozwękach i Rytwianach, 
w 2006 roku na Świętym Krzyżu, 2007 w 
Sandomierzu i Koprzywnicy, a tym roku w 
Busku Zdroju.

Ewa Mazanka
fot. Łukasz Milewicz

10 maja 2008 roku młodzież staszow-
skich szkół gimnazjalnych oraz Liceum 
Ogólnokształcącego im. Kardynała 
Stefana Wyszyńskiego i Liceum Ekono-
micznego im. Jana Pawła II wzięła udział 
w Warszawie w paradzie Schumana 
– radosnym pochodzie euroentuzjastów  
z całego kraju. 

Już po raz trzeci w tej ogólnopolskiej 
imprezie wzięła udział młodzież staszow-
skich szkół. Wyjazd zorganizowany był 
z inicjatywy prezesa fundacji Pro Civi-
tas Adama Kozińskiego przy wsparciu 
Andrzeja Iskry Burmistrza Miasta i Gminy 
Staszów. W tym roku chęć uczestnictwa 
w paradzie wyraziła bardzo duża grupa 
młodzieży, toteż do Warszawy wyruszyły 
dwa autokary.

Do parady zawsze się przygotowujemy 
– mówi Maria Kos nauczyciel i opiekun 
Szkolnego Klubu Europejskiego „Korab” 
w staszowskiej „dwójce” – W tym roku 
uczniowie założyli granatowe mundurki 
szkolne, wykonali transparent z nazwą 
szkoły oraz klubu europejskiego. Dzięki 
temu wyróżnialiśmy się spośród uczestni-
ków parady i wielokrotnie z trybuny głównej 

pozdrawiano Staszów i Gimnazjum nr 2. 
Pochód wyruszył z Placu Bankowego i 
przemaszerował przez ulice: Marszałkow-
ską i Świętokrzyską do Nowego Świata. 
Przez część trasy paradzie towarzyszyła 
platforma, z której przemawiali zaproszeni 
goście, m.in. prezydent Warszawy Hanna 
Gronkiewicz - Waltz, premier Tadeusz 
Mazowiecki, oraz reprezentanci pozosta-
łych krajów Trójkąta Weimarskiego, czyli 
Francji i Niemiec. Na Placu Bankowym 
przygotowane było Miasteczko Europej-
skie, gdzie znajdowały się liczne stoiska  z 
informatorami, gadżetami promującymi 
działalność Unii Europejskiej. Tam również 

nasza młodzież mogła zbierać autografy 
i robić sobie zdjęcia  ze znanymi ludźmi 
takimi jak: Tadeusz Mazowiecki, Hanna 
Gronkiewicz-Waltz, Jolanta Pieńkowska 
czy Zbigniew Hołdys – dodaje z uśmiechem 
Maria Kos.

Uczestnictwo w tak dużej imprezie z 
wieloma atrakcjami sprawiło, że dla wielu 
młodych staszowian było to niezapomniane 
przeżycie. Wszyscy zgodnie stwierdzili, ze 
za rok w Warszawie nie może zabraknąć 
staszowskiej młodzieży i już teraz zadekla-
rowali swój udział.

Tekst i fot. Dariusz Kubalski

Parada  
schumana

Uczestnicy parady 

Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Andrzej Iskra na inauguracji 
sezonu turystycznego

V InauGuracja sezonu turystyczneGo
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Tegoroczny wojewódzkie  
Dzień Strażaka obchodzono w 
Staszowie 10 maja 2008 roku. 
W trakcie tych obchodów 
oddana została do użytku nowa 
siedziba Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej.

Uroczyste obchody rozpo-
częły się Mszą świętą odprawioną 
została w intencji strażaków w 
kościele p.w. Ducha Świętego w 
Staszowie. Po jej zakończeniu 
uczestnicy uroczystości przeszły 
pod nową siedzibę straży. 

Wśród zgromadzonych 
osób byli między innymi posło-
wie na Sejm RP: Przemysław 
Gosiewski, Henryk Milcarz, 
Andrzej Bętkowski, Maria Zuba, 
Konstanty Miodowicz, Andrzej 
Pałys, Mirosław Pawlak (Prezes 
Zarządu Oddziału Wojewódz-

kiego Zarządu OSP RP Woje-
wództwa Świętokrzyskiego), a 
także Bożentyna Pałka – Koruba 
– Wojewoda Świętokrzyski, 
Zdzisław Wrzałka – Wicemar-
szałek Województwa Święto-
krzyskiego, Władysław Mitręga 
– Świętokrzyski Inspektor 
Transportu Drogowego, Miro-
sław Schossler – Świętokrzyski 
Komendant Wojewódzkiej Poli-
cji, Leon Zięba – Szef Wydziału 
Operacyjnego Wojewódzkiego 
Sztabu Wojskowego, A. Szostak 
z Centrum Szkoleniowego na 
Potrzeby Sił Pokojowych ONZ, 
Adam Wasiak – Dyrektor Regio-
nalnej Dyrekcji Lasów Państwo-
wych w Radomiu, ks. Tadeusz 
Szeląg – Kapelan Wojewódzki 
Strażaków w województwie 
świętokrzyskim, Grzegorz Jan-

kowski – Komendant Woje-
wódzkiej Państwowej Straży 
Pożarnej, Wiesław Leśniakie-
wicz – Komendant Główny 
Państwowej Straży Pożarnej, 
Andrzej Iskra – Burmistrz Sta-
szowa i wielu innych gości.

Nową siedzibę Komendy 
poświęcił Biskup Pomocniczy 
Diecezji Sandomierskiej Edward 
Frankowski.

W trakcie uroczystości 
wyróżniono 80 strażaków, 
otrzymali oni medale, odzna-
czenia czy też dyplomy. Srebrną 
odznakę „Zasłużony dla ochrony 
przeciwpożarowej” otrzymał 
mł. bryg. Grzegorz Ciepiela 
– Komendant Powiatowy PSP w 
Staszowie. Z kolei Złoty Medal 
„Za Zasługi dla Pożarnictwa” 
otrzymał asp. Marek Szydłow-
ski. Srebrny Medal „Za Zasługi 
dla Pożarnictwa” dostali: mł. 

ogn. Janusz Kaczmarczyk, st. 
asp. Jarosław Baran. Dyplom 
Komendanta Głównego Pań-
stwowej Straży Pożarnej otrzy-
mał kpt. Grzegorz Rajca.

Po przemówieniach i odzna-
czeniach zgromadzeni goście 
mogli podziwiać defiladę podod-
działów kompanii honorowych, 
czy też pocztów sztandarowych 
i orkiestry dętej, zaprezentowany 
został również sprzęt strażacki.

Od 10 maja 2008 roku 
w naszym mieście możemy 
się poszczycić nową siedzibą 
komendy. W nowym budynku 
spełniającym wszystkie aktualne 
wymogi, znajdują się garaże, 
biura oraz pomieszczenia 
socjalne.

Ewa Mazanka
fot. Łukasz Milewicz

strażacy z 
nową sIedzIbą 

Wojewoda Świętokrzyski Bożentyna Pałka - Koruba  
gratuluje odznaczonym strażakom

Zaproszeni goście
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Na zdjęciu od prawej: Jan Miodek, Anna Kułacz 
 i Dominik Rożek

14 maja 2008 roku po raz 
pierwszy w historii Zespołu 
Szkół- Publiczna Szkoła Pod-
stawowa nr 2 i Publiczne 
Gimnazjum nr 2 w Staszowie 
gościł w jej murach poseł do 
parlamentu europejskiego 
Andrzej Szejna. 

Powodem odwiedzin tej 
właśnie szkoły był udział posła 
w  podsumowaniu obchodów 
tygodnia europejskiego. To 
już siódma tego typu impreza 
w staszowskiej „dwójce”. Co 
roku uczniowie i nauczyciele 
poznają kolejne kraje należące 
do Unii Europejskiej. Tego-
roczny tydzień poświęcony był 
krajom Beneluksu (Holandia, 
Belgia, Luksemburg). Całość 
przedsięwzięcia koordynowała 
nauczycielka Maria Kos, która 
jest opiekunem Szkolnego 
Klubu Europejskiego „Korab”. 
Uczniowie przez kilka tygodni 
przygotowywali się do podsu-
mowania swoich europejskich 
działań i przyjęcia gościa z 
Brukseli. Nauczyciele przygo-
towali liczne konkursy, których 
celem było poznawanie historii 
Unii Europejskie, geografii tej 
części Europy, krajów Bene-
luksu oraz życia codziennego 
tych krajów. Jak co roku na 
najlepszych uczniów, którzy 
wykazali się wiedzą czekały 
nagrody rzeczowe ufundowane 
przez Urząd Komitetu Integra-

cji Europejskiej w Warszawie 
oraz Urząd Miasta i Gminy w 
Staszowie.

Europoseł przybył na pod-
sumowanie prosto z Brukseli. 
Wraz z nim na podsumowa-
nie działań europejskich do 
„dwójki” przybyli: poseł na 
Sejm RP Sławomir Kopyciń-
ski, przewodnicząca RM w 
Staszowie Henryka Markow-
ska,  wiceprzewodniczący RM 
Dariusz Kubalski, przewodni-
czący Zarządu Powiatowego 
SLD Jacek Skórski oraz szef 
biura posła Szejny – Roman 
Szular. 

Całość podsumowania 
uświetnili uczniowie prezentu-
jąc ciekawy i urozmaicony pro-
gram artystyczny, który  ukazał 
najróżnorodniejsze talenty 
staszowskiej młodzieży. Naj-
młodsi uczniowie występujący 
na podsumowaniu aktywnie 
działają w Szkolnym Klubie 
Europejskim „Europejczyk” 
prowadzonym przez nauczy-
cielki :Barbarę Dorobek-Skór-
ską i Izabelę Sochę. Dyrektor 
Zespołu Szkół – Jan Gromniak 
przedstawił osiągnięcia szkoły, 
które plasują ją w czołówce 
szkół województwa świętokrzy-
skiego. „Dwójka” od trzech lat 
bierze udział w programie unij-
nym Sokrates Comenius, a jej 
uczniowie i nauczyciele wyjeż-
dżają do innych krajów UE. Nie 

przypadkowo Andrzej Szejna 
wspiera nie tylko słowem tą 
właśnie placówkę . Od kilku lat 
europoseł przekazuje na rzecz 
szkoły pieniądze, dzięki którym 
ponad 40 uczniów korzysta z 
atrakcyjnych ferii zimowych. 
Rodzice tych uczniów podzię-
kowali za pomoc Andrzejowi 
Szejnie oraz Jackowi Skór-
skiemu, który te działania koor-
dynuje. 

- Gratuluję przede wszyst-
kim uczniom, ale też ich rodzi-
com i nauczycielom – mówił 
Andrzej Szejna – za zaangażo-
wanie w tworzeniu europejskiej 
szkoły. Jestem dumny z faktu, 
że tam w Brukseli mogę repre-
zentować również staszowską 
młodzież. Z waszymi zdolno-
ściami i osiągnięciami stano-

wicie w zjednoczonej Europie 
potężną siłę. Uczcie się języków 
obcych bo one pozwolą wam 
poznawać nowych przyjaciół 
w różnych zakątkach Europy i 
świata – dodał na zakończenie 
europoseł.

Tygodnie europejskie w sta-
szowskiej „dwójce” to cykliczna 
impreza angażująca niemal całą 
społeczność szkolną. Patrząc 
na zaangażowanie nauczycieli 
i uczniów oraz ich wiedzę na 
temat poznawanych krajów, 
można śmiało powiedzieć, że 
impreza ta spełnia wszystkie 
zadania stawiane przed nowo-
czesną, europejską szkołą. 

Dariusz Kubalski
fot. Jarosław Glibowski

euroPoseł odwIedzIł „dwójkę”

Na koniec wykonano  
pamiątkowe zdjęcie

13 maja w Zespole Szkół w Staszo-
wie spotkał się z młodzieżą znakomity 
i jednocześnie znany językoznawca 
- prof. Jan Miodek. Osobowość tej 
postaci i tematyka spotkania sprawiły, 
że frekwencja była duża. Tematem 
wykładu były „Zmiany w języku pol-
skim po 1989 roku.”

Jan Miodek jest dyrektorem Instytutu 
Filologii Polskiej Uniwersytetu Wrocław-
skiego, członkiem Komitetu Językoznaw-
stwa Polskiej Akademii Nauk oraz Rady 
Języka Polskiego. Polakom znany jest z 
popularnego programu telewizyjnego 
zatytułowanego „Ojczyzna – polszczy-
zna” i wywiadów. Jest laureatem wielu 
nagród naukowych i telewizyjnych, 
autorem licznych, znaczących publikacji 
i artykułów. W 2000 roku jego nazwisko 

pojawiło się na czwartej pozycji w plebi-
scycie organizowanym przez tygodnik 
Polityka na najwybitniejsze postacie 
telewizji XX wieku.

Podczas spotkania w Staszowie uka-
zano m.in. zachodzące w języku polskim 
zmiany znaczeniowe, zapożyczenia, 
sposoby wymawiania pojęć pochodze-
nia obcego, poruszono kwestie „mody 
językowej” oraz jej wpływ na życie 
społeczne, zachodzące zmiany w wyniku 
rozwoju elektroniki i informatyki.

Prof. Miodek do Staszowa przyjechał 
na zaproszenie jego koleżanki z roku – p. 
Anny Kułacz – polonistki ze Staszowa i 
dyrekcji Zespołu Szkół im. S. Staszica.

Red.

sPotkanIe z mIodkIem



 11MONITOR STASZOWSKI NR 4 (132) / 2008

Wiadomo, że talent Roberta 
Kubicy nie miałby prawa się 
rozwinąć, gdyby nie jego upór 
i nie najłatwiejsza, wytrwała 
praca. Czyżby nowy idol spor-
towej Polski mógł znów stanąć 
na podium? Także i tym razem 
oglądający relację nie tracili 
nadziei, mogliby wręcz przy-
siąc, że nie ma innej możliwości. 
Zdobył już kilka prestiżowych 
nagród. Biało-czerwony tłum 
cisnący się na mecie wyścigu 
potwierdzał, że i tym razem to 
nie hurraoptymizm (a. hura-
optymizm). Doping natężał 
się i gwar potężniał. Harmider 
zagłuszał nawet komentarze 
rozentuzjazmowanych spike-
rów. Któż by oprzeć się mógł 
narastającej euforii? Nie co 
dzień jest okazja do takiej 
powszechnej radości. 

To fragment dyktanda dla 
uczniów szkół podstawowych, 
którzy wzięli udział w 8. już 
Turnieju Ortograficznym Sta-
szów 2008r. realizowanym 12 
maja. Konkurs przeprowadzono 
w trzech kategoriach: szkoły 
podstawowe, gimnazja i szkoły 
średnie. Ogółem wzięło w nim 
udział 46 osób. Komisję oce-
niającą stanowili: mgr Krystyna 

Rajca, mgr Anna Andrzejczuk, 
mgr Dominik Rożek. W bieżą-
cym roku teksty dyktand przy-
gotowywała dr hab. Aldona Sku-
drzykowa – adiunkt w Instytucie 
Języka Polskiego Uniwersytetu 
Śląskiego w Katowicach. 

Charakteryzowały się one 
mniejszym stopniem trudno-
ści niż w latach poprzednich. 
Wszystkie pełne trzy teksty 
znaleźć można na stronie inter-
netowej Staszowskiego Ośrodka 
Kultury. 

Rozstrzygnięcie turnieju 
nastąpiło podczas wieczoru arty-
stycznego w dniu 10 czerwca w 
SOK. A oto laureaci:

Szkoły podstawowe: 
1. Ernest Dyl - PSP nr 2 w Sta-
szowie, 
2. Judyta Batorska - PSP nr 1 w 
Staszowie, 
3. Sara Sierant - PSP nr 3 w 
Staszowie.

Gimnazjum: 
1. Aleksandra Pawlik - Publiczne 
Gimnazjum nr 2 w Staszowie, 
2. Rafał Pawelec - Publiczne 
Gimnazjum nr 2 w Połańcu, 
3. Marlena Kijanka - Publiczne 
Gimnazjum w Rytwianach.

Szkoły średnie 
1. Aleksandra Strojnowska - 

Zespół Szkół Ponadgimnazjal-
nych w Osieku, 

Wyróżnienia: Katarzyna 
Sosin - ZSE w Staszowie, Marta 
Jońca - Osiek, Monika Wojcie-
chowska - ZSE Staszów, Halina 
Olejnik - LO Osiek.

Wszystkim laureatom gratu-
lujemy. Turniej dofinansowany 
został ze środków Starostwa 
Powiatowego.

W bieżącym roku SOK przy-
gotował również turniej ortogra-
ficzny VIP. Z uwagi na zbyt małą 
liczbę chętnych został odwołany. 
Organizatorzy wyrażają żal, 
gdyż tekst był stosunkowo łatwy, 
a udział dorosłych ukazałby 
ortografię jako dziedzinę bardzo 
ważną w języku polskim oraz 
życiu społecznym.

Dominik Rożek 

Festiwal Kultury Szkół oraz Przed-
szkoliada to dwa bardzo ważne przeglądy 
- wydarzenia kulturalne o podobnych 
celach. Mają one przede wszystkim za 
zadanie promowanie dorobku artystycz-
nego wychowanków szkół i przedszkoli z 
naszego regionu, umożliwienie dzieciom i 
młodzieży aktywnego udziału w kulturze 
poprzez tworzenie jej oraz przygotowanie 
występu na scenie.  

Festiwal Kultury Szkół w br. organizo-
wany był w Staszowie już po raz 14. Występy 
realizowano podczas 8 koncertów odbywa-
jących się w dniach 16-22 kwietnia. Zapre-
zentowano utwory muzyczne, inscenizacje 
teatralne, taniec oraz plastykę. Nadesłano 
ponad 200 prac plastycznych wykonanych 
różnymi technikami z 26 szkół. Wystawa 
obejmowała głównie malarstwo, rysunek, 
a także haft, kompozycje przestrzenne 
oraz fotografię. Ogółem w festiwalu wzięło 
udział ponad 700 uczniów z 42 placówek 
oświatowych regionu staszowskiego (28 
szkół podstawowych, 10 gimnazjów i 4 

szkoły średnie). 
Przedszkoliada skierowana do najmłod-

szych odbywała się w dniach 27-30 maja. 
Zrealizowano 4 koncerty, podczas których 
przedszkolaki prezentowały przygotowane 
tańce, inscenizacje bajkowe, recytacje itp. 
Na scenie wystąpiło łącznie około 500 dzieci. 
Dzieci również nadesłały prace plastyczne 
(ponad 250), co pozwoliło na przy-
gotowanie wystawy. W tegorocznej 
edycji Przedszkoliady wzięły udział 
dzieci z 18 przedszkoli. 

Każdy z przeglądów zakoń-
czono spotkaniem podsumowują-
cym, podczas którego wszystkim 
placówkom wręczono dyplomy oraz 
upominki książkowe. Festiwal Kul-
tury Szkół podsumowano 9 maja, 
zakończenie tegorocznej Przed-
szkoliady odbyło się miesiąc później 
10 czerwca. Spotkania uświetniły: 
występ grupy SOK CARAVANA, 
koncert Estrady Kameralnej Fil-
harmonii Narodowej z Warszawy 

pt. „Od liryki do groteski” oraz wernisaż 
wystawy ilustracji bajkowych Anny Pawlik-
Łukaszczyk pt. „Misiowe przygody”.

Udział dzieci i młodzieży w powyższych 
przeglądach jest bardzo ważny ze względu na 
ich aktywny udział, przełamywanie barier 
związanych z występami publicznymi, 
kształtuje świadomość młodego człowieka, 
wrażliwość i zapoznaje z tajnikami sztuki.

Tekst i fot. Dominik Rożek

meGaPowtórka z ortoGrafII

kulturalne PrzeGlądy

Dzieci prezentowały swoje umiejętności

Burmistrz Miasta i 
Gminy Staszów Andrzej 
Iskra wziął udział w obcho-
dach 50 – lecia Hufca ZHP 
im. Tadeusza Kościuszki w 
Staszowie, które odbyły się 
10 maja 2008 r. w Połańcu. 

Jubi leusz  roz począ ł 

się od zbiórki pod kopcem 
patrona, skąd przemaszero-
wano do Połańca pod pomnik  
T. Kościuszki, a tam odbył się 
uroczysty apel zakończony 
wspólnym ogniskiem.

Ewa Mazanka
fot. Łukasz Milewicz

50-lecIe hufca zhP
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W sali widowiskowej Woje-
wódzkiego Domu Kultury  
w Kielcach 15 maja 2008 
roku rozstrzygnięto plebiscyt 
Belfer Roku 2007 /2008. 

Nagroda Belfra Roku przy-
znawana jest najpopularniej-
szym nauczycielom w woje-
wództwie świętokrzyskim. 
W ten sposób nagradzani są 
najlepsi pedagodzy, a na nich 
głosują sami uczniowie.

Patronat nad konkursem 
objęli: Marszałek Wojewódz-
twa Świętokrzyskiego Adam 
Jarubas, Wojewoda Świę-
tokrzyski Bożentyna Pałka 
– Koruba, Prezydent Kielc 
Wojciech Lubawski, Świę-
tokrzyski Kurator Oświaty - 
Małgorzata Muzoł, prezydenci 

miast Ostrowca Świętokrzy-
skiego, Starachowic, Skarżyska 
– Kamiennej, starostowie, 
burmistrzowie w tym Bur-
mistrz Miasta i Gminy Staszów 
Andrzej Iskra.

Belfrem Roku 2007/2008 
została Alina Pawlik. 

W powiecie staszowskim 
najlepszymi pedagogami 
zostali: Jan Gromniak - dyrek-
tor Zespołu Szkół PSP nr 2 i 
Publicznego Gimnazjum nr 2 
w Staszowie oraz Elżbieta Szy-
mańska i Agnieszka Chodyna 
również z Zespołu Szkół nr 2 
w Staszowie. Nagrody wręczał 
Świętokrzyski Wicekurator 
Oświaty Lucjan Pietrzczyk. 

W uroczystym wręczaniu 
nagród w plebiscycie czytel-

niczym „Echa Dnia” w gronie 
zaproszonych gości znalazł 
się Burmistrz Miasta i Gminy 
Staszów Andrzej Iskra.

Wieczór uświetnił zespół 
Boney M-Show, który był 

gwiazdą wieczoru, wystą-
piły także solistyki ze Świę-
tokrzyskiego Klubu Tańca  
i Tańca Sportowego Jump.

Ewa Mazanka
fot. Łukasz Milewicz

belfer roku 2007/2008

Najlepsi nauczyciele w powiecie staszowskim  
wraz z Burmistrzem Andrzejem Iskrą 

16 maja 2008 roku w Urzędzie Miasta 
i Gminy w Staszowie na Sali Konferen-
cyjnej Burmistrz Andrzej Iskra wręczył 
nagrody laureatom konkursu plastycz-
nego, który odbywał się pod hasłem 
„112 w trudnej sprawie nie używaj przy 
zabawie”.

Celem konkursu była edukacja dzieci 
i młodzieży w zakresie zachowania bez-
pieczeństwa w momencie wystąpienia 
wszelkiego rodzaju zagrożeń, takich jak: 
pożarów, wypadków na drodze, w domu, 
czy nad wodą, a także powodzi, katastrof 
budowlanych i ekologicznych.

Ogółem do urzędu wpłynęło 89 prac 
plastycznych w wykonaniu dzieci i mło-
dzieży ze wszystkich szkół, podstawowych 
i gimnazjów z terenu Miasta i Gminy 
Staszów.

8 kwietnia br., gminna komisja oceniła 
prace oraz ich wyniki w eliminacjach w 
poszczególnych kategoriach wiekowych. 
W składzie komisji byli: Sławomir Mikula 
– przewodniczący, Sylwia Toporowska 
– sekretarz, Teresa Modras – członek, Kata-
rzyna Ciepiela – plastyk.

Ogółem na Ogólnopolski Konkurs Pla-
styczny na szczeblu Gminno – Szkolnym 
wpłynęło 89 prac w tym ze szkół podsta-
wowych 76, a z gimnazjum 13.

W pierwszej grupie wyniki przedstawią 
się następująco: 1. miejsce Kinga Suska 
z Publicznej Szkoły Podstawowej nr 3 w 
Staszowie, 2. miejsce Patrycja Mularczyk 
z Publicznej Szkoły Podstawowej nr 3 w 
Staszowie, 3. miejsce Izabela Gwoździk z 

Publicznej Szkoły Podstawowej w Kuro-
zwękach, 4. miejsce Katarzyna Biesiada 
z Publicznej Szkoły Podstawowej nr 3 w 
Staszowie oraz 5. miejsce zajął Michał Fit.

Z kolei w grupie II zwyciężyła Martyna 
Jońca z Publicznej Szkoły Podstawowej nr 
1 w Staszowie, 2. miejsce zajął Wojciech 
Głodek z Publicznej Szkoły Podstawowej w 
Kurozwękach, na 3. uplasowała się Martyna 
Bochenek z Publicznej Szkoły Podsta-
wowej w Czajkowie, 4. lokatę miał Karol 
Witek z Publicznej Szkoły Podstawowej w 
Wiśniowej, a 5. miejsce dla Wiktora Bielca 
z Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2 w 
Staszowie. 

W ostatniej kategorii, czyli w grupie III 
zwyciężyła Patrycja Wąsala z Publicznego 
Gimnazjum nr 2 w Staszowie, 2. miej-
sce Anna Wojciechowska z Publicznego 
Gimnazjum nr 2 w Staszowie, 3. miejsce z 
kolei zajęła Maria Głodek, 4. lokatę miała 

Roksana Gozdek z Publicznego Gimnazjum 
nr 1 w Staszowie oraz 5. miejsce Agnieszka 
Jaworska z Publicznego Gimnazjum nr 2 w 
Staszowie.

Wyróżnienia poza regulaminem otrzy-
mali: Klaudia Jońca z Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Staszowie, Katarzyna 
Chodurek z Publicznej Szkoły Podstawo-
wej nr 3 w Staszowie, Jakub Bochenek z 
Publicznej Szkoły Podstawowej w Cza-
jowie, Katarzyna Stadler z Publicznego 
Gimnazjum nr 2 w Staszowie.

Burmistrz Staszowa Andrzej Iskra 
pogratulował zwycięzcom konkursu, oraz 
podziękował wszystkim za pięknie wyko-
nane prace oraz życzył wielu dalszych 
sukcesów w rozwijaniu swoich umiejętności 
artystycznych.

Teresa Modras, Ewa Mazanka 
fot. Łukasz Milewicz

112 w trudnej sPrawIe nIe używaj Przy zabawIe

Wspólne zdjęcie uczestników konkursu
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W dniach 15 – 17 maja odbyło się w 
Marózie VII Ogólnopolskie Spotkanie 
Organizacji Działających na Obszarach 
Wiejskich pod hasłem „Dziedzictwo Kul-
turowe”. Województwo świętokrzyskie 
reprezentowały organizacje działające w 
powiecie sandomierskim, staszowskim, 
opatowskim i ostrowieckim. 

Wyjazd zorganizowano w ramach 
programu „Zwiększenie roli społeczności 
wiejskich w rozwoju społeczeństwa oby-
watelskiego i upowszechnianiu demokra-
tycznych praktyk”. Realizatorem programu 
oraz wyjazdu studyjno - szkoleniowego był 
Ośrodek Promowania Przedsiębiorczości z 
Sandomierza. 

Wcześniej w powiatach odbyły się kon-
ferencje poświęcone znaczeniu i możliwości 
wpływu organizacji pozarządowych na 
jakość demokracji i rozwój społeczeństwa 
obywatelskiego. 

Miejscem spotkania była piękna miej-
scowość w woj. warmińsko – mazurskim 
położona nad jeziorem Maróz, od którego 
wzięła nazwę. Oprócz uczestników ze 
wszystkich województw naszego kraju 
przyjechali tam także przedstawiciele Repu-
bliki Białorusi. 

Otwarcia spotkania i powitania gości 
dokonali Piotr Szczepański z Fundacji 
Wspomagania Wsi oraz Krzysztof Margol 
prezes Nidzickiej Fundacji Rozwoju NIDA. 
Organizatorzy przygotowali bardzo bogaty 
harmonogram na czas spotkania. Oczywi-
ście oprócz warsztatów i wykładów był czas 
na zwiedzanie okolicy, a także jarmarki i 
konkursy. Pierwszy wykład dla wszystkich 
uczestników spotkania pt. „Ubogaceni prze-
szłością – odpowiedzialni za przyszłość” 
wygłosiła dr Anna Potok. 

Głównymi tematami warsztatów były 
m.in.: 

„Remont z użyciem wybranych technik 
konserwatorskich”. Warsztaty te prowadziło 
Stowarzyszenie Magurycz. Pokazywali jak 
utrwalano teksty w kamieniu, drewnie, na 
papierze oraz każdym innym dostępnym 
człowiekowi materiale. 

„My tutejsi”. Warsztaty te miały na 
celu pokazać jak utworzyć i ciągle rozwijać 
stowarzyszenie z wykorzystaniem zasobów 
lokalnych jednej wsi. Najważniejsze to zbu-
dowanie oferty atrakcyjnej dla wszystkich 
grup wiekowych mieszkańców. Warsztaty 

te prowadziło Stowarzyszenie Miłośników 
Wsi Rogi, które skupiło kilkanaście osób 
wokół idei ratowania miejscowego dziedzic-
twa. Pierwszą ich inicjatywą było wybudo-
wanie obelisku na cmentarzu parafialnym, 
ku pamięci żołnierzy poległych podczas I 
wojny światowej na terenie wsi. 

„Nie ma co czekać – trzeba działać - od 
jednego projektu do systematycznej dzia-
łalności w dziedzinie kultury”. Warsztaty 
te prowadziło Towarzystwo Przyjaciół 
Ziemi Dubieckiej powstałe w styczniu  
2003 r. Staraniem Towarzystwa wykonano 
prace zmierzające do zachowania budynku 
cerkwi greckokatolickiej w Dubiecku i jej 
częściowej renowacji. Zgodnie z zamysłem, 
obiekt ten z poszanowaniem jego sakralnego 
charakteru, funkcjonuje jako Kresowy Dom 
Sztuki, oferujący miejscowej społeczności 
jak i turystom wiele imprez kulturalnych. 

„Praca z młodzieżą gimnazjalną przy 
projektach kulturalnych”. Stowarzyszenie 
Sowa przy Gimnazjum w Głuchowie poka-
zało, w jaki sposób rozwijać w młodzieży 
poczucie odpowiedzialności za własne 
tradycje. W młodych ludziach jest ukryty 
duży potencjał, ale sami nie potrafią go 
wykorzystać. Potrzebują kogoś, kto wskaże 
im drogę, pomoże, powie jak i gdzie szukać 
informacji. 

„Warsztaty polskich tańców tradycyj-
nych – integracja przez taniec tradycyjny”. 
Warsztaty taneczne bazowały na folklorze 
takich regionów jak Mazowsze, Kurpie, 
Lubelskie, Radomskie, Sieradzkie i Wielko-
polskie. Istotne jest w nich twórcze podejście, 
kreatywność czerpiąca z naszej muzyczno 
– tanecznej tradycji. Dwie kapele Monodia 
Polska i Kapela Brodów przy żywej muzyce 
w tradycyjnych składach min. skrzypce 
– basy – bębenek oraz cymbały – skrzypce 
– baraban uczyli prostych tańców i zabaw. 
Uczestnicy opanowali kroki oberka, polki 
prowadzonej i kulawej, kozaka, wiwata, 
krzyżoka, słoneczko i innych. Nabyte umie-
jętności mogli wykorzystać na wieczornej 
zabawie.

„Warsztaty śpiewacze Pieśni świeckich 
i nabożnych”. Ania i Witold Brodowie z 
Kapeli Brodów śpiewająco opowiadali, 
w jaki sposób i skąd zbierają stare pieśni, 
dlaczego zainteresowali się właśnie takim 
repertuarem, jak również przedstawili 
pieśni nabożne. Były wśród nich utwory 

na poszczególne okresy roku liturgicznego, 
pieśni apokryficzne, pieśni rycerstwa oraz 
śpiewane moralitety dziadowskie. Główną 
uwagę uczestników przykuły dawne instru-
menty, a w szczególności Lira Karbowa. 

Wymienione zajęcia to tylko część 
wszystkich, które odbyły się w tych trzech 
dniach w Marózie. Oprócz warsztatów 
odbywały się także wykłady. Stanowiły one 
jednak mniejszą część wszystkich spotkań. 
Główne tematy wykładów dotyczyły kul-
tury w danych regionach. Przedstawiciele 
wybranych organizacji również prowadzili 
spotkania dla innych uczestników, dzieląc 
się doświadczeniami z realizacji różnorod-
nych przedsięwzięć i pokazywali jak dbać o 
zachowanie dziedzictwa kulturowego. 

Organizatorzy zadbali również o roz-
rywkę. Uczestnicy podzieleni na 24 grupy 
odpowiadające miesiącom kalendarzowym, 
wyruszyli na spacer po okolicy. Każda 
grupa szukała odpowiedniego pleneru, by 
wykonać zdjęcia przedstawiające odpo-
wiednią do miesiąca i pory roku scenografię. 
Zdjęcia te zebrano od wszystkich grup, 
stworzą kalendarz na 2009 r. 

Atrakcją dla uczestników był Jarmark 
Przedsiębiorczości Wiejskiej. Podczas, któ-
rego zaprezentowały się organizacje poza-
rządowe, grupy nieformalne oraz twórcy 
ludowi. Prezentowano wyroby ze słomy, 
szkła, wyszywanki oraz różnego rodzaju 
naczynia wykonywane z gliny. 

Były również czynne punkty informa-
cyjne w zakresie korzystania z programów 
Unii Europejskiej oraz dotyczących różnych 
zagadnień związanych z funkcjonowaniem 
organizacji pozarządowych, Lokalnych 
Grup Działania i udziałem w Programie 
LEADER+.

W czasie Jarmarku odbył się po raz 
pierwszy konkurs PIEROGARNIA, w 
którym brały udział ekipy z całej Polski. 
Gotowano pierogi według własnych znako-
mitych przepisów. Tylko jeden mężczyzna 
odważył się wziąć udział w konkursie 
lepienia pierogów. 

Roztańczeni i rozbawieni uczestnicy 
wcale nie chcieli kończyć tego spotkania, ale 
cóż wszystko, co dobre szybko się kończy. 

Dr Ryszard Kamiński śpiewająco pod-
sumował spotkanie. Wręczono nagrody, a 
także każdy uczestnik mógł się podzielić z 
innymi przeżyciami z tych trzech dni. Na 
koniec śpiewano biesiadne pieśni regionu 
Warmii i Mazur. 

Małgorzata Rędzińska
Świętokrzyska Izba Rolnicza 

Oddział w Staszowie

oGólnoPolskIe sPotkanIe orGanIzacjI wIejskIch
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Ogólnopolskie spotkanie organizacji wiejskich 

W dniach 15 – 17 maja odbyło się w Marózie juŜ VII Ogólnopolskie Spotkanie Organizacji 
Działających na Obszarach Wiejskich. Tegoroczne spotkanie odbywało się pod hasłem 
„Dziedzictwo Kulturowe”. Województwo świętokrzyskie reprezentowały organizacje 
działające w powiecie sandomierskim, staszowskim, opatowskim i ostrowieckim. Wyjazd ten 
był zorganizowany w ramach programu „Zwiększenie roli społeczności wiejskich w 
rozwoju społeczeństwa obywatelskiego i upowszechnianiu demokratycznych praktyk”. 
Realizatorem tego programu jak równieŜ całego wyjazdu studyjno - szkoleniowego do 
Maróza był Ośrodek Promowania Przedsiębiorczości z Sandomierza. Był to kolejny etap 
realizacji projektu. Wcześniej w tych powiatach odbyły się konferencje poświęcone znaczeniu 
i moŜliwości wpływu organizacji pozarządowych na jakość demokracji i rozwój 
społeczeństwa obywatelskiego.  
Maróz – miejsce spotkania to piękna miejscowość w woj. warmińsko – mazurskim połoŜona 
nad jeziorem Maróz. Oprócz uczestników ze wszystkich województw naszego kraju 
przyjechali tam takŜe przedstawiciele Republiki Białorusi.  
Otwarcia spotkania i powitania gości dokonali Piotr Szczepański z Fundacji Wspomagania 
Wsi oraz Krzysztof Margol prezes Nidzickiej Fundacji Rozwoju NIDA. Organizatorzy 
przygotowali bardzo bogaty harmonogram na czas spotkania. Oczywiście oprócz warsztatów i 
wykładów był czas na zwiedzanie okolicy, a takŜe jarmarki i konkursy. Pierwszy wykład dla 
wszystkich uczestników spotkania pt. „Ubogaceni przeszłością – odpowiedzialni za 
przyszłość” wygłosiła dr Anna Potok. Kolejne warsztaty i wykłady odbywały się juŜ w 
mniejszych grupach szkoleniowych. Grupy te utworzono tak by kaŜda organizacja miała 
jakiegoś przedstawiciela na poszczególnych zajęciach.  
Główne tematy warsztatów to: 

1. Remont z uŜyciem wybranych technik konserwatorskich. Warsztaty te prowadziło 
Stowarzyszenie Magurycz, które działało 20 lat jako grupa nieformalna. Skupia ono 
ludzi, dla których troska o ślady wieloetnicznej kultury materialnej i duchowej miejsc 
„wydziedziczonych” - Beskidu Niskiego i Bieszczadów, regionu zamieszkałego 
kiedyś przez Bojków, Łemków, a takŜe śydów, Polaków, Cyganów i Niemców, nie 
jest obojętna. Przywracanie dawnej świetności nagrobkom, kapliczkom i krzyŜom 
przydroŜnym to nie tylko ich ocalenie, ale kształtowanie postawy otwartości i 
tolerancji, pełnej szacunku i rozumienia dla przeszłości. Ukazali jak to, co zapisane w 
kamieniu, drewnie, na papierze, w kaŜdym innym dostępnym człowiekowi materiale, 
warte jest zachowania. Świadczy, bowiem róŜnorodności i bogactwie kultur oraz 
moŜliwości ich współistnienia.  

2. My tutejsi. Warsztaty te miały na celu pokazać jak stworzyć i ciągle rozwijać
stowarzyszenie z wykorzystaniem zasobów lokalnych jednej wsi. NajwaŜniejsze to 
stworzenie oferty atrakcyjnej dla wszystkich grup wiekowych mieszkańców. NaleŜy 
stworzyć projekty dotyczące zachowania lokalnego dziedzictwa, zespół obrzędowy, 
gazetę wiejską. Warsztaty te prowadziło Stowarzyszenie Miłośników Wsi Rogi, 
które skupiło kilkanaście osób wokół idei ratowania miejscowego dziedzictwa. 
Pierwszą inicjatywą ich było wybudowanie obelisku na cmentarzu parafialnym, 
upamiętniającego Ŝołnierzy poległych podczas I wojny światowej na terenie wsi.  
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W dniach od 13 do 20 
maja 2008 r. w Zespole 
Szkół – Publicznej Szkole 
Podstawowej im. Papieża  
Jan Pawła II i Publicznym Gim-
nazjum w Czajkowie na oko-
liczność uczczenia 88. rocznicy 
urodzin Papieża Jana Pawła II 
obchodziliśmy Tydzień Patrona 
Szkoły. Honorowy patronat 
nad uroczystością objęli: Bur-
mistrz Miasta i Gminy Staszów 
– Andrzej Iskra , Proboszcz 
Parafii Wiązownica – ks. Wie-
sław Opiat oraz Dyrektor ZS- 
PSP i PG w Czajkowie – Maria 
Swatek.

Mottem obchodów były słowa 
Jana Pawła II: 

„ …dzisiaj jesteście małą 
iskierką, ale dzięki Łasce 

Bożej możecie stać się płonącą 
pochodnią…”

Chociaż Ojca Świętego nie 
ma już pośród nas fizycznie, to 
Jego osoba i Jego nauczanie, jest 
stale żywe. To on – Papież Polak 
zjednoczył wokół siebie wszyst-
kich ludzi na całym świecie. 
Walczył o pokój, o miłość, o prawa 
i szacunek do drugiego człowieka. 
W jego sercu szczególne miejsce 
zajmowały dzieci, równie chętnie 
spotykał się z młodzieżą. Mając to 
na uwadze, chcemy pielęgnować 
i zachować dla dalszych pokoleń 
cały dorobek Ojca Świętego – Jana 
Pawła II - Wielkiego Papieża. 

Pragnąc zaszczepić młodym 
sercom i umysłom miłość do Tego 
Wielkiego Polaka, zaprosiliśmy 
do udziału w obchodach uczniów 
szkół podstawowych i przedszkoli 
z całej gminy.

Obchody rozpoczęliśmy od 
projekcji filmu biograficznego pt. 
„Nie lękajcie się…” 

W programie były także kon-
kursy: 

- muzyczny: „ Śpiewam dla 
Ciebie Ojcze Święty…”,

- plastyczny: „ Jan Paweł II w 
portrecie”,

- literacki : „ Dla Ciebie Ojcze 
Święty…”,

- wiedzowy: „ Jan Paweł II 
– młodość i pontyfikat”.

Były adresowane do dzieci i 
uczniów:

- klas 0 – III – kategoria I
- klas IV -VI – kategoria II
W konkursach uczestniczyły 

dzieci ze szkół podstawowych z 
Kurozwęk, Mostek, Smerdyny, 
Wiązownicy Dużej, Wiązow-
nicy Kolonii, Czajkowa, a także 
z Przedszkola nr 3 i nr 8 ze 
Staszowa.

Laureatami konkursów 
zostali:

W konkursie muzycznym: 
„Śpiewam dla Ciebie Ojcze 
Święty…”,

- w kat. I – I miejsce zajęła 
Kasia Kędziora z Przedszkola Nr 
3 w Staszowie, która zaśpiewała 
piosenkę „ Magiczne miejsce”, 
II miejsce - Natalia Góral z PSP 
w Czajkowie za pieśń „ Otwórz 
Bogu serce swoje…” III miejsce 
zajęła Ania Macias z PSP w Czaj-
kowie za pieśń „ Sutanna”

- w kat. II – I miejsce zajęła 
Ania Dulińska z PSP w Czaj-
kowie, zaśpiewała pieśń „ Na 
skrzyżowaniu…”, II miejsce 
zajął Kamil Bujak, który zapre-
zentował pieśń „Ty tylko mnie 
poprowadź”, III miejsce zajęła 
Ola Rogala z PSP w Wiązownicy 
Dużej, która wykonała pieśń 
„Czarna Madonna”

W konkursie plastycznym: „ 
Jan Paweł II w portrecie”

- w kat. I – I miejsce Karolina 
Szczepańska z PSP w Wiązow-
nicy Kolonii, II miejsce Stani-
sław Kręcisz z PSP w Kurozwę-
kach, III miejsce - Julia Pitek z 
Przedszkola nr 3 w Staszowie i 
Patrycja Ciechocińska z PSP w 
Mostkach.

- w kat. II – I miejsce zajął 
Radosław Marczewski z PSP w 
Kurozwękach, II miejsce Anna 
Dulińska z PSP w Czajkowie, III 
miejsce Justyna Wrona z Wią-
zownicy Dużej i Agnieszka Maj 
z PSP w Czajkowie.

W konkursie literackim: „ 
Dla Ciebie Ojcze Święty…”

- w kat. I – I miejsce zajął 
Michał Kałamaga z Przedszkola 
nr 8 w Staszowie, II miejsce 
Kamil Skałbania z Przedszkola 
nr 8 w Staszowie, III miejsce 
Kordian Pisarski z PSP w Czaj-
kowie.

- w kat. II – I miejsce zajęła 

Sandra Rogala z PSP 
w Wiązownicy Dużej, 
II miejsce Aleksandra 
Opala z PSP w Czajko-
wie, III miejsce Paulina 
Swatek z PSP w Wią-
zownicy Dużej.

W wewnątrzszkol-
nym konkursie wiedzo-
wym pt. „ Jan Paweł II 
– młodość i pontyfikat” 
uczestniczyli uczniowie 
ze szkoły podstawowej 
i gimnazjum. 

Laureatami kon-
kursu zostali:

- w szkole podstawowej - I 
miejsce - Kamil Bujak i Justyna 
Dorosińska, II miejsce – Dominik 
Wojnowski i Anna Dulińska, III 
– Ernest Dyl.; 

- w gimnazjum – I miejsce 
- Ewelina Rogala, II miejsce 
– Patrycja Pochyła, III miejsce 
– Ewelina Janos.

W dniu urodzin Papieża 18 
maja, braliśmy udział we Mszy 
św. w Kościele Filialnym pod 
wezwaniem błogosławionego 
Antoniego Rewery w Czajko-
wie Północnym. Na zakończe-
nie uczniowie zaprezentowali 
okolicznościowy program arty-
styczny pt. „Niezwykły Papież i 
niezwykły człowiek”. 

Uroczystość zakończenia 
obchodów Tygodnia Patrona 
Szkoły uświetnili: Sekretarz 
Miasta i Gminy Staszów – Sławo-
mir Mikula, kierownik Wydziału 
Promocji, Pozyskiwania Środków 
i Rozwoju Regionalnego - Irene-
usz Ciepiela, dyrektor Banku 
PKO w Staszowie – Wanda 
Oszczypała, właściciel Biura 
Usług Projektowych - Zygmunt 
Drzymalski, dyrektor Przed-

szkola nr 3 w Staszowie – Danuta 
Drózd, dyrektor Przedszkola 
nr 8 w Staszowie – Małgorzata 
Marzec, dyrektor PSP w Smer-
dynie- Marzena Górna, dyrektor 
PSP w Mostkach – Jan Krupa. 

Laureatom konkursów 
zostały wręczone nagrody, które 
ufundowali: Burmistrz MiG Sta-
szów – Andrzej Iskra, Proboszcz 
Parafii Wiązownica – ks. Wiesław 
Opiat, Biuro Usług Projektowych 
- Zygmunt Drzymalski, PHC 
Trans – Paweł Cieślik, Piekarnia 
w Woli Wiśniowskiej – Barbara 
Sroka, SYRPOL Kielce – Jacek 
Słowak.

Organizatorzy Obcho-
dów Tygodnia Patrona Szkoły 
– Papieża Jana Pawła II z Zespołu 
Szkół PSP i PG w Czajkowie 
składają serdeczne podziękowa-
nia sponsorom, dzięki którym 
laureaci otrzymali dyplomy i 
nagrody, a pozostali uczestnicy 
wyróżnienia i upominki.

Wioletta Marko,  
Edyta Bochenek,  
Justyna Brzyszcz

jan Paweł II - nIezwykły PaPIeż I nIezwykły człowIek

Zaproszeni goście

Dyrektor Maria Swatek podczas wręczania 
dyplomu
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„Pomóżmy dzieciom lepiej 
spędzić wakacje” pod takim 
hasłem w dniu 17 maja 2008 
roku w godzinach od 10.00 do 
14.00 w Czernicy na terenie 
szkółki leśnej odbył się piknik, 
który poświęcony został bez-
pieczeństwu oraz profilaktyce 
antyuzależnieniowej.

Jednym z celów pikniku 
była integracja dzieci niepełno-
sprawnych z dziećmi zdrowymi, 
rozwijanie u dzieci zdolności 
dostrzegania potrzeb akceptacji 
innych, formowanie wiary we 
własne siły, integracja dzieci z 
różnych szkół. Innymi celami 
było zapoznanie się z pracą w 
policji, w straży, czy też obser-
wacja pracy lekarzy – m.in. akcja 
reanimacyjna, pokazanie ele-
mentów rehabilitacji na koniach 
oraz przedstawienie dzieciom 
konsekwencji z używania wszel-
kiego rodzaju niedozwolonych 
używek.

Organizatorami pikniku 
byli: Komitet Społeczny (zało-
żony przez Artur Garbackiego, 
którego członkami są również: 
Mariola Banasiewicz, Aneta 
Wieczorek, Dorota Wojdyło, 
Agnieszka Laskowska - Rak), a 
także nauczyciele Zespołu Szkół 
nr 2 w Staszowie: Olga Kijanka, 
Anna Łokieć, Halina Plewa, 
Dorota Dziewiarz oraz Komenda 
Powiatowa Policji w Staszowie. 
Współorganizatorami byli: Urząd 
Miasta i Gminy Staszów, Szpital 
Powiatowy w Staszowie, Nadle-

śnictwo Staszów.
Sponsorzy wszystkich modu-

łów akcji to: Komitet Społeczny 
Akcji „Pomóżmy dzieciom lepiej 
spędzić wakacje”, Unilever Polska 
S.A., Eveline Cosmetics, Tadeusz 
Wrześniak. 

Patronat nad piknikiem objął 
Burmistrz Miasta i Gminy Sta-
szów Andrzej Iskra.

Wśród zaproszonych gości 
znaleźli się Andrzej Iskra – Bur-
mistrz Miasta i Gminy Staszów, 
Mirosław Schossler – Święto-
krzyski Komendant P--olicji, 
Romuald Garczewski – Starosta 
Staszowski, Grzegorz Ciepiela 
– Komendant Powiatowej Straży 
Pożarnej w Staszowie, Marek 
Tombarkiewicz – Dyrektor 
SPZZOP, Adam Lubera – Nad-
leśniczy Nadleśnictwa Staszów i 
wielu innych osób.

Dzieci w trakcie pikniku roz-
wiązywały łamigłówki dotyczące 
bezpieczeństwa, które przygoto-
wane zostały przez policjantów, 
inną atrakcją było spotkanie z 
Chorągwią Rycerstwa Ziemi 
Staszowskiej oraz możliwość 
krótkiej jazdy konnej lub przejazd 
bryczką po okolicy.

W pikniku w Czernicy udział 
wzięło około 80 dzieci.

W dniu 31 maja 2008 roku 
odbyła się wycieczka dla dzieci 
do Bałtowa.

Łącznie w pikniku i wycieczce 
wzięło udział ok. 200 dzieci.

Ewa Mazanka,
fot. Jan Gromniak 

W dniu 1� maja �008 roku 
w Staszowie odbyło się spot-
kanie przedstawicieli Zakładu 
Doskonalenia Zawodowego z 
Kielc, Ośrodka Kształcenia 
Zawodowego w Staszowie z 
władzami samorządowymi.

W t rakcie spotkania  
omawiana była kwest ia 
związana z wynajmem lokalu 
przy ulicy Szkolnej, gdzie obec-
nie znajduje się Akademicki 
Ośrodek Kształcenia.

W spot kan iu  ud z ia ł 
wzięli: Dariusz Wątroba 
– Dyrektor Pionu Administra-
cyjnego w Zakładzie Doskonale-
nia Zawodowego w Kielcach,  
Weronika Krawczyk – spec-
jalista ds. nieruchomości, Jan 
Kowalski – Dyrektor Ośrodka 
Kształcenia Zawodowego w 

Staszowie, Burmistrz Miasta i 
Gminy Staszów Andrzej Iskra.

St a szowsk i  Ośrodek 
Kształcenia Zawodowego od 
kilku lat wpływa na rozwój 
edukacji w naszym powie-
cie. Głównym jego celem jest  
p r o w a d z e n i e  k u r s ó w,  
seminariów, szkół dla dorosłych, 
jak również bezpłatnych kursów 
z środków pochodzących z Unii 
Europejskiej.

Na ten moment ośrodek 
działalność swoją prowadzi na 
ul. Koszarowej 7 w Staszowie 
w godzinach popołudniowych, 
a gdyby posiadał dodatkowy 
lokal mógłby wtedy prowadzić 
zajęcia w godzinach przed 
południowych. 

Ewa Mazanka 

PIknIk dla dzIecI - Pomóżmy dzIecIom lePIej 
sPędzIć wakacje

Uczestnicy pikniku

Pierwsza pomoc - jedna z akcji pokazowych

sPotkanIe robocze
Wspólne ognisko
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Taniec jest szlachetną, 
piękną i zarazem widowiskową 
dziedziną sztuki, poprzez którą 
można wyrazić uczucia, ukazać 
grę aktorską, talent. Zyskuje 
coraz większą popularność 
zarówno w sferze amatorskiej, 
jak i profesjonalnej. 

Staszowski Ośrodek Kultury 
od początku swego istnienia pro-
mował taniec wśród mieszkań-
ców Staszowa i okolic. Przejawia 
się to głównie poprzez prowa-
dzenie zespołów tanecznych i 
organizację ogólnopolskich oraz 
regionalnych turniejów.  

W maju 24 i 25 Staszowski 
Ośrodek Kultury zorganizował 
dwa turnieje: IX Świętokrzy-
skie Konfrontacje w Tańcu 
Towarzyskim o Puchar Dyrek-
tora Staszowskiego Ośrodka 
Kultury oraz IV Ogólnopolski 
Turniej Tańca Towarzyskiego o 
Puchar Tadeusza Wrześniaka 
– Właściciela Hut Szkła. Patro-
nat nad imprezami objął Bur-
mistrz Miasta i Gminy Staszów 
Andrzej Iskra.

W ciągu tylko dwóch dni 
prezentowało się około 400 par 
tanecznych.

Konfrontacje taneczne miały 
wojewódzki charakter. Wzięły 
w nim udział pary taneczne 
z terenu świętokrzyskiego, w 
sumie około 80 par tanecznych 
z 7 zaprzyjaźnionych klubów: 
KICK Kielce, PROMENADA 
Opatów, ZAMEK Szydłowiec, 
TWIST Ostrowiec Święto-
krzyski, CRAFT Skarżysko 
Kamienna, KLIMAT DANCE, 

FLESZ Staszów. 
Ogólnopolski turniej był 

natomiast punktowanym turnie-
jem par w 17 kategoriach 10-11, 
12-13, 14-15 i powyżej 15 lat w 
klasach E-B realizowanym w 3 
blokach. Na niedzielny turniej 
zgłosiło się około 300 par z 60 
klubów Polski południowej. 
Prezentacje rozpoczęły się już o 
godz. 9.30. W Staszowie gościły 
pary reprezentujące m.in. kluby 
z Warszawy, Lublina, Krakowa, 
Rzeszowa, Tarnowa, Rybnika, 
Kielc, Katowic, Tarnobrzega, 
Częstochowy, Łodzi. Uczestnicy 
walczyli nie tylko o zdobycie 
kolejnych punktów, miejsce „na 
pudle” i podwyższenie klasy, 
lecz również o Puchar Tade-
usza Wrześniaka – Właściciela 
Hut Szkła – głównego sponsora 
turnieju. Wrażenie na widzach 
robiły nie tylko tańce standar-
dowe, lecz i latynoamerykańskie 
wraz z gorącymi ruchami i barw-
nymi strojami uczestników. Sied-
mioosobowej komisji sędziow-
skiej przewodniczył – Andrzej 
Golonka z Krakowa. 

Turniej podzielony był na 
ćwierćfinały, półfinały i finały. 
Występom przyglądali się m.in. 
Burmistrz Miasta i Gminy Sta-
szów Andrzej Iskra i Przewod-
nicząca Rady Miejskiej w Staszo-
wie Henryka Markowska, którzy 
uroczyście  otworzyli turniej. 
Wyczynom tanecznym par przy-
glądała się Agnieszka Borzęcka 
reprezentująca Hutę Szkła 
Tadeusza Wrześniaka, która 
wybrała jedną z nich. Wybranej 

parze wręczyła główny puchar. 
Dyplomy otrzymali wszyscy 
uczestnicy zakwalifikowani do 
finałów, a piękne barwne puchary 
wszystkie osoby, które stanęły na 
podium.

Celem organizacji turniejów 
tanecznych jest głównie pre-
zentacja szerokiej publiczności 
walorów artystycznych tańca, 
popularyzowanie tej dziedziny 
kultury pośród mieszkańców 
Staszowa jako formy wychowa-
nia i rozrywki dla dzieci i mło-
dzieży, stworzenie możliwości 
konfrontacji poziomu parom 
tanecznym z kraju, spotkanie 
dzieci i młodzieży o wspólnych 
zainteresowaniach. Jednym z 
celów jest także promocja miasta 
i gminy Staszów. 

Warto nadmienić, że zaintere-
sowanie tegorocznym turniejem 
w Staszowie było bardzo duże 
w kraju i przerosło oczekiwania 
organizatora. Zgłosiło się dwa 
razy więcej par niż w ubiegłym 
roku.

Podsumowując, należy pod-
kreślić, że tegoroczny turniej 
tańca towarzyskiego należy 
uznać za udany ze względu na 

przygotowanie, frekwencję i 
jakość prezentacji. Świadczą 
o tym głównie opinie samych 
uczestników: To był świetny i 
bardzo dobrze przygotowany 
turniej. Tańczyło nam się tutaj 
znakomicie. (…) Z przyjemno-
ścią przyjedziemy tutaj za rok. 
(Justyna Klag, Klub Tańca Towa-
rzyskiego SAMBA Tarnobrzeg 
[w:] M. Jarosz, Królował taniec, 
Echo Dnia, 27.05.2008r.).

Osoby zainteresowane nauką 
tańca Staszowski Ośrodek Kul-
tury zaprasza na zajęcia.

Tekst i fot. Dominik Rożek

staszów Pełen tańca

Burmistrz Staszowa wręcza 
nagrody zwycięzcom Turnieju

Burmistrz Staszowa, dyrektor SOK i laureaci jednej z kategorii
Para wybrana przez  

Hutę Szkła T. Wrześniaka
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28 maja 2008 roku Zespół 
Placówek Oświatowych nr 
1 w Staszowie im. Tadeusza 
Kościuszki obchodził swoje 
doroczne Święto Patrona 
Szkoły.

W niedzielę, w kościele p.w. 
świętej Barbary odbyła się uro-
czysta Msza Święta w intencji 
pracowników i uczniów ZPO 
nr 1, którą koncelebrował ksiądz 
prałat Henryk Kozakiewicz i 
ksiądz kanonik Edward Zieliński. 
Zgromadzeni modlili się o błogo-
sławieństwo Boże i opiekę NMP 
dla całej wspólnoty szkolnej.

W środę o godzinie 10.00 
w budynku szkoły odbyła się 
inauguracja obchodów tego dnia. 
Zostały złożone kwiaty pod 
tablicą pamiątkową w szkole 
oraz pod pomnikiem Tadeusza 
Kościuszki na staszowskim 
rynku, jako wyraz szacunku i 
pamięci wobec bohatera naro-
dowego. 

Wystąpienie okoliczno-
ściowe dyrektor Małgorzaty 
Kazimierskiej rozpoczęło naszą 
uroczystość. Przywitani zostali 
zaproszeni goście, spośród któ-
rych przybyli:

Burmistrz Miasta i Gminy 
Staszów - Andrzej Iskra, starszy 
wizytator Świętokrzyskiego 
Kuratorium Oświaty w Kiel-
cach – Alina Kubik, kierownik 
Biura promocji i Współpracy z 
Zagranicą Starostwa Powiato-
wego – Jan Mazanka, Nadzoru 
Nadleśnictwa Staszów – Dariusz 
Janeczek, radny – Bonifacy 
Wojciechowski, ks. kan. Edward 
Zieliński, przewodniczący Sto-
warzyszenia „PRO CIVITAS” 
– Adam Koziński, dyrektor Euge-
niusz Ciepiela.

Zaprezentowane zostały 
liczne osiągnięcia uczniów i 
pracowników naszej szkoły, m.in. 
dzięki wystawie przygotowanej 
przez Helenę Kufel oraz Ewę 
Gałązkę: „Nasze sukcesy”, a 
następnie podsumowano kon-
kursy: historyczny, literacki i pla-
styczny. Zwycięzcy w tych trzech 
kategoriach otrzymali nagrody 
oraz dyplomy pamiątkowe. 

Chór szkolny pod kierun-
kiem Ewy Nowak wykonaniem 
pieśni patriotycznej „Kocham cię 
Polsko”; otworzył spektakl pt.: 
„Słowami patrona wsparci, za 
jego wzorem iść chcemy”. 

Na początku tego wspania-
łego widowiska, przygotowanego 
przez wicedyrektor Iwonę Kogut, 
Jolantę Skałbanię oraz uczniów 
gimnazjum i szkoły podstawo-
wej, padły słowa, które powinny 
utkwić w pamięci każdemu oby-
watelowi naszego kraju: „Historia 
narodu polskiego to źródło wielu 
wzorców i przykładów(...). Naród 
bez historii błądzi jak człowiek 
bez pamięci”.

Młodzi aktorzy z naszej 
szkoły przedstawili najważniej-
sze dzieje Polski: przyjęcie chrze-
ścijaństwa, powstanie Królestwa 
Polskiego, okres zaborów, czasy 
Kościuszkowskie oraz odzyska-
nie niepodległości. Ich wspaniałą 
grę uświetniły stroje z tamtych 
epok, (których używać mogliśmy 
dzięki życzliwości Teatru im. 
Stefana Żeromskiego w Kielcach 
i kasztelana Chorągwi Rycerstwa 
Ziemi Staszowskiej Pawła Cie-
pieli) oraz wspaniała scenografia 
wykonana przez Jolantę Polit. 

Następnie wszyscy udali się 
na zwiedzanie wystaw:  malar-
stwo Jadwigi Kotlarz pt.: „Tu 
wszędzie jest moja ojczyzna”; 
oraz prace plastyczne uczniów 
szkoły podstawowej i gimnazjum.  
Atrakcją wystawy była  projekcja 
multimedialna pt.  „Historia 
Polski pędzlem malowana”

Mottem przewodnim obcho-
dów Święta Patrona Szkoły mogą 
być słowa:
„Więc tyś umarł Kościuszko, 

lecz w żywym narodzie
Ty żyjesz i przyświecasz jak 

gwiazda przewodnia
Dziś sztandar twój podarty 

znów wieje na przodzie
Znów płonie zapalona przez 

Ciebie pochodnia.”

Martyna Skurska  
uczennica kl. III A 

fot. Łukasz Milewicz

Zaproszeni goście

Burmistrz Andrzej Iskra wręcza kwiaty dyr. Małgorzacie Kazimierskiej

Uczniowie w trakcie występów

Wizytator Alina Kubik i burmistrz Staszowa dziękują uczniom 
za wspaniały występ

śwIęto Patrona 
 szkoły
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4 czerwca b.r. w Kielcach odbyła się 
Konferencja Informacyjno-Promocyjna 
Programu Comenius, w której wzięła 
udział delegacja Zespołu Szkół-Publiczne 
Gimnazjum nr 2 w Staszowie, na czele z 
dyrektorem Janem Gromniakiem. Sta-
szowska „dwójka” została zaproszona 
przez organizatorów do zaprezentowa-
nia swoich osiągnięć w ramach udziału 
w programie Comenius. Podczas tej 
konferencji do prezentacji zaproszono z 
całego województwa świętokrzyskiego 
tylko 5 szkół, w tym jedno gimnazjum 
– Publiczne Gimnazjum nr 2 w Staszo-
wie. Uczniowie i nauczyciele z „dwójki” 
przygotowali stoisko, na którym wysta-
wili swoje produkty związane z realiza-
cją programu oraz pamiątki z pobytu 
w krajach partnerskich. Stoisko to 
cieszyło się dużym zainteresowaniem 
uczestników konferencji, wśród których 
większość stanowili dyrektorzy szkół 
różnych typów z całego województwa 
świętokrzyskiego.

Uroczystość rozpoczęła Małgorzata 
Muzoł - Świętokrzyski Kurator Oświaty. 
W czasie konferencji uczestnicy mogli 
wysłuchać interesujących wykładów na 
temat programu Comenius w wykonaniu 
Liliany Budkowskiej Dyrektora Narodowej 
Agencji Programu Comenius oraz na temat 
programu Młodzież w wykonaniu Anny 
Olszówki Zastępcy Dyrektora Programu 
Młodzież w Działaniu. 

Staszowska „dwójka” oprócz stoiska 
przygotowała pokaz multimedialny z reali-
zacji projektu „Budynki – nasze europejskie 
więzi”, który realizowała w latach 2005-
2008. O szczegółach realizacji projektu, 
uczestników konferencji zgromadzonych w  
auli I Liceum Ogólnokształcącego im. Ste-
fana Żeromskiego, poinformował dyrektor 
Jan Gromniak.

- Bardzo się cieszę, że to właśnie nasza 
szkoła jako jedyne gimnazjum w wojewódz-

twie mogła zaprezentować 
swój projekt – mówi dyrek-
tor Gromniak. Zostaliśmy 
zaproszeni do Kielc nie przy-
padkowo. Nasze działania w 
ramach Comeniusa zostały 
wysoko ocenione przez Fun-
dację Rozwoju Systemu Edu-
kacji, od której  otrzymaliśmy 
list gratulacyjny, w  którym 
podano naszą szkołę jako 
przykład dobrej praktyki. Pro-
jekt realizowaliśmy wspólnie z 
partnerami z Niemiec, Rumu-
nii i Hiszpanii. Generalnie 
zajmowaliśmy się budynkami. 
W pierwszym roku tematem były „Miejsca, 
w których mieszkamy, pracujemy, uczymy 
się”, w drugim roku „Gdzie żyli i pracowali 
nasi przodkowie”, w trzecim roku „Budowle 
sakralne”. W każdym roku projekt realizo-
waliśmy wspólnie z partnerami w  Staszowie 
i za granicą. W pierwszym roku do Rumunii 
wyruszyła grupa złożona z 18 uczniów i 
5 nauczycieli, w drugim roku do Niemiec 
wyjechało 10 uczniów i 4 nauczycieli, a  w 
tym roku w Hiszpanii przebywało 4 uczniów 
i 3 nauczycieli. Poza tym odbyłem wspólnie 
z panią Lucyną Madej wizyty studyjne w 
Hiszpanii i Rumunii. Oczywiście każdego 
roku do Staszowa przyjeżdżali przedstawi-
ciele partnerskich szkół, którym ukazywa-
liśmy piękno nie tylko Ziemi Staszowskiej, 
ale naszego regionu. Goście zwiedzali m.in. 
pałac w Kurozwękach, zamek w Ujeździe, 
skansen w Tokarni, klasztor na Świętym 
Krzyżu, kopalnię soli w Wieliczce, Rynek 
Główny w Krakowie. Każda grupa była 
podejmowana przez burmistrza Miasta i 
Gminy Staszów, a specjalnie dla naszych 
gości przygotowywaliśmy w Staszowskim 
Ośrodku Kultury   artystyczne prezenta-
cje. Efektem naszej trzyletniej współpracy 
są nawiązane przyjaźnie oraz wspólne 
produkty w postaci foledrów, widokówek, 

kalendarzy, modeli budowli, albumów. Na 
realizację projektu otrzymaliśmy 19 634 
euro, czyli 73 373 złote. Pieniądze te wyko-
rzystaliśmy w większości na organizację 
wyjazdów, ale część została przeznaczona 
na zakup sprzętu audiowizualnego i biu-
rowego takiego jak kamera, bindownica, 
laminator, nośniki pamięci USB, które są 
potrzebne do pracy naszej szkoły – dodaje 
dyrektor.  

Projekt, który realizowaliśmy konsoli-
dował całą społeczność szkolną, był szansą 
promocji siebie, szkoły i miasta. Uczył tole-
rancji, miał wiele walorów poznawczych. 
Wywarł ogromny wpływ na nauczycieli, 
uczniów, całe środowisko szkolne. Ukazał 
pozytywne strony edukacji europejskiej, 
uaktywnił społeczność lokalną i władze, 
motywował do nauki języków i korzystania 
z najnowszych technologii informacyjnych. 
Już wkrótce będziemy się starać o udział w 
kolejnym projekcie – mówi z zadowoleniem  
Jan Gromniak.

Miejmy nadzieje, że dzięki aktywno-
ści staszowskiej „dwójki” Staszów zyska 
miasta partnerskie, z którymi cała spo-
łeczność naszego miasta i gminy będzie 
utrzymywała stały kontakt. 

Dariusz Kubalski, fot. Jacek Pietras

„dwójka” w GronIe najlePszych

Na zdjęciu od lewej: Jan Gromniak dyrektor ZS nr 2 
 i Dariusz Kubalski

-Co robi twoja mama gdy ma wolne?
- Moja mama gdy ma wolne też pracuje.
Z odpowiedzi pierwszoklasisty

U leśników w Czernicy zorganizo-
wano wystawę prac plastycznych z klasy 
I c SP nr 2. Plener wystawowy połączono 
ze świętem mamy i taty, dla których 
dzieci zaprezentowały swoje wierszyki 
i piosenki przygotowane przez wycho-
wawczynię klasy Edytę Brożynę. 

Po programie słowno – muzycznym 

wszyscy uczestnicy udali się do zwiedzania 
wystawy. Na wystawie zaprezentowano 
prace plastyczne i rysunki dzieci, które w 
roku szkolnym 2007/2008 uczestniczyły 
w warsztatach plastycznych w klubie 
osiedlowym „Iskierka” SOK przy ul. Jana 
Pawła II.

Zajęcia prowadziły Edyta Brożyna 
przy współpracy Katarzyny Ciepieli ze Sta-
szowskiego Ośrodka Kultury. Pod okiem 
obu pań, dzieci wykazały swoje talenty i z 
wielką starannością wykonały swoje prace 

wystawowe, a rodzice pracami tymi byli 
zaskoczeni oceniając je bardzo wysoko. 

Na koniec spotkania dzieciaki otrzy-
mały słodycze, herbatkę i napoje. Leśniczy 
Krzysztof Jędruch dla dorosłych przygoto-
wał grilla. 

Pani Edycie i pani Kasi należałoby 
życzyć wytrwałości w odkrywaniu mło-
dych talentów na miarę takich mistrzów jak 
Jan Matejko, Wojciech Gerson czy Vicenty 
van Gogh.

Wiesław Kuca 

młode talenty z „IskIerkI” w czernIcy
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W Kuroz wękach w 
dniach od 4 do 6 czerwca 
2008 r. odbywała się Kra-
jowa Narada Kierowników 
Oddziałów Promocji Zdro-
wia i Oświaty Zdrowotnej 
Wojewódzkich Stacji Sani-
tarno – Epidemiologicz-
nych. Narada ta została 
z or gan i z owana  pr z e z 
Główny Inspektorat Sani-
tarny Departament Zdro-
wia Publicznego i Promocji 
Zdrowia oraz Wojewódzką 
Stację Sanitarno – Epide-
miologiczną w Kielcach 
Oddział Promocji Zdrowia 
i Oświaty Zdrowotnej.

Krajowa Narada rozpo-
częła się w środę 4 czerwca 
2008 r. Wśród zaproszonych 
gości udział w niej wziął 
także Burmistrz Miasta i 
Gminy Staszów Andrzej 
Iskra.

Uroczystego otwarcia 
dokonał Andrzej Wojtyła 
– Główny Inspektor Sani-
tarny, Elżbieta Socha – Sto-
larska – Państwowy Woje-
wódzki Inspektor Sanitarny 
w Kielcach, Elżbieta Łata 
– Dyrektor Departamentu 
Zdrowia Publicznego i Pro-
mocji Zdrowia. 

W t rakcie wystą pień 
zaproszonych gości na temat 
Świętokrzyskich Dni Pro-

f ilaktyki mówiła Joanna 
Woźniak – Pełnomocnik 
Wojewody ds. Rodziny i Uza-
leżnień, z kolei o Koneckich 
Dniach Profilaktyki – Maria 
Werens Państwowy Powia-
towy Inspektor Sanitarny w 
Końskich.

Innymi kwestiami poru-
szanymi w środę były: 
Powołanie Komisji Wnio-
skodawczej Krajowej Narady 
K ie row n i ków Dz ia łów 
Oddziałów Oświaty Zdro-
wotnej i Promocji Zdrowia, 
Metodyka i pomoce dydak-
tyczne przewidziane do kon-
tynuacji programu eduka-
cyjnego „Trzymaj Formę”. 
Wprowadzenie do programu 
edukacyjnego skierowanego 
do dzieci w wieku przed-
szkolnym oraz do ich rodzi-
ców i opiekunów realizowa-
nego w ramach Programu 
Ograniczenia Zdrowotnych 
Następstw Palenia Tytoniu.

5 czerwca poruszono 
tematykę związaną z: Euro-
pejskim Kodeksem Walki z 
Rakiem – współpracą Świę-
tokrzyskiego Centrum Onko-
logii i Wojewódzkiej Stacji 
Sanitarno – Epidemiologicz-
nych w Kielcach, Festiwalem 
Zdrowia w Busku Zdroju, 
konkursem na prezentację 
multimedialną „Gimnazjali-

sto! Wybierz zdrowie życie 
bez nałogów” oraz Realizacją 
Krajowego Programu Ograni-
czania Zdrowotnych, Następ-
stwami Palenia Tytoniu na 
poziomie województwa świę-
tokrzyskiego, Przeglądami 
małych form teatralnych 
„Jestem zdrowy – odrzucam 
dym papierosowy”.

W ostatnim dniu narady 
podjęto temat Komunikaty 
Depar t ament u Zd rowia 
Publicznego i Promocji Zdro-
wia GIS oraz przedstawiono 
wnioski z Krajowej Narady 
K ie row n i ków Dz ia łów 
Oddziałów Oświaty Zdro-
wotnej i Promocji Zdrowia.

Wśród osób biorących 
udział w spotkaniu wzięli: 
Andrzej Wojtyła – Główny 
Inspektor Sanitarny, Elż-
bieta Socha – Stolarska 
– Państwowy Wojewódzki 
Inspektor Sanitarny w Kiel-
cach, Elżbieta Łata – Dyrek-

tor Departamentu Zdrowia 
Publicznego i Promocji 
Zdrowia, Joanna Woźniak 
– Pełnomocnik Wojewody 
ds. Rodziny i Uzależnień, 
Maria Werens – Państwowy 
Powiatowy Inspektor Sani-
tarny w Końskich, Ewa 
Ziemkiewicz – Kierownik 
Oddziału Promocji Zdro-
wia i Oświaty Zdrowotnej 
WSSE w Kielcach, Andrzej 
Gantner – Dyrektor Polskiej 
Federacji Producentów Żyw-
ności, prof. dr hab. Janusz 
Szymborski – Rzecznik Praw 
Obywatelskich Biuro Rzecz-
nika Praw Dziecka, Jadwiga 
Zapała – Specjalista ds. Pro-
mocji Zdrowia Świętokrzy-
skiego Centrum Onkologii 
w Kielcach, Ewa Czarnecka 
– koordynator projektu WSSE 
Kielce, Agnieszka Doleziń-
ska - koordynator projektu 
WSSE Kielce. 

E. Mazanka, fot. Ł. Milewicz 

krajowa narada 

W trakcie narady zaproszeni goście

W dniu 12 czerwca 2008 roku w 
Akademickim Ośrodku Kształcenia 
w Staszowie odbyło się uroczyste 
zakończenie roku akademickiego 
2007/2008 Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku. Podsumowania dokonał 
Prezes Staszowskiego Towarzystwa 
Kulturalnego Henryk Albera, gra-
tulując słuchaczom ukończenia roku 
akademickiego, dziękując wykładow-
com i Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Staszów za umożliwienie stworzenia 
studiów w tej formie.

Następnie Dyrektor SOK Antoni 
Drozd wygłosił referat na temat kultury 
i jej korelacji z innymi dziedzinami 
życia. Przewodniczący Rady Progra-
mowej UTW Dr Kazimierz Sztaba 
podsumowując kolejny rok Uniwer-
sytetu Trzeciego Wieku powiedział 

„UTW łączy ludzi – nieważne z jakich 
pochodzą środowisk, jaki jest ich status 
i zainteresowania. Ważne, że daje moż-
liwość samorealizacji. Udowadnia, że 
człowiek może działać bez względu 
na wiek.”

Gratulacje dla słuchaczy w imieniu 
swoim i władz miasta złożył Wiceprze-
wodniczący Rady Miejskiej Dariusz 
Kubalski. Dalsza część uroczystości 
mile zaskoczyła wszystkich prze-
pięknie zagranym i wyśpiewanym 
standardowym repertuarem zespołu 
CARAVANA. 

Wieczór zakończył się wzajemnymi 
życzeniami na udane słoneczne waka-
cje i ponowne spotkanie w nowym roku 
akademickim.

Tekst i fot. Aneta Sztaba - Derdaś
Kazimierz Sztaba podsumowuje rok akademicki

unIwersytet trzecIeGo wIeku 
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„Sanitacja Rzeki Czar-
nej Staszowskiej – wykonanie 
kanalizacji sanitarnej dla gmin: 
Połaniec, Staszów i Rytwiany 
CCI2005/PL/16/C/PE/014”- na 
półmetku realizacji.

Współfinansowany z Fundu-
szu Spójności projekt w zakresie 
wykonania kanalizacji sanitarnej 
dla trzech gmin, jest najwięk-
szym projektem inwestycyjnym 
infrastrukturalnym realizowa-
nym kiedykolwiek w powiecie 
staszowskim w sektorze finan-
sów publicznych.

Jego zadaniem jest poprawa 
skanalizowania w stosunku do 
stopnia zwodociągowania gmin 
położonych nad Czarną Staszow-
ską i pośrednio ochrony przed 
zanieczyszczeniami bytowymi 
wód rzeki.

Jest jednym z trzech projek-
tów, jaki uzyskał dofinansowanie 

Komisji Europejskiej w 
I edycji Funduszu Spój-
ności w Polsce na lata 
2004-2006.

To projekt grupowy 
(jeden z czterech w Polsce) 
polegający na realizacji 
wspólnie trzech projek-
tów, przez trzy podmioty 
z trzech gmin powiatu 
staszowskiego – wspólnie 
spełniających wymogi 
formalne dla projektów 
dofinansowanych przez 
Komisję Europejską w 
ramach Funduszu Spójności.

Podmiotem odpowiedzial-
nym za koordynację i kontrolę 
całego Projektu zgodnie z decy-
zją Komisji Europejskiej jest 
Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej 
w Staszowie Spółka Gminy 
z o.o. Jest to realizowane za 

pośrednictwem powołanej w 
tym celu komórki organizacyjnej 
zwanej Jednostką Realizującą 
Projekt (JRP). Termin końcowy 
realizacji Projektu wyznaczony 
przez Komisje Europejską to 31 
grudnia 2010 r.

Wartość Projektu realizowa-
nego w gminie Staszów to 11 822 
000 EURO. 

Jest on realizowany w dwóch 
kontraktach:

Kontrakt S1 – obejmujący 
wykonanie kanalizacji wg. przy-
gotowanej przez Gminę Sta-
szów do 2005 r. dokumentacji 
projektowej dla następujących 
miejscowości: miasto Staszów, 
Oględów, Zagrody, Kurozwęki, 
Niemścice, Ponik, Grzybów, 
Koniemłoty, Gaj Koniemłocki, 
Krzywołęcz, Sielec, Stefanówek, 
Ziemblice, Podmaleniec (część), 
Dobra. Koszt po przetargu  
9 635 400,06 EURO. 

Firmą, która wygrała przetarg 
nieograniczony i realizuje roboty 
jest Konsorcjum: Przedsiębior-

stwo Budowlane BUDOMONT 
Spółka z o.o., 37 - 100 Łańcut, 
ul Polna 3a – Lider, Firma Han-
dlowo-Usługowa „EKO” Izabela 
Krakowska, 36-062 Zaczernie 
454. Roboty budowlane rozpo-
częły się 14 stycznia 2008 r.

Obecnie są one wykonywane 
w miejscowościach: Oględów, 
Niemścice, Ponik, Podmale-
niec, Dobra, Zagrody, miasto 
Staszów. Ułożono w tych miej-
scowościach 14 193 m kanali-
zacji. Przerób wartościowy to  
958 453,66 EURO. Do końca roku 
2008 zgodnie z harmonogramem 
Wykonawca wykona prace na 
kwotę 5 713 000 EURO. 

Zakończenie prac do 31 grud-
nia 2009 r.

Kontrakt S2 - obejmujący 
zaprojektowanie i wykonanie 
kanalizacji dla następujących 
miejscowości:, Podmaleniec 
(część), Mostki, Sztombergi, 
Wiśniowa, Wiśniowa Podu-
chowna. Koszt po przetargu  
1 041 762,34 EURO. Firmą, która 
wygrała przetarg nieograniczony 
i realizuje roboty jest Konsorcjum 
Firm: Zakład Budownictwa 
Ogólnego „MODUŁ” Bożena 
Guzik, Stróżówka 67, 38-300 
Gorlice – Lider, Przedsiębiorstwo 
Wdrożeniowo-Wykonawcze 
„ELTECH” Sp. z o.o., 39-200 
Dębica., Przedsiębiorstwo Dro-
gowo-Mostowe „GODROM” Sp. 
z o.o., 38-300 Gorlice .

Obecnie trawa uzyskiwa-
nie pozwolenia na budowę wg. 
opracowanego przez Wykonawcę 
projektu. Prace budowlane roz-
poczną się po uzyskaniu pozwo-
lenia na budowę.

Jan Krygowski

sanItacja rzekI czarnej staszowskIej

Trzy osoby z Klubu Wokalnego RYTM Staszowskiego 
Ośrodka Kultury zostały zakwalifikowane do finału Ogólnopol-
skiego Konkursu „Wygraj Sukces”, co stanowi 40% wszystkich 
uczestników eliminacji. Wybrano 8 osób wyłonionych spośród 
47 wykonawców z różnych województw. Staszów reprezentować 
będą:  I kategoria - Karolina Linowska, II kategoria - Elwira Rejno-
wicz, III kategoria - Magda Zaręba.

Wokalistów oceniało jury w składzie: Lora Szafran, Elżbieta 
Buczyńska, Krzysztof Heering,  Dariusz Lewandowski, Piotr Hajduk, 
Mariusz Ryś.

W finale Elwira Rejnowicz zdobyła I miejsce. Gratulujemy 
wszystkim laureatkom i życzymy powodzenia. Instruktorem 
Rytmu jest Beata Chodurek. Zapraszamy na stronę klubową:  
http://www.rytm-sok.prv.pl.  

Dominik Rożek.

wyGraj sukces dla rytmu

Nazwa projektu Beneficjent 
Wartość
projektu 
w EURO 

Stopa 
dofinansowania

z FS 
Budowa i modernizacja 
wodociągów, kanalizacji 

oraz oczyszczalni ścieków 
dla MZWiK w 

Starachowicach 
(Starachowice, Wąchock, 
Mirzec, Brody IłŜeckie.). 

Przedsiębiorstwo 
Wodociągów 
i Kanalizacji Sp. z o.o. 
w Starachowicach 

19 990 000 68,0 % 

Modernizacja i rozbudowa 
oczyszczalni ścieków 
Sitkówka dla Kielc. 

Wodociągi Kieleckie 
Sp. z o.o. 28 273 000 55,13 % 

Sanitacja rzeki Czarnej 
Staszowskiej - wykonanie 
kanalizacji sanitarnej dla 
gmin Połaniec, Staszów 

i Rytwiany. 

1.P G K Sp. z o.o. 
w Połańcu 
2.PGKiM w Staszowie 
Spółka Gminy z o.o. 
3.Gmina Rytwiany 

21 275 000 79,5 % 
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8 czerwca 2008 r. przedsta-
wiciele Publicznego Gimna-
zjum nr 2 w Staszowie gościli 
w Lublinie na ogólnopolskiej 
prezentacji projektów realizo-
wanych w ramach programu 
„Przywróćmy Pamięć”. Sta-
szowska „dwójka” uczestniczy 
w tym programie już od trzech 
lat, czyli od samego początku 
jego istnienia. 

W tegorocznej edycji pro-
jektu wzięło udział 145 szkół, 
które zaangażowały ponad 4 
tysiące młodzieży z całej Polski. 
Tak duże zainteresowanie pro-
jektem spowodowało, że ogólno-
polska prezentacja odbywała się 
w Warszawie dla szkół z Polski 
północnej i w Lublinie dla Polski 
południowej. Organizatorzy 
przygotowali wiele atrakcji dla 
uczestników m.in. zwiedzanie 
Lublina czy też naukę tańców 
żydowskich.

- W Polsce na przestrzeni 
wieków spotykały się różne kul-
tury i religie, które dzięki poko-
jowemu współistnieniu stworzyły 
niezwykłe, wielokulturowe dzie-
dzictwo - mówi Agata Toma-
szewska koordynatorka pro-
gramu „Przywróćmy Pamięć”. 
Ważną częścią tej wieloetnicznej 
społeczności byli Żydzi; śladem 
ich obecności są dziś nie tylko 
liczne zabytki architektury oraz 
zaniedbane cmentarze - ale także 

ważny wkład w rozwój kultury i 
sztuki polskiej. Chcemy razem 
z młodymi ludźmi odkrywać to 
wielokulturowe dziedzictwo i 
przywracać pamięć o nim - bo 
wierzymy, że w ten sposób lepiej 
zrozumiemy siebie nawzajem i 
otaczający świat - dodaje Toma-
szewska.

Staszowscy gimnazjaliści 
wystawili w Lublinie m.in. pre-
zentacje ukazujące staszowski 
cmentarz żydowski oraz to co 
pozostało po Żydach w Staszowie. 
Zaprezentowali również  historię 
staszowskich Żydów przygo-
towaną  w formie rysunkowej 
oraz fotokronikę z uroczystości 
upamiętniającej obchody 66. 
rocznicy zagłady gminy żydow-
skiej połączone z odsłonięciem 
tablicy poświęconej mieszkań-
com Ziemi Staszowskiej, którzy 
otrzymali medal „Sprawiedliwy 
wśród narodów świata”.

- W Lublinie swoje działania 
zaprezentowało 40 szkół z Polski 
południowej, m.in. z Wrocławia, 
Zawiercia, Rzeszowa, Lublina 
– mówi Dariusz Kubalski koor-
dynator projektu w staszowskiej 
„dwójce”. Zobaczyliśmy wiele 
wspaniałych prezentacji, które 
świadczą o dużych zdolnościach 
uczniów, ale również o ich zaan-
gażowaniu w realizację projektu. 
Nasze stoisko cieszyło się również 
dużym zainteresowaniem, a eks-

perci którzy oglądali nasze prace 
wysoko je oceniali. Ponadto 
zainteresowali się nami przed-
stawiciele lokalnych mediów, 
dla których udzieliliśmy kilku 
wywiadów. Staram się angażo-
wać moich uczniów do wszystkich 
akcji i konkursów, które pozwa-
lają im poszukiwać wiedzy poza 
szkolnymi podręcznikami. Dzięki 
temu często uczą się historii 
poprzez wyjazdy do miejsc zwią-
zanych z przeszłością naszego 

kraju, wywiady ze świadkami 
wydarzeń, opiekę nad zabytkami 
oraz gromadzenie i archiwizowa-
nie śladów przeszłości. Udział w 
tym projekcie uczy ich również 
tolerancji dla innych narodów, 
pozwala poznawać inne kultury, 
niesie ze sobą wiele wartości 
potrzebnych do normalnego 
życia we współczesnym, zglo-
balizowanym świecie– dodaje 
Dariusz Kubalski. 

Red.

z  P r e z e n ta c j ą  w  l u b l I n I e

Na trasie wycieczki znalazł się 
lubelski zamek

Wystawa staszowskich gimnazjalistów

W dniach 10 -11 maja 2008 roku odbyły się obchody 
Dni Połańca. Uroczystości obchodzone były przez 2 dni. W 
pierwszy dzień w sobotę świętowano na muszli koncerto-
wej. Uroczystości rozpoczęły się od godz. 10.00 odbywały 
się impreza rekreacyjno - sportowa, potem były zawody w 
obozie survivalowym. Natomiast od godz. 14 do 18 odbywały 
się występy artystyczne, a w nich pokazy zapaśnicze, karate, 
trial rowerowy. 

Pod wieczór zgromadzone osoby wzięły udział w koncertach 
Bartka Wrony, Łukasza Zagrobelnego. Później odbył się pokaz 
Teatru Ognia, a tuż po nim była zabawa taneczna.

Z kolei dnia 11 maja 2008 roku odbyła się Uroczysta Sesja 
Rady Miejskiej, nastąpiło złożenie kwiatów pod pomnikiem 
Tadeusza Kościuszki, jak również odbyła się Msza św. na Kopcu 
Kościuszki. W tych uroczystościach udział wziął Burmistrz 
Miasta i Gminy Staszów Andrzej Iskra i Przewodnicząca Rady 
Miejskiej w Staszowie Henryka Markowska.

Na zakończenie uroczystości odbył się Powiatowy Piknik 
Ekologiczny.

Ewa Mazanka

dnI Połańca
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„Jest to świątynia humanistyczna  
w swoim wyrazie. 
Gratulujemy z całego serca, życzę 
wykończenia i uzyskania nastroju 
służącego modlitwie i kontempla-
cji zbliżenia ku Bogu”. 

prof. Wiktor Zin

Fragment wpisu do Złotej 
Księgi Kościoła z dn. 30 III 
1990 r.

Ćwierć wieku temu doko-
nano wmurowania Aktu Erek-
cyjnego pod budowę kościoła p.w. 
Duch Świętego w Staszowie. 

Wmurowania i poświęcenia 
kamienia węgielnego w dniu 3 
października 1983 r. dokonał ks. 
bp Stanisław Sygnet. 

Działalność kościół rozpoczął 
już 9 sierpnia 1985 roku, wtedy to 
odprawiono pierwszą mszę św. 
dla zamojsko - lubaczowskich 
pielgrzymów. Pielgrzymce tej 
przewodził ks. dr Czesław Gałek. 
Ksiądz ten był w latach 1983-
1995 organizatorem wszystkich 
pielgrzymek zamojskich. 

Za sprawą ks. Gałka od 21 
sierpnia 2007 r. Ziemię Sta-
szowską zdobi pomnik Matki 
Bożej Częstochowskiej, którego 
jest fundatorem. Pomnik ten 
zlokalizowany jest nieopodal 
Leśniczówki Mokre przy trasie 
pielgrzymek do Częstochowy.

Trzynaście lat od wmurowa-
nia Aktu Erekcyjnego 13 paź-
dziernika 1996 roku bp Wacław 
Świerzawski dokonał uroczystej 
konsekracji kościoła. 

Bez wątpienia największą 
budowę sakralną prowadziła ks. 
H. Kozakiewicz. Nadzór kon-
strukcyjny należał do inż. Józefa 
Kondka. 

Pieniądze i siła robocza 
napływały nieustannie od ludzi 
dobrej woli i zakładów pracy 
Staszowa i regionu. 

Przy pracach ziemnych i 
pomocniczych murarskich pra-
cowało często około 300 osób 
dziennie. Po kilku latach prac, 
wysokość murów sięgnęła 27 
m. 

Przystąpiono do wykonania 
stropodachu. Betonowanie wyko-
nywano od czerwca do grudnia 
1990 roku, z pomocą techniczną 
„Siarkopolu” Grzybów. 

Powierzchnia stropodachu 
wynsi 2220 m2, a kubatura 
budowli zamknęła się w 22600 
m3. 

Do pokrycia stropodachu 
zużyto 20 t. blachy trapezowej i 
3 tony blachy aluminiowej. 

Krycie dachu zkończono w 
1991 roku. 

W czerwcu 1993 r. warsztaty 
Zespołu Szkół przy ul. Koszaro-
wej wykonały okna witrażowe. 
Pierwszy witraż zamontowano 
nad wejściem do świątyni. Przed-
stawia on postać Jana Pawła II.  

Powierzchnia tego wyjatko-
wego dzieła to 96 m2. 

Drugi witraż mierzy 130 
m2, jest to jeden z największych 
w Polsce. Zamontowano go 
nad prezbiterium. Przedstawia 
Zesłanie Ducha Św. i czterech 
Ewangelistów: Mateusza, Marka, 
Łukasza i Jana. 

Witraże poświęcono w roku 
1994. 

Na przestrzeni lat 1991 – 1998 
układano marmurową posadzkę. 
W dolnym kościele mierzy ona 
600 m2 a w górnym 1500 m2. 

Dolny kościół może pomie-

ścić około 2000 wiernych, a 
górny około 5000. 

W roku 1994 firma „Budo-
mont” ufundowała aluminiowe 
drzwi. 

Rodzina T. i W. Pawłowskich 
we wrześniu 1995 r. zakupiła trzy 
dzwony. 

Dzwony wykonała ludwi-
sarnia rodziny Ferczyńskich z 
Przemyśla. 

Mające 56 głosów organy 
Norweskiej firmy „Johannes” 
zamontowane zostały 13 grudnia 
1995 r. 

W roku 1995 kościół p.w. 
Ducha Św. stał się sanktuarium 
Jana Pawła II – domem modli-
twy w intencji Ojca Świętego. 
dokonuje tego ks. bp prof. dr hab. 
Andrzej Dzięga. 

Od 1996 r. do kościoła 
napływa wiele darów od Staszo-
wian i tak; Pan T. Gębura prze-
kazał dwa krzyże i płaskorzeźbę 
„Jezus Cierpiący”, rodzina J. 
Krawczykowskiego przekazała 
kryształowe wazony na kwiaty. 
Następnie rodziny Sobieniaków, 
Kuców i Sojdów fundują dywany. 
Panowie J. Zybała i A. Lis zajmo-
wali się nieustannie elektryką, 
Rodzina Grosickich podarowuje 
krzyż ołtarzowy, tabernakulum 
i dzwonki. 

W 19 maja 1997 r. J. E. ks. 
bp. Marian Zimałek konsekro-
wał dzwony. Dzwonom nadano 
imiona; „Papież Jan Paweł II 
– Polak, drugi to „Święty Józef – 
Patron Rzemiosła” i trzeci dzwon 
„Matka Boża – Opiekunka”. W 
środę popielcową  1 marca 2006 
roku do kaplicy – sanktuarium 
Jana Pawła II podczas Mszy św. 

na ręce ks. Henryka Kozakiewi-
cza ornat Jana Pawła II koloru 
czerwonego przekazuje J. E. ks. 
bp. Andrzej Dzięga. 

Dwie staszowskie rodziny 
przekazały do kaplicy Jana Pawła 
II oraz kopię figury Matki Bożej 
Fatimskiej oraz pastorał papieski 
Jana Pawła II.

Ks. H. Kozakiewicz przeka-
zał różaniec z pereł, podarowany 
mu osobiście przez papieża Jana 
Pawła II w 16 kwietnia 1989 r. 
podczas audiencji w Watykanie. 

13 maja 2006 roku w 25 
– tą rocznicę zamachu na Jana 
Pawła II staszowscy leśnicy na 
placu przykościelnym posadzili 
drzewko dębu, któremu nadano 
imię „Jan Paweł II”. 

Uroczystość tą zaszczycili 
bp Marian Zimałek i bp Andrzej 
Dzięga oraz 60 - ciu księży z 
biskupstwa sandomierskiego. 

Ostatni dar dla kościoła to 
Stacje Drogi Krzyżowej wyko-
nane przez staszowianina Jacka 
Walczaka. Poświęcenia płasko-
rzeźb Stacji Drogi Krzyżowej 
dokonał ks. Marcin Czajka 17 
lutego 2008 r. Po mszy ks. prałat 
H. Kozakiewicz proboszcz parafi 
p.w. św. Bartłomieja Apostoła, 
budowniczy i kustosz świątyni 
sanktuarium p.w. Ducha Św. 
osobiście podziękował artyście 
rzeźbiarzowi Jackowi Walcza-
kowi za wykonanie płaskorzeźb 
oraz darczyńcom za wsparcie 
finansowe i rzeczowe. 

Tekst i fot. Wiesław Kuca  
Źródła: „Parafia pw. św. Bartłomieja 
w Staszowie 1325 - 2005” A. Bazak, 
„Dzieje kościoła pw. Duch Świętego w 
Staszowie” T. Bielecki

na 25 – lecIe koścIoła ducha św.

Plac budowy kościoła pw. Ducha Świętego w Staszowie rok 1986. 
 Msza św. koncelebrowana podczas misji w parafii od lewej:  

ks. H. Kozakiewicz, ks. A. Rdzanek, oo. misjonarze w głębi ks. J. Zając

Uroczystości poświęcenia małego krzyża w kościele dolnym rok 1983
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Ci z mieszkańców Staszowa i okolic, 
którzy 1 czerwca zawitali na Staszowski 
Rynek aby wziąć udział w obchodach 
Dnia Dziecka widzieli, że na jednym ze 
stoisk zbierano pieniądze na stypendia dla 
staszowskiej młodzieży. Co ciekawe było 
to najbardziej oblegane stoisko, bowiem 
wspierając fundusz stypendialny można 
było otrzymać za symboliczną kwotę 
ciekawe maskotki, torebki i futerały na 
telefony komórkowe, które na zbiórkę 
przekazał Bartus Servaas - Prezes Vive 
Kielce. 

Od przyszłego roku szkolnego rusza 
na terenie Staszowa Lokalny Program Sty-
pendialny „Korab” Fundacji VIVE SERCE 
DZIECIOM. 1 czerwca Staszowianie na 
stypendia przekazali 1666,40 złotych. Do tej 
sumy dołożone zostaną pieniądze od lokal-
nych sponsorów oraz od Fundacji VIVE. 

- Bardzo się cieszę, że do akcji zbierania 
pieniędzy na stypendia dla staszowskiej mło-
dzieży udało mi się włączyć Beatę Rachoń z 
jej cheeleaderkami i ich rodzicami, Dariusza 
Kubalskiego wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej oraz Ewę Krzystanek pedagoga 
szkolnego z Liceum Ekonomicznego – mówi 
Grażyna Jarosz prezes Fundacji VIVE 
SERCE DZIECIOM. Fundacja Vive Serce 
Dzieciom wspólnie z miastem Staszów 

zainaugurowała 1 czerwca 2008 
Program Stypendialny KORAB 
na rok szkolny 2008/2009. Pro-
gram skierowany jest do wszystkich 
uczniów ze szkół gimnazjalnych i 
ponadgimnazjalnych  w Staszowie. 
Zakładamy, że uda nam się przyznać 
min. 20 stypendiów wartości 1500 zł 
każde. Stypendia będą przyznawane 
w trzech kategoriach: naukowe, 
artystyczne i sportowe. Program 
ruszy we wrześniu i wówczas dzieci 
będą mogły aplikować o przyznanie 
środków zgodnie z obowiązującym regula-
minem – wyjaśnia prezes Fundacji. 

- Informacja o programie będziemy 
zamieszczać w placówkach szkolnych bez-
pośrednio nim zainteresowanych, na stronie 
internetowej Urzędu Miasta i Gminy, w formie 
anonsu w prasie lokalnej oraz na stronie 
internetowej Fundacji. Wnioski przyjmowane 
będą w sekretariatach szkół do 15 września. 
Wówczas zbierze się komisja, w skład której 
wejdą przedstawiciele samorządów lokal-
nych, najhojniejsi darczyńcy, przedstawiciel 
rodziców, mediów lokalnych i Fundacji Vive 
Serce Dzieciom. O wynikach obrad każdy 
uczeń dowie się listownie niezwłocznie po 
zakończeniu obrad komisji. Osoby zaak-
ceptowane przez komisję podpiszą umowy 

i otrzymają symboliczne „czeki” podczas 
uroczystości o charakterze otwartym. Każdy 
stypendysta zostanie włączony do programu 
„Jestem Przedsiębiorczy” pomagającym w 
kreacji ich własnych osobowości – dodaje 
Grażyna Jarosz.

Warto nadmienić, że ten fundusz stypen-
dialny będzie realizowany tylko w Staszowie 
jako jedynym mieście  w województwie 
świętokrzyskim. Zatem młodzi Staszowianie, 
którzy w tym kończącym się roku szkolnym 
sumiennie podchodzili do swoich obowiąz-
ków mogą, już we wrześniu stać się posiada-
czami rocznego stypendium umożliwiającego 
im rozwijanie swoich talentów i pasji.

D.K.

staszowIanIe składalI sIę na styPendIa

Stoisko, przy którym zbierano pieniądze na stypendia 

Pod takim hasłem członkowie Klubu 
bawili się z dziećmi na ul. Parkowej w 
Staszowie w niedzielę 1 czerwca 2008 
roku. Już o godz. 10.00 około 50 osobowa 
grupa dzieci w tym ze Świetlicy Środowi-
skowej SOK w Kurozwękach pod opieką 
dorosłych wyruszyła na Rynek, gdzie 
odbywał się festyn z okazji Dnia Dziecka 
zorganizowany przez UMiG w Staszowie, 
a jednym ze współorganizatorów był Klub 
Abstynenta ,,Strumyk”. 

Cała grupa ubrana była w koszulki i 
czapeczki z napisem ,,Alkohol kradnie wol-
ność”. O godz. 11.15 swój występ przedstawili 
młodzi ludzie ze świetlicy z Kurozwęk, która 
współpracuje od wielu lat w dziedzinie profi-
laktyki z Klubem Abstynenta. Jako pierwsze 
wystąpiły dziewczęta i zatańczyły dla publicz-
ności, następnie w spektaklu pt. ,,W szkole i w 
parku” ukazano autentyczne scenki dotyczące 
wpływu grup rówieśniczych na spożywanie 
napojów alkoholowych, narkotyków i palenia 
papierosów przez młodych ludzi. Dziewczęta, 
które po raz kolejny zatańczyły dla wszystkich 
dzieci przy aplauzie i gromkich brawach 
zakończyły tę część programu przygotowaną 
przez Danutę Batóg prowadzącą świetlicę 

SOK w Kurozwękach - a jedno-
cześnie Prezesa Klubu Abstynenta 
,,Strumyk”. Po występach dzieci roz-
dawały ulotki, czapeczki i cukierki 
przygotowane przez GKRPA, a 
potem udały się na ul. Parkową, gdzie 
czekał na nich poczęstunek, przygo-
towany przez członków Klubu wraz 
z rodzinami i sympatykami ruchu 
abstynenckiego. 

Dzieci spędziły czas na rozgryw-
kach w tenisie stołowym, warcabach 
szachach, a także w klubowej siłowni. 
Cały czas grała muzyka przygotowana 
przez zaprzyjaźniony zespół ,,AKORD’’, przy 
akompaniamencie gitary wspólnie śpiewano 
piosenki. W między czasie dzieci korzystały 
z atrakcji, które przygotowali organizatorzy w 
rynku. Grilowanie i zabawy trwały do godz. 
20.00 po czym uczestnicy – zmęczeni, ale 
szczęśliwi wrócili do domów.

P.S. Jak powiedziała do opiekunki dzieci 
jedna z młodych uczestniczek na początku 
festynu - ,,Proszę pani, ja to się dzisiaj bawię 
na całego”. Zapytana na koniec potwierdziła 
że tak właśnie się bawiła wraz z innymi 
dziećmi - i oto chodziło organizatorom.

Podziękowania składamy członkom 
Klubu, ich rodzinom i sympatykom za 
ogromny wkład pracy na rzecz nowej siedziby 
i fakt, że mogliśmy tu gościć dzieci mimo 
trwających jeszcze prac remontowych za co 
gorąco dziękujemy. Dziękujemy także spon-
sorom, tym którzy mimo wielu podobnych 
jak my zwracających się o pomoc pomogli 
nam w tak ważnym dla nas momencie. Tych 
którzy jeszcze zechcieliby w jakikolwiek 
sposób wesprzeć nasze działania serdecznie 
zapraszamy do współpracy.

Zarząd Klubu, fot. Przemysław Kot

,,strumyk” dzIecIom

Dzieci ze świetlicy środowiskowej w Kurozwękach  
w Dniu Dziecka na staszowskim rynku 
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„Las twoim bogactwem na wieki zostanie 
Kulturą duchową – społeczną potrzebą
Świętujmy Dni Lasu – zaznaczmy w swym 
planie
Świątynię Zieloną – tak ważną jak niebo”

Wiesław Kot

Aby z przyrody poszerzyć wiedzę, 
20 maja 2008 r. uczniowie Szkoły Pod-
stawowej nr 2 w Staszowie klasa I –sza 
„e”, których wychowawczynią jest Edyta 
Brożyna, przebywali w Czernicy. 

Znajduje się tam „Ścieżka edukacji 
leśnej”. Obiekt jest własnością Nadle-
śnictwa Staszów, a opiekunem Leśniczy 
Krzysztof Jędruch. On to dla dzieciaków 
przygotował drewno i rozpalił ognisko. Za 
salę lekcyjną posłużyła wiata. 

Tematem lekcji była „Wiosna w lesie i 
na łące”. Na wstępie oswajania się z naturą 
dzieci dostały kartki i kredki pastelowe. 
Zadanie, to: należy odbić korę drzewa przez 
pocieranie kartki kredką bezpośrednio na 
pniu. Tu dzieci dowiedziały się czym różni 
się kora gatunków drzew. 

Kolejnym zadaniem było: „Połączyć 
liniami nazwy ptaków z ich portretami i 
gniazdami”. Na kartkach widniał: orzeł, 

wilga, jaskółka, dzięcioł, kukułka i bocian. 
Dzieciaki dostały też kartki z tekstem, 
gdzie brakowało niektórych wyrazów, 
tu należało wyraz uzupełnić rysunkiem 
np. „Najlepiej jest odpoczywać w ...? i tu 
należało narysować las. 

Dzieci dowiedziały się co daje las jak 
z niego korzystać, w lesie można obser-
wować ptaki i zwierzęta w ich naturalnym 
środowisku i że w lesie jest czyste świeże 
powietrze. 

Ostatnim tematem lekcji było zadawa-
nie dzieciom zagadek, a odpowiedziami 
było min., „co można zbierać w 
lesie”. 

Po wykładach zarządzono prze-
rwę. W przerwie dzieci dostały napoje 
i kiełbaski z rożna, które przygotowały 
panie; Korycińska Monika, Legawiec 
Izabela, Wosińska Lidia, Kaczmarska 
Anna. 

Po odpoczynku dzieci udały się 
na „Ścieżkę Edukacji Lasu” na drodze 
mieli hasło „Nie śmiećcie i nie hałasuj-
cie, bo jesteście gośćmi w lesie”.

Tu dzieciaki dowiedziały się jak 
leśnicy prowadzą gospodarkę leśną, na 

czym polega pielęgnacja i ochrona lasów 
i ich mieszkańców. 

Największą atrakcją było spotkanie z 
parą łabędzi i ich siedmioma małymi, które 
pływały w pobliskim stawie. 

Dzień ten z pewnością dzieci zapamię-
tają na długo, ponieważ było to bezpośred-
nie obcowanie z przyrodą. 

Hasło staszowskich leśników „Jestem 
przyjacielem lasu” po takich lekcjach w 
plenerze w przyszłości z pewnością da 
pozytywne efekty.

Wiesław Kuca

P o  w I e d z ę  d o  c z e r n I c y

Pod takim hasłem 11 czerwca br. 
odbyła się olimpiada sportowa zorgani-
zowana przez Polskie Stowarzyszenie 
na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umy-
słowym koło w Staszowie. Na boiska 
szkolne przy Zespole Szkół – Publiczna 
Szkoła Podstawowa nr 2 i Publiczne 
Gimnazjum nr 2  w Staszowie przybyło 
ponad 100 osób. Wśród nich dzieci i mło-
dzież z Ośrodka Rehabilitacyjno-Edu-
kacyjno-Wychowawczego w Staszowie, 
grupa dorosłych z warsztatów terapii 
zajęciowej z Połańca oraz młodzież ze 
staszowskiej „dwójki” , z gimnazjum 
w Oleśnicy i cheeleaderki z Publicznej 
Szkoły Podstawowej nr 3 w Staszowie. 

Jak przystało na igrzyska zawody 
rozpoczęły się od uroczystego zapalenia 
znicza olimpijskiego, którego dokonali 
Agata Sadorska i Damian Imos. Natomiast 
oficjalnego otwarcia imprezy dokonał 
Andrzej Kruzel wicestarosta powiatu sta-
szowskiego. Organizatorzy przygotowali 
bardzo bogaty program , nie tylko spor-
towy, ale i artystyczny. Było to możliwe 
również dzięki ogromnemu zaangażowa-
niu młodzieży staszowskich szkół. Przez 
ponad dwie godziny uczestnicy olimpiady 
sportowej mieli mnóstwo zabawy, która 

dawała im satysfakcję co było widać po 
uśmiechniętych buziach. Wspólnie ze 
swymi kolegami ze staszowskiej „dwójki” 
brali udział w takich konkurencjach jak 
sprint rowerem tandemem, bieg z prze-
szkodami, slalom na wózkach. Natomiast 
wspólnie ze swoimi opiekunami z Ośrodka 
uczestniczyli w takich konkurencjach jak : 
uciekaj myszko do dziury, najlepszy łowca, 
strzał do bramki, bieg z przeszkodami, jojo, 
slalom na pieszo i wielu innych. Bogaty 
program artystyczny zaprezentowały che-
eleaderki z „trójki”, gimnastyczki z Ole-
śnicy i młodzi piosenkarze z „dwójki”. 

Na zakończenie uczestnicy otrzymali 
z rąk Haliny Łabudy dyrektora staszow-
skiego OREW pamiątkowe 
dyplomy, puchary i medale 
oraz sprzęt sportowy. Imprezę 
współfinansowało Starostwo 
Powiatowe w Staszowie, a 
nagrody rzeczowe przekazał 
Henryk Miśkiewicz wice-
przewodniczący Powiatowego 
Zrzeszenia Ludowe Zespoły 
Sportowe.

Zaangażowanie młodzieży 
w pomoc przy organizacji olim-
piady, chęć zaprezentowania się 

przed uczniami Ośrodka Rehabilitacyjnego 
świadczy o tym, że nie ma barier między 
tymi młodymi ludźmi. Można śmiało 
powiedzieć, ze wspólna zabawa ich połą-
czyła. Poprzez taką imprezę młodzi ludzie 
z Ośrodka mieli możliwość przebywania 
w gronie swoich rówieśników, podglą-
dania ich zachowania, a to niewątpliwie 
ma dla tych dzieci duże znaczenie. Być 
może poprzez takie formy integracji spo-
śród młodych, zdrowych ludzi, wyrosną 
wolontariusze gotowi pomagać potrzebu-
jącym. Korzyści z organizacji wspólnych 
zabaw są obustronne czego przykładem 
jest cykliczna już Olimpiada sportowa 
„Sprawni Razem”. Już za rok spotkamy 
się znowu.

Dariusz Kubalski
fot. Ewelina Gawron - Kajda

s P r a w n I  r a z e m

„Ścieżka edukacji leśnej” w Czernicy cieszy się dużą 
popularnością wśród uczniów szkół staszowskich
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Burmistrz Andrzej Iskra wręcza kwiaty  
i list oklicznościowy dyrektor Ewie Cygan

W dniu 15 maja w Bibliotece 
Publicznej Miasta i Gminy w 
Staszowie, jak co roku, odbyło się 
uroczyste spotkanie z okazji Dnia 
Bibliotekarza.

Gośćmi Biblioteki były władze 
Miasta i Gminy Staszów, dyrektor 
Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej w 
Kielcach. W spotkaniu uczestniczyli 
również bibliotekarze z bibliotek 
publicznych powiatu staszowskiego 
a także emerytowani i obecni biblio-
tekarze Biblioteki Publicznej w Sta-
szowie. 

Spotkanie zainaugurowała dyrek-
tor Biblioteki Ewa Cygan wystąpie-

niem poświęconym ostatnim doko-
naniom i osiągnięciom, jak również 
najbliższym planom staszowskiej 
książnicy.

Po licznych wystąpieniach przy-
byłych gości, gratulacjach, życzeniach 
i spostrzeżeniach, uhonorowano 
ośmioro czytelników za tzw. najwyż-
szą aktywność czytelniczą. Czytel-
nicy obdarowani zostali okoliczno-
ściowym dyplomem i upominkiem 
książkowym.

Spotkanie zakończyło przed-
stawienie  w wykonaniu dzieci z 
Przedszkola nr 3 w Staszowie pt. 
„Calineczka”.

Ewelina Głodek

dzIeń bIblIotekarza

„Nikt tak serca twego nie rozumie
Nikt tak kochać nie potrafi też
Nikt w miłości wytrwać tak nie umie
Jak Madonna zresztą o tym wiesz”
Pierwsze wzmianki o chorobie cholery 

w Staszowie notowane są na rok 1705. 
Cholera wtedy dziesiątkowała ludność 
Staszowa, wymarli też wszyscy księża 
zarażeni cholerą przy posługiwaniu 
kapłańskim przy chorych.

Wtedy to z Sandomierza przybyło dwóch 
zakonników, ojciec Cezary Pszonka i Józef 
Hotyński. Obaj zarażeni cholerą wkrótce 
zmarli. Ojciec Hotyński konając wykopał 
sobie grób przy kościele, wszedł do niego i 
tam zmarł, tam też go pochowano. 

W wieku 41 lat zmarł o. Pszonak, jego 
habit przechowywano w zachrystii w Sta-
szowie z wdzięczności za jego poświęcanie 
się dla chorych. 

W roku 1820 cholera znów nawiedziła 
Staszów. Wtedy postanowiono zmarłych 
grzebać z dala od miasta, a ciała posypywano 
wapnem. W okresie tym powstał cmentarz 
przy drodze na Pocieszkę, zwany dziś 
„cholerycznym”. Podczas epidemii ratunku 
mieszkańcy Staszowa postanowili szukać w 
Sulisławicach. 

Tam znajduje się cudowny obraz Matki 
Boksiej Bolesnej – Sulisławickiej „Miseri-
corida Domini” przywieziony przez córkę 
rosyjskiego popa, brankę moskiewską 
Dorotę Ogrufinę około 1610 roku. 

Pierwsze wzmianki wg akt Sulisławic-
kich o cudownych uzdrowieniach, niezwy-
kłych łaskach notowane są na rok 1655. W 
roku 1659, wizerunek uznano za cudowny. 

W czasie zarazy ludność okropnie 
cierpiała. Po oktawie Bożego Ciała w 1920 
r. rajcy miejscy postanowili, aby o ocalenie 

miasta przed zarazą prosić M.B. Sulisła-
wicką. 

Kilkunastu mieszczan wykonało duży 
dębowy krzyż i niosąc go na plecach udali 
się do Sulisławic. 

Krzyż ten postanowili postawić w miej-
scu, z którego zobaczą wieżę kościoła. W 
miejscowości Wiązownica – Zgórsko – dziś 
Wojcieszyce ujrzeli wieże kościoła i w tym to 
miejscu wkopali krzyż. Stoi on tam do dziś, 
a zwią go „krzyżem staszowskim”.

Po czym udali się w dalszą drogę. Jednak 
na rogatkach Sulisławic ich zawrócono. Nie 
przepuściły ich posterunki carskie. Powrócili 
pod krzyż i tu się gorąco modlili. 

Po czasie do modlących się przybył 
goniec na koniu ze Staszowa z wiadomością, 
że choroba ustąpiła i nikt w mieście już nie 
umarł na cholerę. 

Wracających na rogatkach Staszowa 
powitały tłumy mieszczan, ks. Maciej 
Dużyński, rajcy miejscy, a nawet niewierni 
Żydzi. 

Na pamiątkę tego wydarzenia posta-
wiono krzyż (obecnie ul. 11 listopada).

Od tego czasu corocznie po oktawie 
Bożego Ciała udaje się pielgrzymka do 
Sulisławic. 

Obecnie w przeddzień pielgrzymki 
odprawiana jest Msza święta na cmentarzu 
„cholerycznym”. Zwyczaj ten wprowadził ks. 
H. Kozakiewicz w 1987 roku. W tym roku 30 
maja mszę tą odprawiał ks. Andrzej Łach. 

W dniu 31maja o godz. 10.00 na placu 
przy kościele św. Bartłomieja dla 95 – ciu 
pielgrzymów Mszę św. odprawił i homilię 
wygłosił ks. dr. Sławomir Chrost. O godz. 
11.00 z transparentem „Matko Sulisławska 
– Prosimy Miej Nas Zawsze w Swojej 
Opiece”, 188. pielgrzymka udała się do 

Sulisławie.
Od 1984 r. nieustannie Bogdan Jusz-

czyk zajmuje się organizacją pielgrzymki. 
Bagaże od 40 lat wozi furmanka Szczepana 
Sobieniaka. W tym roku również pomagał 
przewozić bagaż busem Paweł Mazur. 

Duszpasterzem w pielgrzymce po raz 
pierwszy był ks. Andrzej Łach. 

W dniu 1 czerwca po uroczystej Mszy 
Św. w Sulisławicach o godz. 14.30 pielgrzymi 
wyruszyli z powrotem do Staszowa, tu 
dotarli na godz. 21.00. Jak za każdym razem 
pielgrzymów powitał Burmistrz Miasta 
i Gminy Staszów Andrzej Iskra i Radny 
Rady Miejskiej Edward Anioł oraz liczni 
mieszkańcy. 

Po apelu jasnogórskim błogosławieństwa 
udzielił w kościele Ducha Świętego  ks. kan. 
Edward Zieliński. 

Od roku 1820 nieprzerwanie mimo 
zakazów, rozbiorów, zaborów, okupacji 
hitlerowskiej, stalinowskiej, komunistycznej 
PRL, itd. Staszowianie wytrwali, wierni 
Matce Bożej, która wysłuchała modlitwy 
ludności Staszowa i uratowała miasto przed 
zarazą cholery –wiara ich uzdrowiła. Dlatego 
postanowili każdego roku dziękować Pani 
Sulisławskiej za ten cud, cud życia i proszą 
o dalszą opiekę.

Tekst i fot. Wiesław Kuca

wIara Ich uzdrowIła…

Uczestnicy 188. Pieszej Pielgrzymki  
do Sulisławic
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W dniu 27 marca 2008 roku w Pałacu 
Łazienkowskim w Staszowie odbyła się 
II Regionalna Narada Środowiskowa, 
której jednym z głównych tematów było 
alternatywne wykorzystanie kruszyw 
krzemianowych z elektrowni do celów 
drogowych.

Z kolei 20 maja 2008 roku odbyło się 
pierwsze spotkanie robocze w tej kwestii 
z Burmistrzem Miasta i Gminy Staszów 
Andrzejem Iskrą, pełnomocnikiem Zarządu 
Spółki Elpoeko Zbigniewem Siragą i innymi 
przedstawicielami.

Myślą przewodnią spotkania było wyko-
rzystanie ubocznych produktów spala-
nia zgodne z polityką Polski i całej Unii 
Europejskiej zmierzającej do zapobiegania 
powstawaniu odpadów i ochrony istniejących 
zasobów naturalnych, przy jednoczesnym 
wykorzystaniu materiałów alternatywnych 
produkowanych z surowców wtórnych. 
Różnorodność rozwiązań w przetwarzaniu i 
zagospodarowaniu UPS wzrasta w szybkim 
tempie na całym świecie. Elpoeko wraz z 
Akademią Górniczo-Hutniczą w Krakowie 
przystąpiła do opracowania nowych technolo-
gii gospodarczego wykorzystania ubocznych 
produktów spalania powstałych w elektrowni 
Połaniec. 

Głównymi celami projektu jest opraco-
wanie składu mieszanek do podbudowy dróg 
oraz budowy lokalnych dróg betonowych z 
uwzględnieniem specyfiki gruntu i udziału 
UPS. Od roku w ofercie handlowej Spółki 
Elpoeko znajduje się nowy, wysokiej jakości 
produkt o nazwie ELPOMIX, posiadający 
aprobatę techniczną mający zastosowanie 

przy budowie dolnych i górnych warstw nasy-
pów drogowych, czy obwałowań – włącznie 
ze strefą przemarzania gruntu. Ten właśnie 
produkt będzie w pierwszej kolejności wyko-
rzystany do budowy eksperymentalnego 
odcinka, drogi lokalnej o długości około co 
najmniej 1,2 km. 

Zalety stosowania Elpomixu, w którego 
skład wchodzą kruszywa krzemianowe z 
mieszanki popiołowo-żużlowej są bardzo 
istotne dla przyszłych inwestorów budow-
niczych i użytkowników dróg. Oto najistot-
niejsze z nich: 

- nie dokonujemy kolejnych zniszczeń w 
środowisku naturalnym, wykorzystujemy 
istniejące zasoby surowcowe zalegające na 
składowiskach, 

- jest to stosunkowo tani, niezawodny 
materiał (z obliczeń wynika, że 1m2 wybu-
dowanej drogi z zastosowaniem mieszanki 
popiołowo-żużlowej może być tańszy ponad 
30%, jak w przypadku stosowanej technologii 
tradycyjnej z wykorzystaniem drożejących 
kruszyw naturalnych,

- przy przestrzeganiu dwóch zasadniczych 
parametrów, jakimi jest właściwa wilgotność 
wbudowywanej mieszanki oraz właściwe 
uziarnienie i grubość warstw, osiąganie 
wymaganych wskaźników zagęszczenia 
materiału w nasypie drogowym jest zdecy-
dowanie łatwiejsze niż przy zastosowaniu 
niesortowalnego piasku,

- kruszywo ulega zagęszczeniu już po 
wysypaniu z samochodu, mogą po nim 
wjeżdżać kolejne dostawy, nie jest wymagany 
transport wewnętrzny lub przesuwanie wcze-
śniej dowiezionego kruszywa, co znacznie  

obniża koszty zabudowy materiału,
- ciężar właściwy kruszywa po zagęsz-

czeniu w nasypie, wynosi 1,2-1,3 kg/dm3 
jest znacznie niższy niż przy kruszywach 
naturalnych wynoszących 1,9-2,1 kg/dm3. 
Ilość materiałów do dowiezienia jest mniejsza 
nawet o 20-30%,

- przed każdorazowym wprowadzeniem 
produktu do obrotu i stosowania zostaje 
wykonane badanie wstępne, potwierdzające 
wymagane właściwości techniczno-użytkowe 
ELPOMIXU,

- kontrola Produkcji (ZKP) przeprowa-
dza na bieżąco badania produktu i wysta-
wia świadectwo jakości i krajową dekla-
rację zgodności z Aprobatą Techniczną  
Nr AT/2007-03-2196.

Z kolei wadami jest:
- konieczność stosowania się do zaleceń 

dostawcy produktu i przestrzegania parame-
trów wilgotnościowych, 

- susza może wystąpić pylenie, zalecane 
zraszanie warstwy produktu przed przy-
kryciem nasypu, czy podbudowy warstwą 
zasadniczą bitumiczną czy betonową, 

- deszcz podczas intensywnych opadów 
może dojść do wypłukania części produktu i 
nadmiernego nasączenia wodą,

- niezbędną akceptacją społeczną do 
stosowania UPS jako alternatywnych roz-
wiązań przynoszących nie tylko ekonomiczne 
korzyści inwestorom (za takie same pieniądze 
można zbudować znacznie dłuższy i trwalszy 
w eksploatacji odcinek drogi). 

Należy przekonać ludzi, że w produkcie 
nie występują czynniki szkodliwe dla zdrowia 
i życia. Takie twierdzenie jest zabobonem i 
stereotypem, wynikającym z braku wiedzy 
- produkty są badane, kontrolowane, posia-
dają atesty higieniczne i mają dopuszczenia 
do stosowania nie tylko w budownictwie 
drogowym, ale również w budownictwie 
mieszkaniowym.

Ewa Mazanka , Zbigniew Siraga

nowe rozwIązanIa technoloGIczne

Na przedstawionej fotografi widać przykład 
nowoczesnego zastosowania ponad 200 tys. 

ton mieszanki popiołowo-żużlowej z elektrowni 
Połaniec wbudowanej w obwodnicy  

Głogowa Małopolskiego

Od maja w wojewódz-
twie świętokrzyskim funk-
cjonuje najnowocześniejszy 
portal kulturalny. Sta-
szowski Ośrodek Kultury 
brał udział w pracach 
przygotowawczych i obec-
nie jest partnerem w reali-
zacji tej części programu 
finansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w 
ramach ZPORR. 

Za pomocą stworzonego 
Działu Portalu Kulturalnego 
następuje przepływ informa-
cji pomiędzy Wojewódzkim 
Domem Kultury a Ośrod-
kiem w Staszowie. Celem 

jest przede wszystkim jak 
najszersze upowszechnianie 
kultury i edukacji, promocja 
działań, a także zebranie 
informacji o charakterze 
kulturalnym w przyjaznym 
dla użytkownika, nowo-
czesnym, wykorzystują-
cym najnowsze technologie 
portalu. Znaleźć tu można 
m.in. zapowiedzi wszystkich 
świętokrzyskich wydarzeń 
kulturalnych, TV on-line, 
relacje, wykaz zabytków, 
szkolenia – e-learning, linki 
instytucji kultury w woje-
wództwie, fotografie, forum, 
informacje o artystach, 

Prowadzona przez Sta-

szowski Ośrodek Kultury 
działalność promowana 
będzie, oprócz własnej strony 
www.sok.info.pl, dodatkowo 
na wspólnym portalu. W 
zależności od charakteru 
imprezy istnieje możliwość 
transmisji filmowej „na 
żywo”.

Informacje przeka-
zywane są przez SOK za 
pośrednictwem panelu 
administracyjnego. Zapra-
szamy więc wszystkich do 
odwiedzania zarówno strony 
SOK (www.sok.info.pl) oraz 
PIK (www.pik.kielce.pl).

Dominik Rożek

sok - PIk
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Od 2000 r., kiedy to zro-
dził się pomysł by na terenach 
po zakończeniu działalności 
kopalni siarki w Grzybowie 
powstała wspólna inwesty-
cja proekologiczna w zakresie 
gospodarki odpadami komu-
nalnymi, właśnie w tym celu 
powołany został Ekologiczny 
Związek Gospodarki Odpa-
dami Komunalnymi. 

Obecnie selektywna zbiórka 
odpadów prowadzona jest na tere-
nie 5 gmin miejskich: Staszów, 
Pińczów, Połaniec, Szydłów oraz 
Kazimierza Wielka.

W miesiącu maju 2008 r. 
Ekologiczny Związek Gospo-
darki Odpadami Komunalnymi 
realizował wiele zadań. Jednym 
z nich było ogłoszenie przetargu 
na dostawę sprzętu audiowizu-
alnego, fotograficznego i kompu-
terowego na potrzeby EZGOK-u 
w Rzędowie. W trakcie tego 
postępowania wyłoniona będzie 
firma, od której zostanie zaku-
piony sprzęt z przeznaczeniem na 
nagrody w ogłoszonym konkursie 
na zbiórkę surowców wtórnych 
dla przedszkoli, szkół i jednostek 
OSP z terenu gmin należących do 
EZGOK-u.

W dniu 11 maja 2008 roku 
EZGOK wziął udział w Powia-
towym Pikniku Ekologicznym. 
Specjalnie na tą okazję wydruko-
wane zostały ulotki promocyjne, 
baner reklamujący Związek, oraz 
inne gadżety w skład, których 
weszły: kubki, bryloki, długopis, 
smycz, ulotki. Gadżety te dostali 
uczestniczy konkursu podczas 
pikniku.

Natomiast w dniu 15 maja 
złożono wniosek o rejestrację 
spółki w Sądzie Rejonowym w 

Kielcach w Wydziale Krajowego 
Rejestru Sądowego, oraz wniosku 
o nadanie NIP- u i Regonu.

21 maja odbyło się spotka-
nie Zarządu Związku w celu 
przedstawienia spraw bieżących 
w skład, jakich weszło zwołanie 
Zgromadzenia Związku kwestii 
omówienia prac nad Studium 
Wykonalności i sposobu finan-
sowania udziału własnego w 
projekcie. 

Przewodniczący Zarządu 
Związku wziął udział w spotka-
niu w dniu 21 maja w WFOŚiGW 
w Kielcach, gdzie trwają prace 
nad przygotowaniem studium 
wykonalności.

W miesiącu maju trwała 
nadal realizacja umowy przez 
firmę EKO-GEO z Lublina dot. 
„Aktualizacji POŚ i PGO dla 
gmin wspólnie realizujących 
przedsięwzięcie” pn: „Komplek-
sowy system gospodarki odpa-
dami komunalnymi w Rzędowie 
gm. Tuczępy”. Termin jej wyko-
nania upłynął dnia 20 czerwca 
2008 roku. 

Z kolei w ramach „Programu 
edukacyjnego wdrażającego 
zbiórkę surowców wtórnych i 
zagospodarowania odpadów 
komunalnych w gminach nale-
żących do EZGOK zgodnie z 
umową zawartą Ekologicznym 
Związkiem Gmin Dorzecza 
Koprzywnianki odbierane są 
segregowane odpady z placó-
wek szkolnych i jednostek OSP. 
Termin zakończenia umowy 
przypadł na 30 czerwca br.

W I kwartale w ramach 
konkursu zbiórki surowców 

wtórnych: „Ziemia nie da sobie 
rady, segregujmy więc odpady” 
zebrano łącznie 91 718,5 kg, z 
czego w gminach powiatu sta-
szowskiego uczestniczących w 
programie zebrano 40 261 kg.

Zakończono I etap realizacji 
umowy zawartej z firmą „Poli-
nvest” Kraków na opracowa-
nie dokumentacji niezbędnej 
do wystąpienia z Wnioskiem 
o dofinansowanie z Funduszu 
Spójności dla przedsięwzięcia o 
nazwie Kompleksowy system 
gospodarki odpadami komunal-
nymi w Rzędowie gm. Tuczępy. 
Przekazano część dokumentacji 
w formie elektronicznej i papie-
rowej. Związek dokonał zapłaty 
I raty wynagrodzenia w kwocie 
86 000,00 zł na podstawie faktury 
wystawionej przez firmę „Poli-
nvest” Kraków. 

W miesiącu maju dokony-
wane były płatności na podstawie 
wystawionych faktur i dołączonej 
dokumentacji za odbiór surow-
ców wtórnych z terenu gmin 
należących do EZGOK w ramach 
akcji „Czysta gmina- wiosenne 
sprzątanie” 

Akcja „Czysta 
Gmina” – Wio-
senne sprzątanie. 
Każda placówka 
oświatowa otrzy-
mała worki do 
zbiórki odpadów 
oraz rękawice 
jednorazowego 
użytku. W Akcji 
uczestniczyło łącz-
nie 128 placówek 
oświatowych w 

tym: 25 przedszkoli, 79 szkół 
podstawowych, 23 gimnazja i 1 
Specjalistyczny Ośrodek Szkolno- 
Wychowawczy. Ogółem w Akcji 
wzięło udział 14 806 dzieci.

W ramach Programu edu-
kacyjnego organizowane są 
zebrania w sołectwach na terenie 
gmin należących do Związku, 
na których edukatorzy gminni 
wygłaszają prelekcje o tematyce 
ekologicznej dotyczącej celowości 
prawidłowej gospodarki odpa-
dami komunalnymi z uwzględ-
nieniem korzyści wynikających 
z odzysku surowców wtórnych. 
W pierwszym kwartale 2008 r. 
we wszystkich gminach zorgani-
zowano 74 spotkania, w których 
łącznie uczestniczyło 2 108 osób, 
w drugim kwartale planuję się 
jeszcze ok. 30 takich spotkań.

W dniu 29 maja miało miejsce 
Zgromadzenie EZGOK w celu 
omówienia prac nad Studium 
Wykonalności i sposobu finan-
sowania udziału własnego w 
projekcie.

Opracowano na podstawie 
materiałów z EZGOK 

www.ezgok.staszow.com
Ewa Mazanka

Burmistrz Miasta i 
Gminy Staszów Andrzej 
Iskra wziął udział w obcho-
dach Powiatowego Święta 
Ludowego, które odbywało 
się w dniu 25 maja 2008 roku 
w Łubnicach. 

W programie uroczystości 
było m.in.: zbiórka pocztów 
sztandarowych, Msza święta, 
czy też wystąpienia okoliczno-
ściowe. Potem odbyła się część 

artystyczna, która przygoto-
wana została specjalnie na tą 
okoliczność przez Gimnazjum 
w Łubnicach. 

Zgromadzone osoby na 
scenie zobaczyły również 
występ kabaretu „Pigwa”, a 
po nim mogli wziąć udział w 
zabawie ludowej.

W obchodach udział wzięli 
m.in.: Adam Jarubas – Mar-
szałek Województwa Świę-

tokrzyskiego, Piotr Żołądek 
– Wicewojewoda Wojewódz-
twa Świętokrzyskiego, Andrzej 
Pałys – Poseł na Sejm RP, 
Czesław Siekierski – Poseł do 
Parlamentu Europejskiego, 
Mirosław Pawlak – Poseł na 
Sejm RP, Andrzej Iskra – Bur-
mistrz Miasta i Gminy Sta-
szów, Romuald Garczewski 
– Starosta Staszowski.

Ewa Mazanka 

PowIatowe śwIęto ludowe

dbajmy o środowIsko!

Powiatowy Piknik Ekologiczny w Połańcu
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Od roku Przedszkole 
nr 8 w Staszowie uczest-
niczy w europejskim pro-
gramie Comenius. Wraz 
z par tnersk imi przed -
szkolami z Belgii i Francji 
realizuje projekt zatytu-
łowany „Komunikowanie 
wartości obywatelsk ich 
poprzez sztukę”. Celem 
projektu jest współpraca 
z partnerami w Europie, 
poznanie ich systemów 
edukacyjnych oraz metod 
i form pracy, a także wza-
jemna wymiana doświad-
czeń w dziedzinie sztuki. 

O przebiegu realizowa-
nego projektu informowa-
liśmy na bieżąco czytelni-
ków Monitora. W grudniu 
ubiegłego roku gościliśmy 
w Staszowie naszych zagra-
nicznych par tnerów, a w 

lutym bieżącego roku dele-
gacja nauczycieli z przed-
szkola przebywała z wizytą 
we Francji.

W dniach od 6 do 10 
maja 2008 roku uczest-
niczyłam w spotkaniu w 
ramach projektu w Belgii. 
Na spotkanie przybyły rów-
nież nauczycielki z Francji. 
Wizyta w Belgii to ciężka, 
codzienna praca nad pro-
jektem, ale też zwiedzanie 
szkół, przedszkoli, obser-
wacja codziennej pracy 
w goszczących nas pla-
cówkach. W pier wszym 
dniu pobytu w Geel odwie-
dziliśmy naszą partnerską 
szkołę- Vrije basisschool 
Sint- Dimpna. Jest to szkoła 
prywatna, katolicka. Mieści 
się w piętrowym, obszer-
nym budynku. Na parterze 

znajdują się przedszkolne 
sale, które są niezwykle 
kolorowe i funkcjonalne. 
Zostaliśmy gorąco powi-
tani przez władze miasta, 
dy rek tora  p r zed sz kola , 
nauczyciel i oraz dzieci, 
które zaprezentowały pro-
gram artystyczny. Miłym 
akcentem była wzajemna 
wymiana prezentów. Rela-
cje z tego wydarzenia zda-
wały obecne na uroczysto-
ści lokalne media: prasa i 
telewizja.

W kole jnych  d n ia ch 
pobytu odwiedziliśmy dwa 
przedszkola: w Kievermont 
i w Hadschot, które są czę-
ściami szkoły głównej w 
Geel. Podziwialiśmy bardzo 
nowoczesne i przestronne 
sale, obserwowaliśmy pracę 
z dziećmi oraz bawiliśmy 
się we wspólnej zabawie 
prz y mu z yce.  Dy rek tor 
przedszkola przedstawił 
nam w k rótk im za r ysie 
belgijsk i system eduka-
cyjny.  W czasie poby t u 
w Geel, miasta liczącego 
33 tysiące mieszkańców 
wzięliśmy udział w spo-
tkaniu z władzami w miej-
skim ratuszu. Zostaliśmy 
bardzo serdecznie przy-
jęci. Przedstawiono nam 
multimedialną prezentację 
dotyczącą funkcjonowa-
nia placówek oświatowych 
w mieście oraz wręczono 
prezenty w postaci mate-

riałów promujących miasto 
i region. Ostatniego dnia 
pobytu popołudniu gospo-
darze zorganizowali nam 
wycieczkę do Antwerpii. 
To piękne, portowe miasto 
z doskonale utrzymanymi 
zabytkami wzbudziło nasz 
ogromny zachwyt.

Ten kilkudniowy wyjazd 
p oz wol i ł  m i  p o rów n a ć 
organizację i metody pracy 
w polskich i belgijskich 
przedszkolach.  Mogłam 
podpat r z yć ja k  pracują 
inni, jakie mają warunki 
oraz jakie nowości możemy 
wprowadzić u siebie. Po 
powrocie z przyjemnością 
podzieliłam się spostrzeże-
niami z wizyty z koleżan-
kami z pracy, dziećmi i ich 
rodzicami. Dokumentacją z 
pobytu są wykonane przeze 
mnie zdjęcia oraz przywie-
zione materiały.

Praca nad projek tem 
to wspólna, ciężka praca 
całego naszego grona peda-
gogicznego, dzieci oraz 
rodziców. Uważam jednak, 
że warto ponosić ten trud 
gdyż korzyści z uczestnic-
twa w projekcie są naprawdę 
duże. Udział w projekcie to 
dobra nauka i wspaniała 
zabawa. To poznanie wspa-
niałych przyjaciół w Euro-
pie, to jedność w inności.

Wiesława Czerwiec

wrażenIa z Pobytu w belGII

W Urzędzie Miasta i 
Gminy w Połańcu w dniu 
3 czerwca odbyło się Posie-
dzenie Konwentu Wójtów i 
Burmistrzów Powiatu Sta-
szowskiego.

Wśród tematów obrad zna-
lazło się: rozstrzygnięcie i wrę-
czenie nagród w konkursie na 
ekotekst i ekodzieło dla szkół z 
terenu powiatu staszowskiego, 
recykling odpadów z tworzyw 
sztucznych, czy też informacja 

dotycząca możliwości zawarcia 
porozumienia pomiędzy konsor-
cjum EPRD, ŚCITT, a samorzą-
dem powiatu staszowskiego w 
sprawie informatyzacji jednostek 
administracji publicznej. Innym 
zagadnieniem była wymiana 
doświadczeń z Programu Roz-
woju Obszarów Wiejskich. 

W Konwencie udział wziął 
m.in. Burmistrz Miasta i Gminy 
Staszów Andrzej Iskra.

Ewa Mazanka

k o n w e n t  w ó j t ó w  
I  b u r m I s t r z ó w

Dzieci w przedszkolu belgijskim słuchają o naszym kraju

Nasi partnerzy z placówek zagranicznych
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Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Andrzej Iskra składa podziękowania  
Pani Minister Julii Piterze za przyjazd do Staszowa

W Staszowskim Ośrodku Kultury 4 czerwca 2008 roku 
odbyło się spotkanie z Ministrem Kancelarii Premiera 
Donalda Tuska p. Julią Piterą - pełnomocnikiem ds. opra-
cowania programu Zapobiegania Nieprawidłowościom  
w Instytucjach Publicznych oraz Konstantym Miodowiczem 
Posłem na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej. Organizatorem tego 
wydarzenia był Zarząd Powiatowy Platformy Obywatelskiej.

W spotkaniu z minister i posłem oprócz władz samorządowych, 
przedstawicieli i członków PO udział wzięli mieszkańcy regionu.

Pani minister udzielała odpowiedzi na każde pytanie zadawane z 
sali. Odpowiedzi udzielał również poseł - Konstanty Miodowicz. 

Pytania były zróżnicowane, a dotyczyły między innymi kwestii 
związanych z: obowiązującą ustawą antykorupcyjną, poruszana była 
sprawa budowy nowego wysypiska odpadów komunalnych, czy też 
prywatyzacji Kopalni Siarki w Osieku.

Na zakończenie spotkania Minister Julia Pitera otrzymała 
upominki od Burmistrza Miasta i Gminy Staszów Andrzeja Iskry 
i Starosty Staszowskiego, kwiaty od przedstawicieli staszowskiej 
Platformy Obywatelskiej.

Ewa Mazanka 
fot. Łukasz Milewicz

sPotkanIe z mInIster julIą PIterą

17 czerwca br. minęła 100. 
rocznica urodzin mgr Jerzego 
Wójcickiego, długoletniego 
nauczyciela Liceum Ogólno-
kształcącego im. kard. Stefana 
Wyszyńskiego. Urodził się w 
rodzinie o głębokich warto-
ściach patriotycznych, będąc 
drugim pokoleniem przekazu-
jącym tradycje nauczycielskie. 

Ojciec Leon kierujący przez 
46 lat Szkołą Podstawową w 
Sokolinie w powiecie pińczow-
skim został wybrany w 1989 roku 
patronem tej szkoły. 

Jerzy Wójcicki absolwent 
Gimnazjum im. Bartłomieja 
Nowodworskiego w Krakowie 
oraz filologii klasycznej Uni-
wersytetu Jagiellońskiego w 
Krakowie, w czasie okupacji od 1 
stycznia 1940 roku do 15 stycznia 
1945 uczestniczył jako nauczy-
ciel w zorganizowanym tajnym 
nauczaniu w Sokolinie pow. 

Pińczów nauczając na poziomie 
szkoły średniej. Uzyskał status 
nauczyciela kombatanta tajnego 
nauczania. 

Podjął się tego ryzykownego 
dzieła razem ze swoim ojcem 
Leonem Wójcickim i kilkoma 
innymi nauczycielami. Tajne 
nauczanie w czasie okupacji to 
osobliwa karta bogatego życio-
rysu pana Jerzego. Był członkiem 
Tajnej Organizacji Nauczyciel-
skiej, do której to organizacji 
należał od 1940 r. 

Zaskarbił sobie wdzięczność 
i pamięć wielu uczniów tajnych 
kompletów. 

Rozrzuceni po kraju i całym 
świecie przez długie lata prowa-
dzili korespondencję z p. Jerzym, 
dzieląc się z nim swoimi sukce-
sami i troskami osobistymi oraz 
wspominając lata nauczania. 

Od września 1951 związał 
swoje życie ze Staszowem. Podjął 
pracę jako nauczyciel liceum 
ogólnokształcącego, wykonując 
ten piękny zawód, aż do czasu 
przejścia na emeryturę w 1972 
roku. 

Przez kilka lat pełnił rów-
nocześnie funkcje Kierownika 
Punktu Konsultacyjnego Kore-
spondencyjnego Liceum Ogólno-
kształcącego w Kielcach. Lubiany 
przez uczniów, często dyskutował 

z nimi na tematy pozalekcyjne. 
Życzliwość, wyrozumiałość, 
brak przesadnego rygoryzmu 
zjednywały mu młodych ludzi. 
W obcowaniu z nimi zmniejszał 
dystans pomiędzy uczniem a 
nauczycielem. 

W stosunku do uczniów był 
bardzo serdeczny, a indywidualne 
podejście do wychowanków zjed-
nywało mu słuchaczy. Widzieli 
w nim przyjaciela, który potrafi 
pomóc także w sytuacjach często 
osobistych. Lekcje z nim były 
pełne emocji, pozbawione lęku za 
to pełne śmiałych wypowiedzi. 
Nie stronił od dyskusji na różne 
tematy, nawet te trudne, starając 
się rozumieć argumenty uczniów 
i nie narzucać im swojego punktu 
widzenia.

Ulubionym jego powiedze-
niem było „dobrze jest jak jest, 
mogło być gorzej”. Obdarzony 
świetną pamięcią do ostatnich 
swoich dni często cytował swoje 
ulubione maksymy po łacinie. 

Był pasjonatem sportu i wier-
nym kibicem od czasów studiów 
swojemu ukochanemu klubowi 
krakowskiej Cracovii. Oprócz 
piłki nożnej prowadził zajęcia 
z lekkiej atletyki, a jego wycho-
wanka M. Staneta startowała 
później z sukcesami w mistrzo-
stwach Polski. 

Lubił spędzać czas w oto-
czeniu ludzi bliskich i przyjaciół. 
Pozostał w pamięci jako człowiek 
życzliwy w stosunku do ludzi, 
którym starał się służyć radą i 
pomocą. 

Za swoją pracę był wielokrot-
nie nagradzany odznaczeniami 
państwowymi i resortowymi.

Szczególnie cenił sobie Krzyż 
Maltański oraz Medal Zasłużony 
dla Miasta Staszowa. 

Jego całe życie to służba 
ideałom, które uznał jeszcze w 
młodości za najdroższe. Był do 
ostatnich dni życia osobą pełną 
ciepła, pogodną, życzliwą z sen-
tymentem wspominającą swoje 
długie życie. 

Zmarł 5 listopada 2005 roku. 
W uroczystościach pogrzebo-
wych w kościele Ducha Świę-
tego uczestniczyła liczna grupa 
mieszkańców Staszowa, wśród 
których było wielu jego uczniów 
i wychowanków. 

Dlatego pragnę w dużym 
skrócie przedstawić czytelnikom 
jego sylwetkę dla zachowania 
w pamięci tego zasłużonego 
pedagoga.

Niech pamięć o nim na 
zawsze pozostanie wśród nas.

Stefan Orłowski

zasłużony PedaGoG jerzy wójcIckI 1908 - 2005
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„PRZEWODNIK PO 
PARYŻU” (z cyklu Skarby 
Biblioteki Staszowskiej)

W zbiorach Biblioteki 
Publicznej znajduje się bardzo 
interesujące wydawnictwo 
informacyjne, a mianowicie 
„ILUSTROWANY PRZE-
WODNIK PO PARYŻU I 
WYSTAWIE POWSZECH-
NEJ 1900 r.”  Przewodnik 
został wydany nakładem księ-
garni Teodora Paprockiego i 
S-ki w Warszawie.  

Jedną z ciekawostek, które 
stanowią o wyjątkowości tego 
wydawnictwa, są reklamy 
zamieszczone na wewnętrz-
nej stronie okładki i stronach 
przedtytułowych. Dotyczą one 
Fabryki i magazynu bielizny 
wyłącznie męskiej Wacława 
Sułkowskiego z Warszawy, 
informują o asortymencie sklepu 
i fabryki K. Niemyskiego na 
Nowym Świecie w Warsza-
wie, która zajmowała się m.in. 
produkcją walizek, przybo-
rów podróżnych i myśliwskich. 
Reklama informuje, że „cenniki 
zaprzęgów, siodeł, przyborów 

sportowych-wysyła się bez-
włocznie”.

Na tej samej stronie rekla-
muje się również Magazyn 
konfekcji damskiej i dziecinnej 
Władysławy Kwiatkowskiej, 
a Fabryka Ozdobnej Biżuterii 
i Galanterii z czeskich grana-
tów Jana Reimanna zawiada-
mia, że „na wszechświatowej 
wystawie paryskiej wyroby (…) 
będą wystawione w specjalnym 
oddziale granatów czeskich”.

Sam „Przewodnik po 
Paryżu” posiada zezwolenie 
cenzury rosyjskiej na publikację. 
Jedną z ciekawszych informacji 
jest opublikowana tablica linii 
omnibusów, a także taksa doro-
żek i powozów na 2, 4 i 6 miejsc. 
„Przewodnik” został opubliko-
wany w związku ze Światową 
Wystawą w Paryżu w roku 1900, 
dlatego też w pewnej części jest 
również przewodnikiem po 
samej wystawie. Autorzy piszą, 
że ich  zadaniem jest „dać czy-
telnikowi ogólny zarys wystawy, 
ażeby z planem w ręku mógł 
łatwiej zorientować się na tych 
obszernych przestrzeniach. 

Do osiągnięcia tego celu 
służą załączone tu plany 
wystawy, wykonane ściśle 
według planu urzędowego. 
Przedstawiają one: 

1) Plan wystawy w całości.
2) Pola Elizejskie.
3) Wybrzeża Sekwany, zajęte 

pod wystawę.
4) Esplanadę Inwalidów.
5) Pole Marsowe.”
„Przewodnik”  zaopatrzony 

jest w aparat naukowy, który 
stanowi indeks ulic, planów, 
gmachów. 

Ewelina Głodek

„PrzewodnIk Po Paryżu”

To już II edycja Konkursu 
Plastycznego pt. „Pamiętamy 
Powódź” zorganizowanego 
przez Starostwo Powiatowe 
oraz Stowarzyszenie „Bez-
pieczny Powiat Staszowski”. 
Finał tego konkursu odbył się 
12 czerwca br. w klubie osiedlo-
wym „Iskierka”. 

Z kilkudziesięciu zgłoszo-
nych nagrodzono prace: Ber-
narda Nowaka – PSP w Strze-
gomiu, I miejsce w grupie dzieci 
niepełnosprawnych, Alberta 
Nowaka – PSP w Strzegomiu, I 
miejsce w grupie dzieci niepeł-
nosprawnych, Patrycji Mular-
czyk – PSP nr 3 w Staszowie, I 
miejsce w grupie 6-8 lat, Kingi 
Suska - PSP nr 3 w Staszowie, II 
miejsce w grupie 6-8 lat, Alek-

sandry Dutki - PSP nr 3 w Sta-
szowie, III miejsce w grupie 6-8 
lat, Bernadety Kwiatkowskiej 
– PSP w Smerdynie, I miejsce 
w grupie 9 – 12 lat, Agnieszki 
Suchojad – PSP w Kurozwę-
kach - II miejsce w grupie 9 -12 
lat, Jarosława Kowalika – PSP 
nr 1 w Staszowie - III miejsce 
w grupie 9 -12 lat, Katarzyny 
Chłodnickiej– PG nr 1 w Sta-
szowie I miejsce w grupie 13 – 16 
lat, Magdaleny Siudy– PG nr 1 w 
Staszowie II miejsce w grupie 13 
– 16 lat, Marii Głodek – PG nr 1 
w Staszowie III miejsce w grupie 
13 – 16 lat.

Po wręczeniu dyplomów i 
nagród wszystkim uczestnikom 
konkursu odbył się wernisaż 
zgłoszonych prac, a te szcze-

gólnie piękne omówił Tomasz 
Staszewski – artysta plastyk.

Powódź to wydarzenie trau-
matyczne, które odbija się na 
życiu osób dotkniętych tym kata-
klizmem i pozostaje na zawsze w 
ich pamięci, stanowiąc jednocze-
śnie cząstkę historii naszej ziemi. 
Zgłoszone prace oddawały w 

pełni dynamizm tego zjawiska i 
wielkie emocje z nim związane. 
Dominowały techniki malar-
skie, chociaż znalazły się także 
elementy rysunkowe, a nawet 
wyklejanki z plasteliny.

Tekst i fot.  
Aneta Sztaba-Derdaś

Pa m I ę ta m y 
P o w ó d Ź

Uczestnicy konkursu plastycznego

Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy w Staszowie  
informuje, że na stronie internetowej  

www.biblioteka-staszow.pl  
dostępny jest katalog komputerowy.  

Katalog nie zawiera jeszcze danych dotyczących całego 
księgozbioru biblioteki, ale aktualizowany jest na bieżąco.
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Tegoroczny Bieg Wiosny z 
okazji 217. rocznicy uchwalenia 
Konstytucji 3 Maja odbył się 18 
maja 2008 roku w Wiśniowej. 

Organizatorem akcji „Polska 
Biega” była Gazeta Wyborcza, 
TVP SPORT i RMF. Patronat na 
naszym Biegiem Wiosny objął 
Burmistrz Miasta i Gminy Sta-
szów, Dyrektor Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Staszowie, Dyrektor 
Publicznej Szkoły Podstawowej 
w Wiśniowej, Powiatowe Zrze-
szenie LZS.

Bieg rozpoczął się o godz. 
10.00 w Wiśniowej. Trasa prze-
biegała wokół Zespołu Pałacowo- 
Parkowego w Wiśniowej, liczyła 
ona 1000 m.

W biegach przełajowych 
wzięło udział 68 osób. W impre-
zie brały udział następujące 
szkoły: PSP w Wiśniowej, PSP 
w Czajkowie, PSP w Mostkach, 
PSP  w Kurozwękach, PSP w 
Smerdynie, PSP w Wiązownicy 
Dużej, PSP nr 1 w Staszowie, PSP 
w Koniemłotach, Gimnazjum nr 
2 w Staszowie, Gimnazjum w 
Czajkowie. 

W kategorii dziewcząt ze 
Szkoły Podstawowej w dystansie 
na 1000 metrów I miejsce zajęła 
Aleksandra Dziedzic z PSP w 

Wiśniowej, II Milena Krakówka 
z PSP w Kurozwękach, a III Ilona 
Krupa z PSP w Wiśniowej.

Z kolei w kategorii chłopców 
ze Szkoły Podstawowej w rów-
nież w dystansie 1000 metrów 
zwycięstwo odniósł Grzegorz 
Mazurkiewicz z PSP w Wiązow-
nicy Dużej, II miejsce Piotr Boroń 
z PSP w Smerdynie, III Mateusz 
Leśniewski z PSP w Wiązownicy 
Dużej.

W kategorii dziewcząt z 
gimnazjum zwyciężyła Izabela 
Kopeć z Gimnazjum w Czaj-
kowie.

Wyniki biegów chłopców 
z gimnazjum przedstawiają się 
następująco: jako pierwszy do 
mety dobiegł Mateusz Fortuna, a 
drugi Hubert Bonarek obydwaj z 
Gimnazjum w Czajkowie.

Na dystansie 3000 m chłop-
ców zwyciężył Patryk Przetak z 
Gimnazjum nr 2 w Staszowie, 
drugi do mety dobiegł Wojciech 
Krupa też z Gimnazjum nr 2 
w Staszowie, a trzeci Dominik 
Świątek z PSP Koniemłoty.
Po biegach nastąpiło wręczenie 
nagród najlepszym, a wszyscy 
uczestnicy na zakończenie wzięli 
udział w poczęstunku.

E. Mazanka, fot. L. Kopeć

b I e G  w I o s n y

Najlepsi uczestnicy

10 maja 2008 roku w sobotę 
odbył się już po raz czwarty 
Rajd Staszowski.

Organizatorami tegorocz-
nego rajdu byli: Koło Grodzkie 
PTTK, Urząd Gminy w Szy-
dłowie, Urząd Miasta i Gminy 
w Staszowie, Ośrodek Rekreacji 
i Sportu w Staszowie, Stowa-
rzyszenie Bezpieczny Powiat 
Staszowski, Stowarzyszenie 
Ludowe Związki Sportowe, 
Centrum Kultury w Szydłowie. 
Kierownikiem rajdu był Lucjan 
Zaczkowski, zastępcą Ireneusz 
Kapusta, komandorem Andrzej 
Wawrylak, a kierownikami tras 
rowerowych Roman Bienia-
szewski, Sławomir Migalski. 

Patronat honorowy nad 
rajdem objął Burmistrz Staszowa 
Andrzej Iskra, a gospodarzem 
rajdu był Wójt Gminy Szydłów 

Jan Klamczyński.
Celem rajdu było m.in.: pro-

mowanie krajoznawstwa czy 
też aktywnych form wypo-
czynku, promowanie zdrowego 
stylu życia przeciwdziałanie 
patologiom, a wśród nich– nar-
komanii, alkoholizmowi wśród 
młodzieży.

Uczestnicy rajdu mieli do 
wyboru dwa warianty trasy. 
Pierwsza trasa miała długość 
ok. 55 km i prowadziła przez: 
Staszów Rynek, Rytwiany, Ole-
śnica, Strzelce, Jarosławice, 
Tuczępy, Podlesie, Szydłów, 
Kurozwęki, Staszów. Druga 
trasa o długości ok. 30 km wiodła 
przez: Staszów Rynek, Zagrody, 
Kurozwęki, Kotuszów, Szydłów, 
Gacki, Ponik, Niemścice, Oglę-
dów, Staszów.

Każdy uczestnik rajdu otrzy-

mał znaczek rajdowy, odcisk 
pieczęci okolicznościowej, 
pamiątkowy dyplom dla dru-
żyny, czy też punkty do Kolar-
skiej Odznaki Turystycznej. 
Na zakończenie rajdu odbyło 

się ognisko, na którym uczest-
nicy mogli spróbować rajdowej 
kiełbaski.

Ewa Mazanka
fot. Łukasz Milewicz

IV rajd staszowskI

Uczestnicy IV Rajdu Staszowskiego wraz  
z Burmistrzem Andrzejem Iskrą

Na trasie biegu
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20 maja o godzinie 16.00 na stadionie miejskim 
w Staszowie rozegrany został mecz dwóch zaprzy-
jaźnionych ze sobą drużyn OLD BOY Pogoń Sta-
szów OLD BOY Star Starachowice.

Regulaminowy czas gry nie wyłonił zwycięscy 
tej konfrontacji, po zaciętej grze padł remis 3:3. Dwie 
bramki dla naszej drużyny strzelił Tomasz Dębski oraz 
Eugeniusz Szymczak - jedną.

O zwycięstwie pogonistów zadecydowała seria 
rzutów karnych, w których staszowianie nie pozosta-
wili cienia złudzeń drużynie gości.

Podczas meczu obecny był Burmistrz Miasta i 
Gminy Staszów Andrzej Iskra, który po zakończeniu 
spotkania wręczył drużynom puchary oraz pamiąt-
kowe gadżety. 

Zawody odbyły się na bardzo wysokim poziomie 
sportowym oraz w atmosferze Fair Play.

Tekst i fot. Łukasz Milewicz

mecz wsPomnIeń

W ciągu tych 15 lat festynów odbyło się 
wiele wspaniałych imprez z znamienitymi 
ludźmi, a zaczęło się wszystko od występu 
na staszowskim stadionie niezapomnia-
nych „Orłów Górskiego. Sam świętej 
pamięci Kazimierz Górski przybył do 
Staszowa 10 października 1993 roku.

A gościli tu wraz z Panem Kazimierzem 
takie sławy Polskiego futbolu jak Grzegorz 
Lato, Jan Domarski, Leszek Ćmikiewicz, 
Robert Gadocha, Adam Musiała, Adam 
Nawałka, Zdzisław Kapka, Kazimierz Kmie-
cik, Janusz Kupcewicz.

Reprezentacja Śląska: Gerard Cieślik, Sta-
nisław Oślizło, Herman, Bula, Maszczyk.

Reprezentacja Krakowa: Kusto, Sarnat, 
Nawałka, Kmiecik.

Reprezentacja Polonii Warszawa, FC 
„Zammelen” Belgia.

Reprezentacja Artystów Polskich: Michał 
Milowicz, Maciej Kozłowski, Piotr Zelt, 
Marek Kościkiewicz, Jarek Jakimowicz, 
Jacek Kopiczyński, Prezes RAP Ryszard 
Adamus, Adam Wolski, Piotr Kubiczek, 
Paweł Wencel, Marcin Dobrociński, Tomasz 
Papryk, Dariusz Piskorz, Tomasz Sapryk, 
Dariusz Piskorz, Tomasz Kalczyński i Stefan 
Friedman, Robert Moskwa.

Zespoły Kabaret Rak, Alosza Awdiejew, 
De Mono, Golden Live, Sex Bomba.

Ci wszyscy byli gośćmi staszowskiej 
drużyny „OLD BOYS” powołanej 20 lat 
temu, przez byłych zawodników „POGONI” 
– Zbigniewa Rajcę, Mariana Charygę, 
Wiktora Kosińskiego, Jana Figórskiego oraz 
Tadeusza Madeja, który te wszystkie festyny 
organizował na rzecz potrzebujących „Dzieci 
Niepełnosprawnych”. 

Po odnowionej starej kontuzji i operacji 
stawu biodrowego (jego całej wymianie) w 
2008 roku postanowił zakończyć ten cykl 

festynów występem 
24 maja 2008 roku. W 
czasie tych piętnastu 
lat festyny przynio-
sły bardzo wymierne 
efekty dla Naszych 
Dzieci, a to wszystko 
dzięki ofiarności i 
pomocy wielu staszow-
skich firm i nie tylko. 
Pomagały nam firmy z 
Ostrowca, Kielc, Stara-
chowic, Połańca, Kuro-
zwęk, Rytwian, Skar-
żyska, Buska, Rudek, 
Stopnicy, Bogorii, a 
było ich ponad 200 przez 
15 lat. 

Kolejny festyn odbył się we 
wspaniałej atmosferze dzięki wspar-
ciu Burmistrza Miasta i Gminy Sta-
szów Andrzeja Iskry, Rady Miejskiej 
oraz ogromnemu zaangażowaniu 
firm staszowskich i powiatów sąsia-
dujących.

Wspólna inicjatywa Reprezen-
tacji Artystów Polskich i „OLD 
BOYS” Staszów oraz przyjaciół z 
boiska Skarżyska i Buska przyniosła 
efekt finansowy w kwocie około 16 
tys. złotych.

Po rozliczeniu kosztów organizacyjnych, 
pieniądze podzielono następująco: 4 tys. zł 
otrzymały dzieci z Koła Osób z Upośledze-
niem Umysłowym w Staszowie, 3,5 tys. zł 
dla dzieci na Agrykoli, którymi opiekują się 
Artyści, za 3,5 tys. zł sfinansowano koncert 
zespołu Sex Bomba i 1 tys. zł otrzymała 
Parafia św. Barbary w Staszowie. 

A to wszystko dzięki pomocy firm ich 
właścicieli, prezesów i dyrektorów, którym  

serdecznie pragnę podziękować za lata 
pomocy. Bez ich wsparcia i ogromnego serca 
nie byłoby tych festynów. 

Jednym ze sponsorów Festynu Sportowo 
– Rekreacyjnego był Urząd Miasta i Gminy 
w Staszowie.

Tadeusz Madej,
fot. Łukasz Milewicz

15 lat festynów sPortowo – rekreacyjnych

Wspólne zdjęcie OLD BOY Pogoń Staszów i OLD BOY Star Starachowice

Burmistrz Miasta Staszowa Andrzej Iskra składa serdeczne gratulacje 
 i wręcza statuetkę Tadeuszowi Madejowi

Puchar dla drużyny Artystów odbiera  
Stefan Friedmann
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Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Andrzej Iskra przemawia  
na otwarciu spartakiady

W dniu �� maja �008 roku 
Burmistrz Miasta i Gminy 
Staszów Andrzej Iskra wziął 
udział w uroczystym otwarciu 
Międzynarodowej Spartakiady 
Młodzieży w Połańcu.

Miastami partnerskimi, które 
uczestniczyły w Spartakiadzie 
Młodzieży były: Stara Lubowna 
– Słowacja, Swalawa – Ukraina, 
Vsetin – Czechy, Nowy Sącz 
– Polska, Połaniec – Polska.

Wśród konkurencji sporto-
wych było m.in.: lekkoatletyka 
bieg na 60 m, 600 m, 1000 m, szta-
feta  4x50m, czy też skok w dal i 
pchnięcie kulą. Rozegrano prawie 
30 rywalizacji sportowych.

Po południu uczestników i 
zawodników odwiedził mistrz 
olimpijski Robert Korzeniowski. 

Ewa Mazanka
fot. Łukasz Milewicz

W dniu 3 czerwca 2008 
roku w Morawicy odbył się finał 
wojewódzki XIII Ogólnopol-
skiego Turnieju w piłce nożnej 
im. Marka Wielgusa.

Po rozegraniu eliminacji 
powiatowych i półfinałów woje-
wódzkich do rozgrywki finałowej 
zakwalifikowało się osiem drużyn 
dziewcząt. Były to: Ibis Mirzec, 
SP Małogoszcz, SP w Łącznej, 
UKS „Gacuś” Konieczno, UKS 
Junior Kunów, UKS „Jedynka” 
Pińczów, Koziołki Pacanów i 
reprezentująca nasz region dru-
żyna „INTEGRO” Staszów. 

Dziewczęta z Integro nie 
miały sobie równych. Wygry-
wały kolejno: z Konieczno 7:2, 
SP w Łącznej 5:0, z Koziołkami 
Pacanów 7:0, a w wielkim finale 
pokonały drużynę Ibis Mirzec 
8:1.

Dzięki wspaniałej grze dziew-
częta z Integro zdobyły wszystkie 
nagrody indywidualne. Najlep-
szym strzelcem została Martyna 
Bieszczad, która zdobyła 10 
goli. Najlepszym bramkarzem 

turnieju była Martyna Jarosz, a 
najlepszą zawodniczką została 
Justyna Kos. 

Dzięki zdobyciu tytułu 
Mistrza Województwa drużyna 
Integro awansowała do grona 
szesnastu najlepszych drużyn 
w kraju i będzie reprezentowała 
nasze województwo w finale 
ogólnopolskim, który odbędzie 
się w dniach 7-9 października 
2008 roku w Bydgoszczy.

Drużyna, która zdobędzie 
tytuł Mistrza Polski otrzyma 
medale z rąk trnera Leo Bencha-
chera i w nagrodę pojedzie 14 
października 2008 roku do Bra-
tysławy na mecz eliminacyjny do 
mistrzostw świata, który rozegra 
tam nasza reprezentacja. 

Drużyna Integro wystąpiła w 
składzie: Klaudia Hałas, Patrycja 
Winkler, Martyna Bieszczad, 
Justyna Kos, Kamila Cecelon, 
Natalia Błasiak, Martyna Jarosz, 
Aleksandra Kułaga, Weronika 
Nowak, Trenerem drużyny jest 
Zbigniew Oleszek. 

Red.

14 czerwca 2008 r. w Golejo-
wie odbył się Turniej Siatkówki 
Plażowej w ramach akcji „Lato 
zaczyna się na Golejowie”. 
Organizatorami turnieju byli: 
Burmistrz Miasta i Gminy 
Staszów, Ośrodek Sportu i 
Rekreacji w Staszowie oraz 
Integracyjny Uczniowski Klub 
Sportowy „INTEGRO” Sta-
szów. 

Turniej był adresowany dla 
uczniów szkół podstawowych i 
gimnazjalnych. Oprócz uczniów 
staszowskich szkół (SP nr 2, SP 
nr 3, Gimnazjum nr 1 i nr 2) do 
Golejowa przyjechali uczniowie 
z połanieckich szkół. Rozgrywki 
odbywały się systemem brazy-
lijskim (do dwóch przegranych 
meczy) w dwóch kategoriach wie-
kowych: szkoły podstawowe – 6 
zespołów, gimnazja – 16 zespo-
łów. (w sumie 44 zawodników).
Ciekawie zapowiadały się roz-
grywki w starszej kategorii, gdzie 
rywalizowali ze sobą zawodnicy 
zaprzyjaźnionych klubów MKS 
„Czarni” Połaniec i IUKS „Inte-
gro” Staszów. Walka o pierw-

sze miejsce odbyła się między 
dwiema parami z Połańca. Para 
Lampart-Materkowski pokonała 
parę Dyl-Sobolewski. O trzecie 
miejsce spotkały się pary ze Sta-
szowa, Wach-Błaszczyk przeciw 
Grosicki-Kalota, lepsza okazała 
się ta pierwsza. W grupie szkół 
podstawowych w finale para 
Kaczmarczyk-Bąk z Połańca 
pokonała parę Walenciak-Dzie-
dzic ze Staszowa.

To były świetnie zorgani-
zowane zawody. Organizato-
rzy zapewnili puchary, medale 
i dyplomy dla drużyn, które 
zajęły miejsca I-III, a także pro-
fesjonalną obsługę sędziowską. 
Dodatkowym atutem tej imprezy 
była wspaniała pogoda i otocze-
nie (boiska wkomponowane w 
kompleks lasów golejowskich).

Podczas ceremonii zakoń-
czenia, organizatorzy zapewnili, 
że w najbliższym czasie na tere-
nie Golejowa odbędzie się cykl 
turniejów siatkówki plażowej w 
różnych kategoriach wiekowych, 
a także turniej rodzinny.

Wiesław Grosicki

sIatkówka Plażowa  
w GolejowIe

fInał wojewódzkI

Zwycięska drużyna z trenerem

mIędzynarodowa sPartakIada
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17 czerwca 2008 roku 
uroczyście obchodzono 
Święto Patrona Szkoły 
– Stefana Żeromskiego w 
Publicznej Szkole Podsta-
wowej w Kurozwękach.

Uroczystość rozpoczęła 
się uroczystą mszą świętą 
w kościele w Kurozwękach, 
która zgromadziła pracow-
ników szkoły i przedszkola, a 
także zaproszonych gości.

Główne obchody odby-
wały się w placówce szkoły. 
Na samym początku wprowa-
dzony został sztandar szkoły. 
Tuż potem miały miejsce oko-
licznościowe wystąpienia. 

Zgromadzeni goście mogli 
podziwiać wspaniały pro-
gram artystyczny poświęcony 
w całości Stefanowi Żerom-
skiemu znanemu literatowi 
polskiemu.

Pani dyrektor Krystyna 

Batóg wręczyła odznakę 
„Przyjaciel Szkoły” m.in. 
Bu r m is t r zowi  Mias t a  i 
Gminy Staszów Andrzejowi 
Iskrze. Nagrodę tę w imieniu 
burmistrza odebrał Irene-
usz Ciepiela – Kierownik 
Wydziału Promocji, Pozy-
skiwania Środków i Rozwoju 
Regionalnego w UMiG w Sta-
szowie. Czerwone serduszko 
jako wyróżnienie dostało 5 
osób.

Na koniec uroczystości 
szkolnych odbyła się pre-
zentacja artystyczna dzieci 
z Przedszkola oraz uczniów 
szkół.

Obchody zakończono przy 
wspólnym biesiadowaniu w 
Czernicy.

Ewa Mazanka
fot. Łukasz Milewicz 

śwIęto szkoły  
w kurozwękach

19 czerwca w siedzibie 
Hotelu Marriot w Warsza-
wie odbyła się Konferencja 
Programowa Eksporte -
rów polskich pod honoro-
wym patronatem Ministra 
Gospodarki Waldemara 
Pawlaka. 

Tematem Kongresu była 
strategia proeksportowego 
rozwoju gospodarki. Konfe-
rencję otworzył Prezes Sto-
warzyszenia Eksporterów 
Polskich Mieczysław Twaróg. 
Wśród zaproszonych gości 
znalazło się wiele osób ze 
„świata” parlamentarnego 
m.in.: Sekretarz Stanu w 
Ministerstwie Gospodarki 
Adam Szejnfeld, Minister 
Rolnictwa Marek Rawicki, 
Wiceminister Finansów Kata-
rzyna Zajdel – Kurowska, 
Wiceminister rozwoju regio-
nalnego Jarosław Pawłowski.

Debata dotyczyła w szcze-

gólności sytuacji i perspek-
tyw rozwoju eksportu oraz 
szans i zagrożeń związanych 
z jego rozwojem. Jednym 
z podstawowych punktów 
programowych była strategia 
przystąpienia Polski do strefy 
euro.

Konferencję podsumował 
wykład byłego Radcy Eko-
nomicznego Ambasady RP 
w Kijowie Mikołaja Oniusz-

czuka dotyczący realiów 
i perspektyw współpracy 
gospodarczej z Rosją i Ukra-
iną. 

Finałowym punktem 
Konferencji było wręczanie 
nagród „Liderom Eksportu 
Polskiego”. Z naszego regionu 
nagrodzonym liderem zostały 
Kopalnie i Zakłady Che-
miczne „Siarkopol” S.A. 
w Grzybowie, a medalem 

za szczególne osiągnięcia 
wyróżniona została Huta 
Szkła Gospodarczego Tade-
usza Wcześniaka.

Wśród honorowych gości 
Konferencji znaleźli się Bur-
mistrz Miasta i Gminy Sta-
szów Andrzej Iskra oraz Sta-
rosta Powiatu Staszowskiego 
Romuald Garczewski. 

Tekst i fot. Łukasz Milewicz

konferencja ProGramowa

Na zdjęciu od prawej: dyr. Krystyna Batóg, Ireneusz Ciepiela kierownik 
Wydziału PŚR w UMiG i Joanna Pokora skarbnik MiG w Staszów

Dzieci podczas występu artystycznego

Liderzy Eksportu
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17 czerwca 2008 r. w Sali Kongresowej 
Centrum Konferencyjnego Exbud Skan-
ska w Kielcach odbyła się gala podsumo-
wująca projekt „Świętokrzyska Kuźnia 
Pomysłów”. Projekt realizowany był przez 
Wyższą Szkołę Ekonomii, Turystyki i 
Nauk Społecznych.

Świętokrzyska Kuźnia Pomysłów to 
program finansowany w ramach Sekto-
rowego Programu Operacyjnego Rozwój 
Zasobów Ludzkich priorytet „Rozwój 
społeczeństwa opartego na wiedzy - zmniej-
szenie dysproporcji edukacyjnych pomiędzy 
miastem a wsią”. W ramach projektu szko-
łom zlokalizowanym na obszarze do 5000 
mieszkańców województwa świętokrzy-
skiego, na którego terenie znajdują się 72 
gminy wiejskie została udzielona pomoc w 
zakresie tworzenia i wdrażania programów 
rozwojowych oraz wsparcie finansowe w 
postaci dotacji w kwocie 30.000 PLN.

Celem projektu było wsparcie szkół 
w rozwijaniu umiejetności pozyskiwania 
dodatkowych środków na rozszerzenie 
oferty edukacyjnej szkoły dla zapewnienia 

i wyrównywania szans 
edukacyjnych dzieci wiej-
skich. W przypadku szkół 
wiejskich ma to szczególne 
znaczenie, wspomagające 
rozwój poznawczy oraz 
rozwijanie umiejętności 
przydatnych w szybko 
zmieniającej się rzeczy-
wistości.

W ramach projektu z 
Gminy Staszów przystą-
piły dwie szkoły: Zespół 
Placówek Oświatowych 
- Publiczna Szkoła Pod-
stawowa i Przedszkole w 
Koniemłotach oraz Zespół 
Placówek Oświatowych 
– Publiczna Szkoła Podstawowa i Przed-
szkole w Smerdynie.

PSP w Koniemłotach i PSP w Smerdy-
nie przystapiły do programu ŚKP w marcu 
2007 r. PSP Koniemłoty zdobywając 96 pkt. 
została bardzo wysoko oceniona i zajęła 
zaszczytne III miejsce, a Szkoła Podstawowa 

w Smerdynie zdobywając 93 pkt. zajęła 
IX miejsce spośród pięćdziesięciu szkół. 
Projekty mają charakter wielowymiarowy i 
wielopłaszczyznowy mogą być powielane i 
służyć jako przykład innym placówkom. 

Joanna Furtak
fot. ZPO - PSP Koniemłoty

śwIętokrzyska kuŹnIa Pomysłów

30 maja 2008 roku dzieci z Publicz-
nego Przedszkola w Koniemłotach pod 
opieką Jadwigi Wadowiec, Agnieszki 
Kardynał i Anny Lasoty wzięły udział 
w Międzyprzedszkolnych Zawodach 
Sportowych zorganizowanych przez 
Gminne Przedszkole w Oleśnicy z okazji 
Międzynarodowego Dnia Dziecka.

Nad całością uroczystości czuwała 
dyrektor Gminnego Przedszkola w Ole-
śnicy Zofia Ambroży i wychowawczynie: 
Maria Ambroży, Alina Ambroży i Anna 
Adamczyk.

Gości przywitała dyrektor Gminnego 
Przedszkola w Oleśnicy Zofia Ambroży.

Podczas uroczystego otwarcia Mię-
dzyprzedszkolnych Zawodów Sporto-
wych, przy dźwiękach Hymnu Narodo-
wego, zapłonął znicz olimpijski. 

Po zaproszeniu do wspólnej zabawy 
drużyny spor towe wyruszyły na 
„START”.

Komisja sędziowska pod przewodnic-
twem Pani dyrektor oceniała dokładność 
i szybkość zadań wykonywanych przez 
członków drużyny.

Zawodnicy bardzo się starali, a szala 
zwycięstwa przechylała się raz na jedną, 
raz na drugą stronę. Ostatecznie, decyzją 
Komisji Sędziowskiej, ogłoszono remis. 
Potem nastąpił uroczysty i wzniosły 
moment - wręczenie nagród. Obie dru-

żyny z rąk przewodniczącej Komisji 
Sędziowskiej otrzymały dyplomy i piękne 
puchary.

Agnieszka Kardynał w imieniu dyrek-
tora Zespołu Placówek Oświatowych 
Publicznej Szkoły Podstawowej i Przed-
szkola w Koniemłotach Teresy Skuzy i 
wychowawczyń z przedszkola na ręce 
Pani Dyrektor Gminnego Przedszkola 
w Oleśnicy Zofii Ambroży przekazała 
pamiątki. Były to: kalendarz na  2008 rok, 
wykonany przez nauczycieli ze Szkoły 
Podstawowej w Koniemłotach w ramach 
projektu Świętokrzyska Kuźnia Pomy-
słów  i pamiątkowy album ze zdjęciami 
przedszkolaków zawierający dedykację:

Są chwile, które w pamięci zostają
i choć czas mija, one nadal trwają.
Są takie osoby, które raz poznane
już zawsze będą pamiętane.
Po wręczeniu nagród i upominków 

odbyło się pieczenie kiełbasek przy 
ognisku i wspólna zabawa przy muzyce. 
Dzieci z obydwu przedszkoli zaprezento-
wały swój dorobek artystyczny. 

Dzieci z Oleśnicy pod kierunkiem 
Pań:  Marii Ambroży i Aliny Ambroży 
pięknie śpiewały i tańczyły.

Przedszkolaki z przedszkola w 
Koniemłotach, pod kierunkiem Jadwigi 
Wadowiec śpiewały piosenki i dekla-
mowały wiersze, a zespół wokalno 

– taneczny „Krasnale i Biedronki” pro-
wadzony przez Annę Lasotę i Agnieszkę 
Kardynał zaprezentował się w tańcu 
„Koziorajka”.

Widać było ogromne zaangażowanie 
rodziców przedszkolaków z przedszkola 
w Oleśnicy w organizację tej wspaniałej 
imprezy.

Dzieci nie tylko świetnie się bawiły, 
ale przede wszystkim nauczyły się zasad 
efektywnej współpracy w grupie, co 
było widoczne podczas zawodów spor-
towych.

Na pożegnanie każde dziecko otrzy-
mało kolorowy balon i z uśmiechem na 
twarzy wróciło do swojego przedszkola. 

Anna Lasota  - współorganizator
fot. Agnieszka Kardynał

dzIeń dzIecka w Przedszkolu

Dzieci w trakcie jednej z konkurencji sportowej

Na uroczystym zakończeniu roku szkolnego 2007/2008  
w Koniemłotach dyrektor Teresa Skuza przekazała na ręce  

kierownika Wydziału Promocji, Pozyskiwania Środków i Roz-
woju Regionalnego Ireneusza Ciepieli podziękowanie dla Gminy 

Staszów, upamiętniające udział w Świętokrzyskiej Kuźni Pomysłów
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20 czerwca w naszych szko -
łach po raz ostatni w roku szkol-
nym 2007/2008 zabrzmiał dzwo-
nek, symbolizujący koniec roku  
i rozpoczęcie wakacji.

W szkołach odbywały się uroczyste apele, 
uczniowie odbierali świadectwa, nagrody 
i dyplomy, a nauczyciele kwiaty i podzię-
kowania. Nie zabrakło także wspólnych 
pamiątkowych fotografii, były chwile radości 
i wzruszeń.

Redakcja „Monitora Staszowskiego” 
życzy wszystkim pedagogom, uczniom 
udanego wypoczynku wakacyjnego oraz 
szczęśliwego powrotu do szkoły.

Ewa Mazanka, fot. Łukasz Milewicz

zakończenIe roku szkolneGo 2007/2008 

Podsumowania roku szkolnego w ZPO nr 1 
- przemawia dyr. Małgorzata Kazimierska

Nagrody z rąk Przewodniczącego RM  
Kryspina Bednarczyka otrzymują uczniowie 

ZPO nr 1 w Staszowie

Burmistrz Andrzej Iskra w trakcie wręczania 
nagród najlepszym uczniom  

Szkoły Podstawowej nr 3 w Staszowie

Burmistrz Andrzej Iskra składa podziękowania za wieloletnią pracę 
Bożenie Wątrobie - nauczycielce ZPO nr 1 w Staszowie

Uroczysta Msza św. na zakończenie roku szkolnego w Czajkowie

Dariusz Kubalski wiceprzewodniczący RM 
wręcza  puchary wyróżniającym  

się sportowcom staszowskiej „trójki”

Uczniowie staszowskiej „jedynki” tanecznym krokiem zmierzają na zasłużone wakacje

Rodzice uczniów oraz władze samorządowe licznie przybyli na zakończenie roku szkolnego  
w  Szkole Podstawowej nr 3 w Staszowie



 3�MONITOR STASZOWSKI NR 4 (132) / 2008

Św. Joanna Beretta Molla 
urodziła się w Magenta 4 paź-
dziernika 1922 r. jako dzie-
siąta z trzynaściorga dzieci. 
Studiowała medycynę na Uni-
wersytecie Mediolańskim i w 
Pavi. Dyplom lekarza otrzy-
mała w 1949 roku. W roku 
1952 zrobiła specjalizację z 
pediatrii i oddała się bez reszty 
opiece nad dziećmi, pracując 
w Ponte Nuovo i Mesero. Pra-
gnęła mieć dużo własnych 
dzieci. Wyszła za mąż dnia 
24 września 1955 roku za 
inż. Piotra Molla. Urodziła 
czwórkę dzieci. Niestety w 
pierwszych miesiącach czwar-
tej ciąży stwierdzono włók-
niaka macicy, który zagrażał 
dziecku i jej życiu. Gotowa 
na każdą ofiarę poddała się 
operacji usunięcia guza z 
zastrzeżeniem, że pragnie 
uratować przede wszystkim 
dziecko. Powtarzała: „Jestem 
gotowa na wszystko, aby tylko 
moje dziecko żyło”.

21 kwietnia 1962 r. przycho-
dzi na świat śliczna córeczka, a 
28 kwietnia umiera heroiczna 
matka, przeświadczona że „jest 
grzechem zamordować dziecko 
w swoim łonie”. Z pełną świa-
domością przyjęła śmierć, aby 
wypowiedzieć swoje „tak” dla 
życia własnego dziecka.

24 kwietnia 1994r. Ojciec 
Święty Jan Paweł II beatyfiko-
wał Joannę Beretta Molla, a 16 
maja 2004 r. w „Roku Rodziny” 
odbyła się jej kanonizacja.

Św. Joanna jest patronką 
narzeczonych, patronką rodzin, 
kobiet w stanie błogosławionym 
i służby zdrowia (więcej na 
stronie www.swietajoanna.pl). 
Rys historyczny ukaże się w 
następnym numerze.

15 czerwca 2008 r. do Sta-
szowa przybyły relikwie św. 
Joanny Beretty Molla. Po uro-
czystym powitaniu na granicy 
parafii i przyjęciu przez pro-
boszcza parafii św. Barbary ks. 
Edwarda Zielińskiego w uro-

czystej procesji udział wzięli: 
duchowieństwo, przedstawi-
ciele władz samorządowych 
miejsko-gminnych i powiato-
wych, orkiestra górnicza, dzieci, 
młodzież, rodziny wielodzietne 
oraz przedstawiciele wszyst-
kich grup społecznych naszego 
miasta.

Przy śpiewie pieśni powital-
nych i hymnów wykonywanych 
przez naszą orkiestrę zostały 
wniesione do kościoła i usta-
wione na przygotowanym na 
tę okoliczność podium. Słowo 
powitalne do św. Joanny skie-
rowały dzieci, młodzież, narze-
czeni, rodziny i przedstawiciele 
służby zdrowia. Całej uroczy-
stości przewodniczył Dyrektor 
Krajowego Duszpasterstwa 
Rodzin o. profesor Andrzej 
Rębacz. On też wygłosił oko-
licznościowe kazanie. Księ-
dza Biskupa reprezentował ks. 
profesor Roman Sieroń, który 
przewodniczył Mszy świętej 
koncelebrowanej ku czci św. 
Joanny, a w imieniu kapłanów 
dekanatu – dziekan dekanatu 
staszowskiego ks. prałat Henryk 
Kozakiewicz. 

Kaznodzieja zwrócił uwagę 
na położenie rodziny zwłaszcza 
wielodzietnej w złożonej rzeczy-
wistości polskiej i europejskiej. 
Mówił o odpowiedzialności 
przed Bogiem za jedność w mał-
żeństwie, przekazywanie życia i 
rozwój wiary w rodzinie.

Przykładem takiej wiary i 
miłości w rodzinie, aż do hero-
izmu jest św. Joanna. 

Przyjęta w znaku relikwii 
obejmuje swoim wstawiennic-
twem u Boga wszystkich trosz-
czących sie o rodzinę. Jej pełne 
świętości życie ukoronowane 
zostało oddaniem własnego 
dla uratowania życia dziecka 
w myśl słów Chrystusa, że „nie 
ma wiekszęj miłości” wyniosły 
ją do chwały ołtarzy.

Jan Paweł II ukazał św. 
Joannę współczesnemu światu 
jako „nowoczesną świętą”.

Na zakończenie Mszy 
świętej, uroczystym aktem 
zostały zawierzone opiece św. 
Joanny rodziny miasta, gminy 
i powiatu.

Zawierzenia dokonali przed-
stawiciele rodzin i samorządów 
(Miasta i Gminy Staszów oraz 
Starostwa Powiatowego).

Oddzielnym aktem zawie-
rzenia stało sie poświęcenie 
służby zdrowia przez przedsta-
wicieli naszych lekarzy. Jeste-
śmy głęboko przeświadczeni, 
że św. Joanna pozostając wśród 
nas w znaku Relikwii, będzie 
wypraszała potrzebne łaski 
dla wszystkich, którzy do niej 
zwracać sie będą.

W godzinach popołudnio-
wych zaś odbyło sie spotkanie 
z piosenką przy ognisku dla 
dzieci, sponsorowane przez 
Artura Garbackiego, a przy-
gotowane przez Parafię św. 
Barbary i Staszowski Ośrodek 
Kultury. Spotkanie uświetnili: 
straż pożarna, policja, ratow-
nictwo medyczne, harcerze i 

inni. Dzieci mogły posłuchać 
orkiestry Tadeusza Wrześniaka, 
korzystać z przejażdżki bryczką, 
brać udział w licznych konkur-
sach, zabawach i śpiewach 
– także religijnych. A wszystko 
to ku uczczeniu św. Joanny, aby 
także w taki sposób wyrazić 
radość z jej obecności pośród 
nas w znaku Relikwii.

ks. Edward Zieliński, 
fot. M. Sobieniak

św. joanna  
beretta molla  

na zIemI staszowskIej

W procesji udział wzięli mieszkańcy miasta

Uroczysta Msza święta

Relikwia świętej
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10  m a j a  2 0 0 8  r.  Z e s p o ł y 
Taneczne „Kleks” ze Staszowa 
brały udział w Ogólnopolsk im 
Tanecz ny m Sabacie  Zespo łów 
Dz ie c ię cych i  M łod z ież ow ych 
„Złota miotła Baby Jagi - Kielce 
2008”. 

Festiwal odbywał się w Woje-
wódzkim Domu Kultury. W dwóch 
kategoriach wiekowych uczestni-
czyło 44 zespoły. 

„Kleksy” zdobyły tam „Srebrną 
miotłę Baby Jagi”.

Natomiast 18 maja 2008 r. repre-
zentowały Staszów na „ IV Święto-
krzyskich Konfrontacjach Dziecię-
cych i Młodzieżowych Zespołów 
Tanecznych Kielce 2008”.

Zdobyły na nim :
•I miejsce w kat. „Inscenizacja 
taneczna do 15 lat”.
•II miejsce  w kat. „Taniec nowo-
czesny do 11 lat”.

• II miejsce w kat. „Taniec nowo-
czesny do 15 lat”.
• II miejsce w kat „Taniec współ-
czesny do 15 lat”.

Red.
fot . Małgorzata Szmyrgała

Wyrazy współczucia 
z powodu śmierci brata

Julianowi Prajsowi 
sołtysowi wsi Poddębowiec 

oraz rodzinie składają 
Janusz Rybus

oraz Radni Rady Miejskiej 
w Staszowie

Podczas tegorocznych obchodów 

dnia chleba 
i dożynek 2008 

tradycyjnie zostanie 
przeprowadzony konkurs 
na najpiekniejszy wieniec 

dożynkowy. 
Zapraszamy do udziału rolników z 

gminy Staszów.
Dorota Włodarczyk

Kierownik Wydziału Rolnictwa,
 Ochrony Środowiska i Rozwoju Wsi

konkurs 
wIeńców 
dożynkowych

Instytut Zarządzania
- Zarządzanie w sektorze publicznym
- Ekonomika i prawo podatkowe
- Ekonomika i zarządzanie fi rmą
- Europejskie studia menadżerskie
- Finanse i controlling przedsiębiorstwa
- Gospodarka fi nansowa jednostek samorządu 
terytorialnego
-Marketing wystawienniczy i reklama
- Procedura prewencyjna w zwalczaniu 
przestępczości
- Przedsiębiorczość
- Public relations
- Zarządzanie fi nansami i księgowość
- Strategiczny rozwój regionalny i lojalny
- Ubezpieczenia gospodarcze
- Zarządzanie kryzysowe
- Zarządzanie oświatą
- Zarządzanie projektem
- Zrządzanie sferą usług medycznych
- Zarządzanie zasobami ludzkimi
- Fundusze unijne. Pozyskiwanie i 
zarządzanie
- Pośrednictwo pracy 
- Zarządzanie systemami logistycznymi

Instytut Edukacji Szkolnej
- Zintegrowana edukacja wczesnoszkolna i 
przedszkolna z terapią pedagogiczną

- Promocja zdrowia i edukacji zdrowotnej
- Wychowanie do życia w rodzinie
- Nauczanie etyki
- Opieka domowa nad dziećmi i osobami 
dorosłymi
- Pedagogiczne wspomaganie rozwoju dzieci 
z trudnościami edukacyjnymi

Instytut Pedagogiki i Psychologii
- Profi laktyka społeczna
- Pedagogika opiekuńczo – wychowawcza
-Komunikacja społeczna, negocjacje i 
mediacje
- Pedagogika osób z niepełnosprawnością 
umysłową – oligofrenopedagogika
- Doradztwo zawodowe

Instytut sztuk Pięknych
- Edukacja plastyczna z graf ika 
komputerową
- Edukacja plastyczna z techniką

Instytut Edukacji Muzycznej
- Edukacja muzyczna

Podania przyjmuje sekretariat
Akademickiego Ośrodka Kształcenia 

w Staszowie
ul. Szkolna 14

tel. 015 864 28 20

unIwersytet śwIętokrzyskI 
Im. jana kochanowskIeGo w kIelcach

oGłasza
nabór na studIa PodyPlomowe 

w staszowIe

dyżury rady miejskiej 
odbywają się w pok. 120 

w UMiG w Staszowie

mgr Kryspin Bednarczyk 
Poniedziałek: 15.00 - 17.00
Piątek: 15.00 - 16.00

inż. Czesław Maciej Dyl
Wtorek: 12.00 - 15.00

mgr Dariusz Kubalski
Środa: 14.00 - 16.00

kolejne sukcesy kleksów
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Jak co roku tak i w tym w dniu 1 
czerwca 2008 roku na Staszowskim 
Rynku odbywały się  obchody Dnia 
Dziecka. Organizatorem był Urząd 
Miasta i Gminy w Staszowie, a współ-
organizatorami: Staszowski Ośrodek 
Kultury, Ośrodek Sportu i Rekreacji, 
Klub Abstynenta „Strumyk”, Stowa-
rzyszenie PRO CIVITAS, PZW Nad 
Czarną, Komenda Hufca ZHP, Sta-
szowskie Towarzystwo Kulturalne, 
PCK Staszów, Oddział KARATE 
Staszów, Komenda Powiatowa Pań-
stwowej Straży Pożarnej w Staszo-
wie, Komenda Policji w Staszowie, 
INTEGRO Staszów, Nadleśnictwo 
Staszów, Biblioteka Miejska.

Patronat honorowy objęli: Woje-
woda Świętokrzyski, Burmistrz Miasta 
i Gminy Staszów, Świętokrzyski Kura-
tor Oświaty.

Dzieci już od godziny 10.00 mogły 
świętować poświęcony im dzień. 
Bezpłatnie korzystały z atrakcji przy-
gotowanych dla nich na staszowskim 
Rynku. 

Impreza rozpoczęła się przejściem 
z ul. Parkowej do Rynku orkiestry 
dętej KiZCHS „Siarkopol”, która jako 
pierwsza wystąpiła na scenie. Obchody 
podzielone były na 3 bloki: dopołu-
dniowy, południowy i wieczorny.

W pierwszym bloku otwarcia 
imprezy dokonał Burmistrz Miasta i 
Gminy Staszów Andrzej Iskra, następ-
nie odbył się rajd rowerowy, szukanie 
skarbu, zebrani mogli posłuchać kon-
certu orkiestry dętej KiZChS oraz 
zespołu wokalnego RYTM SOK, 
program profilaktyczny.

W II bloku popołudniowym odby-
wały się konkursy, MINI EURO dru-

żyny żonglerskiej, pokazy KARATE, 
program KEYOS, w skład którego 
wchodziło m.in. przedstawienie żon-
glerskie, klauni, warsztaty, szczudlarze, 
gry oraz zabawy. Dzieci miały również 
możliwość zapoznania się z pracą policji 
i strażaków, oglądały prezentowane 
wozy, brały udział w konkursach. 
Policja przygotowała pościg z udziałem 
broni palnej, radiowozu i psa. Ponadto 
dokonano prezentacji najlepszych Bel-
frów Roku 2007/2008 roku powiatu 
staszowskiego. Najlepsi pedagodzy, 
czyli: Jan Gromniak, Elżbieta Szy-
mańska, Agata Chodyna, otrzymali 
od burmistrza Andrzeja Iskry oraz 
Kuratora Świętokrzyskiego Małgorzaty 
Muzoł listy gratulacyjne i kwiaty. Tę 
część bloku swoim występem uświet-
nił zespół wokalny RYTM SOK oraz 
Karate (Busko). Program wypełniła 
również Fundacja VIVE, w skład 
której wszedł koncert zespołu WIGOR 
i prezentacja programu stypendialnego 
KORAB.

Ostatni wieczorny blok wypełniły 
zespoły Staszowskiego Ośrodka Kul-
tury: CARAVANA i TERAZ JUŻ. 
Dodatkowo zrealizowano pokazy 
pierwszej pomocy, znakowanie rowe-
rów i inne. Przedstawiono profilak-
tyczny charakter imprezy oraz zagro-
żenia związane z uzależnieniami, gdyż 
hasłem przewodnim imprezy było: 
Alkoholowi, narkotykom i papierosom 
mówimy: NIE.

Patronat medialny nad całą imprezą 
objęło Radio Kielce oraz Echo Dnia, a 
opiekę medialną TVP 3 Kielce. 

Również 1 czerwca odbyły się 
zawody wędkarskie, których spon-
sorami był: Urząd Miasta i Gminy 
Staszów, Sklep Wędkarski – Elżbieta 
Cuber, Firma Fotograficzna „Exand” 
– Adam Nagórki, Koło PZW „Nad 
Czarną”. Sędziami w trakcie zawodów 
byli Bogdan Nagórka – sędzia główny, 
Bogusław Olejarczyk – sędzia sekre-
tarz, Krzysztof Wiatrowski – sędzia 
sektorowy, oraz członkowie zarządu 
koła Józef Karaś, Eugeniusz Łebek. 

Obchodem tegorocznego Dnia 
Dziecka sprzyjała pogoda, 
która wszystkich dodatkowo 
zachęcała do wzięcia w nich 
udziału.

Ewa Mazanka
fot. Dominik Rożek  

i Łukasz Milewicz

dzIeń dzIecka

Wspólna zabawa ze szczudlarzami

Odważni mogli spróbować swoich sił  
w balansowaniu na linie

Staszowscy policjanci prowadzili liczne konkursy, gry  
i zabawy z nagrodami dla dzieci



W dniu 5 czerwca 2008 
roku rozstrzygnięta została 
IV edycja plebiscytu „Euro 
- Gmina 2007/2008” w woje-
wództwie świętokrzyskim.

Ogłoszenie laureatów nastą-
piło podczas ofi cjalnej gali, która 
odbyła się w Wojewódzkim 
Domu Kultury w Kielcach. 

Statuetki zwycięzcom wrę-
czył Wojewoda Świętokrzyski 
Bożentyna Pałka – Koruba, 
Wicemarszałek Województwa 
Świętokrzyskiego Zdzisław 
Wrzałka, a także Dyrektor Agen-
cji POP- ART pomysłodawca 
plebiscytu Jerzy Chrobot.

Burmistrzem roku został 
Michał Markiewicz ze Skalb-
mierza. Z kolei tytuł wójta roku 
otrzymał Zbigniew Celski ze 
Skarżyska – Kościelnego oraz 
Jerzy Murzyn z Bodzechowa. 
Tytuł super wójta w tym roku 

powędrował do Tadeusza Tka-
czyka ze Strawczyna. Gminami 
roku zostały: Krasocin i Złota, 
a wśród nich statutetka Super 
Gminy został przyznana Sit-
kówce- Nowiny.

Staszów został Miastem 
Roku – nagrodę z rąk Wojewody 
Świętokrzyskiego i Wicemar-
szałka Świętokrzyskiego odebrał 
Burmistrz Miasta i Gminy Sta-
szów Andrzej Iskra.

Sandomierz został Super 
Miastem, natomiast tytuł „Pre-
zydenckiego Miasta Roku” przy-
padł Starachowicom.

W trakcie uroczystej gali 
zgromadzeni goście mogli podzi-
wiać występy artystów, śpiewa-
jących utwory zespołów: ABBA, 
Boney M, czy też Madonny.

Ewa Mazanka
fot. Łukasz Milewicz 

Burmistrz Andrzej Iskra dziękuje za nagrodę Wojewoda Świętokrzyski Bożentyna Pałka - Koruba, Wicemarszałek 
Zdzisław Wrzałka i Burmistrz Staszowa Andrzej Iskra
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staszów mIastem roku 2007/2008

Laureaci plebiscytu


